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PROTOKÓŁ NR XVII / 08 
Z SESJI RADY GMINY NĘDZA 

w dniu 4 lutego 2008 roku : 
 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy mgr Waldemar Wiesner dokonał otwarcia sesji o godz. 15.35 
stwierdzając prawomocność obrad, na sesję przybyło 15 radnych (wszyscy obecni). 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść dwóch wniosków Wójta Gminy, które radni otrzymali 
przed sesją (załącznik do protokołu).  

 
Przewodniczący RG – zanim to przegłosujemy proszę uzasadnić dlaczego wniosek I, dlaczego 
wniosek II bo to jest Pani wniosek 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – jeśli chodzi o wniosek I oddaje głos Pani Sekretarz 
 
Sekretarz Gminy – 28 stycznia, właściwie „Wspólnota” wydrukowała po raz pierwszy wyrok NSA,  i 
faktycznie Państwo tam macie przedrukowane – kserokopię z tego, dotyczy to akurat wynagrodzenia 
starosty i uchwały powiatu, ale my jeszcze nie płaciliśmy „trzynastki” w tym Urzędzie, Pani Wójt jej tez 
nie dostała skoro wiemy coś o istnieniu wyroku, to Ŝeby nie było niejasności Pan Radca dzwonił do 
RIO i do Nadzoru i oni twierdzą, Ŝe to nie jest wymagane i przez ileś tam lat nie wymagali tego; od 
1997r. na pewno nie było takiej uchwały, ale jeŜeli to się mieści ... kiedyś to było nazywane nagrodą, 
teraz jest to wyraźnie nazwane wynagrodzeniem dodatkowym, wynagrodzeniem rocznym i jeŜeli 
mieści się to w tym pojęciu „wynagrodzenia”, więc prosimy o ... to jest taka deklaratoryjna uchwała 
potwierdzająca to podstawowe prawo Pani Wójt wg Kodeksu Pracy 
 
Przewodniczący RG -  jaka kwota wchodzi ... 
 
Sekretarz Gminy – jest w tym projekcie uchwały – 6.737,10 zł brutto, 8,5% wynagrodzenia całego za 
pracę otrzymanego w ciągu roku kalendarzowego 2007. 
 
Przewodniczący RG -  jeszcze jakieś są pytania, proszę Radnych  przegłosowanie tego wniosku; 
Radny Mietła proszę 
 
Radny Edward Mietła – proszę o rozwaŜenie odrzucenia głosowania czegoś, co zupełnie nie ma 
sensu; w momencie kiedy Wójt Gminy podpisał umowę o pracę, a reprezentował nas jako Radę 
Gminy Przewodniczący, to podlega z mocy ustawy przepisom o pracownikach samorządowych. 
Pracownikom samorządowym naleŜy się „trzynastka” jak „psu buda”; nie ma „trzynastka”, nie ma w 
tym układzie absolutnie Ŝadnego charakteru uznaniowego, pracodawca chce czy nie chce, jeŜeli 
pracował, chodził do pracy to mu się po prostu naleŜy i tworzenie bytów nieskończonych, uchwały do 
ustawy, równie dobrze moŜna powiedzieć Ŝe Osadem ma polskie obywatelstwo. 
 
Przewodniczący RG – to ja nie rozumiem po co ten wniosek tutaj został złoŜony przez Panią Wójt, 
jeŜeli „trzynastka” naleŜy się jak „psu buda”, jak to Pan określił 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – Pani Krysiu proszę wytłumaczyć, poniewaŜ ... 
 
Sekretarz Gminy – art. 18 ustawy o samorządzie gminnym mówi wyraźnie – do wyłącznej 
właściwości Rady Gminy naleŜy ustalanie wynagrodzenia Wójta, więc jeŜeli to naleŜy do wyłącznej 
właściwości 
 
Radny Edward Mietła – to mogłaby Pani sięgnąć do ustawy o pracownikach samorządowych 
 
Sekretarz Gminy – on teŜ nie moŜe pracować za darmo wiadomo wy teŜ musicie jako Rada ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – jest to precedens związany z wyrokiem Sądu prawda 
 
Sekretarz Gminy – my dmuchamy na zimne 
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Wójt Gminy Anna Iskała – tak, dmuchamy na zimne; jeŜeli Państwo odrzucicie to nie ma problemu 
 
Sekretarz – Przewodniczący musi podpisać 
 
Wójt Gminy Anna Iskała– tak 
 
Przewodniczący RG – wniosek został złoŜony, ja proszę Szanowną Radę o przegłosowanie czy ten 
wniosek jest zasadny, aby wprowadzić go do porządku obrad 
Kto jest za przyjęciem tego wniosku proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw ... jeden 
głos jest przeciwny, kto się wstrzymał – jeden głos wstrzymujący, czy ktoś nie głosował ... nie widzę 
Jeden głos wstrzymujący, jeden głos przeciwny, 13 głosów za  wnioskiem I o wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały o dodatkowym wynagrodzeniu Wójta 
 
Przewodniczący RG – wniosek drugi dotyczy złoŜonego przez Klub Radnych projektu uchwały a 
dotyczący inwestycji majątkowej pod nazwą chodnik na ulicy Rogol. Słucham Panią Wójt , Pani Wójt 
złoŜyła je, to proszę bardzo ... 
 
Radny Edward Mietła – moim zdaniem z wynikających przepisów o samorządzie wniosek ten w 
ogóle nie powinien znaleźć się w programie naszego posiedzenia; projekt zmian budŜetu gminy moŜe 
złoŜyć tylko i wyłącznie Wójt; jeŜeli grupa radnych rzeczywiście chce dokonać jakieś zmiany, a widzę z 
tego pisma, Ŝe jakaś tam wola jest, to po prostu powinno to wyglądać w ten sposób, Ŝe radni składają 
wniosek do Wójta, Ŝeby mogła przedstawić Radzie projekt zmian budŜetu tylko i wyłącznie Wójt ma 
prawo do zmiany budŜetowej, podobnie jest w innych budŜetach na innych szczeblach tylko organ 
wykonawczy, jak Pan Przewodniczący uŜywa takiego sformułowania, ma prawo składać wnioski o 
zmiany w budŜecie, więc jest, równie dobrze moŜemy wpisać, Ŝe przyłączymy Chiny do Związku 
Radzieckiego; to nie leŜy w naszej kompetencji 
 
Przewodniczący RG – leŜy to w naszej kompetencji i tutaj nie zgodzę się z Panem Radnym dlatego, 
Ŝe powołam się na wyrok Sądu  Administracyjnego z 10 lutego 2004r. i dotyczy właśnie tej kwestii i Ŝe 
Rada nie jest takim organem, którym się Panu wydaje, Ŝe nie moŜe nic, to Rada decyduje, Rada 
nakreśla kierunki działania Wójta i Rada moŜe wprowadzić zmiany w budŜecie Gminy Nędza 
 
Radny Edward Mietła – moŜecie wprowadzić na wniosek Wójta 
 
Przewodniczący RG – ja nie będę się tutaj z Panem niestety sprzeczał, ale jeŜeli jest taka uchwała i 
będzie wadliwa i zła wtedy na pewno Regionalna Izba Obrachunkowa ją odrzuci i nie ma problemu 
Panie Radny, ale taka uchwałę proponuję przegłosować i jeŜeli był wniosek złoŜony do tego 
podpisany przez ośmiu radnych, aby  taka uchwała znalazła się w porządku obrad i cóŜ mi pozostaje.  
 
Radny Edward Mietła – proszę wpisać do protokołu, Ŝe Radny Mietła zgłasza sprzeciw, głos 
odrębny, Ŝe Rada nie ma prawa zajmować się zmianami budŜetu, złoŜone przez radnych, takie 
kompetencje zgłoszenia projektu ma tylko Wójt, to wynika z  ustawy o samorządzie gminnym 
 
Przewodniczący RG – czy moŜemy przejść do głosowania nad ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała -  a czy ja mogłabym się wypowiedzieć 
 
Przewodniczący RG – proszę bardzo  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – art. 60 ustawy o samorządzie gminnym ust. 2  pkt 4:   za prawidłową 
gospodarkę finansową gminy odpowiada Wójt i teraz Wójtowi przysługuje wyłączne prawo , więc tutaj 
opuszczam te  wszystkie dodatkowe punkty, punkt 4: zgłaszania  propozycji zmian w budŜecie gminy, 
mam z sobą komentarz do ustawy o samorządzie gminnym gdzie tłumaczą co to jest  wyłączność 
kompetencji wójta, ustawa o samorządzie gminnym, ja i w ustawie o finansach publicznych nie 
pozostawiają wątpliwości, Ŝe organem wyłącznie uprawnionym do przygotowania projektu budŜetu  
jest Wójt Gminy a takŜe wszelkie zmiany dotyczące budŜetu dokonywane są na wniosek Wójta 
Gminy, to jest akurat to co ja  w tej chwili ja przeczytałam to jest odpowiedź na to co Państwu teraz 
przedstawiłam; poniewaŜ ten projekt Radnych RAZEM DLA WSZYSTKICH dotyczył by zmiany 
budŜetu w dwóch kwestiach – pieniędzy przeznaczonych na promocję i na wydawanie gazety 
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samorządowej, poniewaŜ no,  to uzasadnienie, Ŝe ludzie tutaj chcą mieć dobrze oświetlone drogi, 
równe chodniki i tak dalej to jest rzecz, która do mnie bardzo przemawia, ale Rogol, chodnik na 
Rogolu budujemy juŜ od 2004r., w tym roku w budŜecie wydaliśmy 25.000,00 zł na realizację 
kolejnego etapu tego chodnika, jest to chodnik, który w sumie leŜy na takiej lekkiej drodze na uboczu i 
nie jest tak często uŜywany, moŜe nie często uŜywane ale przez zbyt duŜą liczbę osób, poza tym to 
nie jest budowa nowego chodnika tylko jest to kwestia przebudowy czyli nadania temu lepszej rangi i 
dlatego ja nie chce – BoŜe – w tym momencie doprowadzić do takiej sytuacji, Ŝe -  nie  - koniec 
uwzięłam się i nie dam nikomu, koniec ; wydaje mi się Ŝe są w samej gminie, w samym sołectwie 
Nędza takie punkty, które jakby bardziej wymagają remontu niŜ ten chodnik, m.in. taką drogą tu jest ul. 
Gołębia w Nędzy, stąd proponuję, Ŝeby tę kwotę 17.000,00 zł, która miała być na remont chodnika 
przeznaczona, przeznaczyć na remont ul. Gołębiej; bo tak między Bogiem i prawdą  proszę Państwa 
zadałam sobie troszeczkę trudu, poniewaŜ akurat te pieniądze zostały wzięte z promocji gminy, Ŝe 
gdyby tak z zeszłej kadencji pieniądze, które były przeznaczone na audycję samorządową 
przeznaczyć na budowę chodników, gdyby zaraz od 2004r. wzięto się ostro za dochody, które moŜna 
otrzymać ze Ŝwirowni, to te pieniądze przeznaczone na audycje samorządową plus pieniądze, które 
moŜna było uzyskać z Ŝwirowni dałyby kwotę 198.213,00 i ręczę Państwu Ŝe ta kwota 198.213,00 zł to 
mamy chodniki załatwione w całym sołectwie Nędza, więc to jest uzasadnienie mojego wniosku  
 
Przewodniczący RG – Dziękuję, Radny Mietła proszę 
 
Radny Edward Mietła – przepraszam Pani Wójt, ale tu trzeba rozgraniczyć dwie rzeczy; pierwsza 
rzecz, czy w ogóle moŜemy rozpatrywać ten projekt , a drugi to rozwaŜanie teoretyczne, Ŝeby była 
sprawa jasna, ja nie podwaŜam tego Ŝe Radni mają prawo takie czy wnioskować, ale musi być 
zachowana procedura i ten wniosek o budowę chodnika on był ustalony gdyby wpłynął do Wójta, 
natomiast merytorycznie to juŜ jest następna sprawa nad projektem uchwały moŜe moim zdaniem nie 
... z uchwały wynika, Ŝe projekt zmiany budŜetu nie jest podpisany przez Wójta, nie jest złoŜony na 
sesję Rady przez Wójta i nie moŜe być rozpatrywany  
 
Wójt Gminy Anna Iskała - mówi o tym wyraźnie artykuł, który przytoczyłam i stąd m.in. takŜe moja 
propozycja wniosku jest jakby skierowana z uwagą do Pana Przewodniczącego, Ŝe zgodnie z art. 60 
Wójtowi gminy przysługuje wyłączne  prawo zgłaszania propozycji zmian w budŜecie 
 
Przewodniczący RG – szanowna Rado ja pozwolę sobie, pominąć sobie głos Pana Mietły poniewaŜ 
nie jest dla mnie autorytetem w zakresie procedury, a oczekiwałem Ŝe będzie tutaj mecenas Waligóra, 
który moŜe powiedzieć coś na temat procedury opowie.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tłumaczę dlaczego Pana mecenasa Waligóry nie ma, poniewaŜ na 
początku stycznia w rozmowie z Panem Przewodniczącym ustaliliśmy, Ŝe data naszej sesji to będzie 
28 stycznia, o czym przepraszam, były poinformowane wszystkie Komisje i ze względu na to Ŝe 
Komisje miały spotkania prędzej jeszcze , tak Ŝeby być juŜ przygotowanym na 28 stycznia, i o tym 
wiedział takŜe mecenas poniewaŜ no powiedzmy juŜ nawet nie będę tłumaczyła dlaczego, a poniewaŜ 
ni stąd ni zowąd   
 
Przewodniczący RG – ja wytłumaczę Pani Wójt 
 
Wójt Gminy Anna Iskała - dowiaduje się, ja nie wiedziałam skąd, a Wójt jako pierwszy powinien 
wiedzieć dlaczego zmiana terminu sesji, dowiedziałam się o tym, Ŝe jest 04 lutego a mecenas jak 
kaŜdy człowiek ma takie imprezy tzw. rodzinne, na których nie bycie na tej imprezie, to jest 
równoznaczne z tym, Ŝe zostawia się to no ...i stąd jest nie obecny. 
 
 Przewodniczący RG – ja juŜ raz powiedziałem Ŝe nie jestem  św. Wincentym, Ŝebym wiedział co kto 
robi 04 lutego czy 28 stycznia to pierwsza sprawa, a druga sprawa Ŝe było zaskarŜenie uchwały więc 
czekałem na decyzję Wojewody, niestety nie otrzymałem Ŝadnej decyzji Wojewody, chciałem jeszcze 
jedno tutaj zacytować, fragment wyroku na który się powoływałem, „moŜliwe są natomiast inne zmiany 
polegające na zarówno na zmniejszeniu dochodów i na zwiększeniu wydatków, które nie prowadzą do 
zwiększenia deficytu, lecz inaczej rozkładają proporcje dochodów wydatków, to dotyczy zmian w 
budŜecie”, dlatego Szanowni Radni ja ze swej strony jako współautor tego wniosku, aby  wniosek Pani 
Wójt w sprawie tego właśnie wniosku odrzucić. 
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Kto jest za przyjęciem wniosku – 0 
Kto jest przeciw – 7  
Kto się wstrzymał  - 7 
Nie głosował - 1 
 
Przewodniczący RG  - czy matematyka nam pasuje Pani Sekretarz – nastąpiło ponowne zliczenie - 
Panie Podstawka po raz kolejny Pan się spóźnił z głosowaniem 
 
Radny Henryk Postawka – trzy razy głosowałem przecieŜ 
 
Przewodniczący RG - proszę nie wprowadzać zamieszania w prowadzonym głosowaniu 
 
Radny Henryk Postawka – przecieŜ trzy razy podnosiłem rękę  
 
Przewodniczący RG – jakoś nie zauwaŜyłem Pana ręki, dalej się Pan bawi w przedszkole, od 
przedszkola uczymy się podnosić rękę Panie Radny i naleŜy dźwignąć ją wysoko aby kaŜdy mógł ją 
widzieć 
 
Radny Edward Mietła – od przedszkola uczymy się czytać 
 
Przewodniczący RG odczytał zmiany w przedłoŜonym porządku obrad na sesji; Rada Gminy  przy 14 
głosujących : 8 głosami za, 1 głosem przeciw i 5 głosami wstrzymującymi się  przyjęła zmiany w 
porządku obrad: 
 
Zatwierdzono porządek obrad:  
 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w porządku obrad ………… 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w projekcie uchwały Klubu Radnych…. 

2.Zatwierdzenie Protokołu Nr  XVI  / 07  z poprzedniej  sesji. 
3.INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesyjnym. 
4.SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 
wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE:  
1)  określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych ;  

2) nadania placowi na skrzyŜowaniu ulic Jana Pawła II i Jana III Sobieskiego w Nędzy nazwy 
„Plac DOKTORA ERNESTA CHROBOCZKA „– wniosek Wójta Gminy    

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień przedmiotowych w podatku od nieruchomości w 
2008 roku ;  

4) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego ; 
5) zawarcia porozumienia międzygminnego z Miastem Rybnik na prowadzenie lokalnego 

transportu zbiorowego; 
6) zmieniająca Uchwałę Nr XXXIII/302/05 RG Nędza z dnia 20 czerwca 2005r. w sprawie  
      utworzenia rachunku dochodów własnych dla jednostek budŜetowych Gminy Nędza; 
7) ) zmieniająca Uchwałę Nr XIV/86/07 Rady Gminy Nędza z dnia 29 października  
   2007roku w sprawie : ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu   
   Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy na 2008 rok 
8) zmian w budŜecie Gminy na 2008  rok ;  projekt I 
9) zmian w budŜecie Gminy na 2008  rok ;  projekt II 
10) rozpatrzenia skargi na działalność dyrektor Przedszkola w Nędzy ; 
11) zmian w budŜecie gminy na 2008 rok- wniosek Klubu Radnych  „RAZEM DLA WSZYSTKICH”  
12) ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy Nędza  

6.   INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interperpelacje                                                                                         
7.    WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE : 
      1)  zatwierdzenie planów pracy na 2008 rok: 

• Rady Gminy Nędza ; 
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• Komisji Rewizyjnej ; 
• Komisji BudŜetowej; 
• Komisji Socjalnej; 
• Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

     2) Wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej – materiały z sesji 17.12.2007r. 
     3)  Projekt wdraŜania programu bezpieczna Gmina-bezpieczny mieszkaniec  
8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 
Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu drugiego – zatwierdzenia protokołu, kto wnosi uwagi 
do poprzedniego protokołu z poprzedniej sesji; Radna Ewelina Krakowczyk proszę bardzo 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – chciałam zapytać czy w sumie jestem odwołana jako członek Komisji 
Oświaty czy nie, bo mimo, Ŝe złoŜyłam taką prośbę o odwołanie z przyczyn wiadomych dalej 
otrzymuje zawiadomienia o uczestnictwie w Komisji Oświaty 
 
Radny Krystian Okręt  - to znaczy ja to stanowisko wytłumaczę 
 
Przewodniczący RG – jeszcze raz, nie słyszałem 
 
Radny Krystian Okręt – ja to stanowisko, moje stanowisko wyjaśnię z woli ... 
 
Przewodniczący RG – to jest istotna sprawa dotycząca poprzedniego ... 
 
Radny Krystian Okręt – to znaczy, moje stanowisko jest takie, to znaczy do 25 stycznia 2008r., Ŝe 
jeśli jakakolwiek decyzja administracyjna, a uchwała jest taką decyzją zostaje zaskarŜona w formie 
odwołania, to nie podlega wykonaniu  
 
Przewodniczący RG – czy uchwała Rady jest decyzją administracyjną, czy ktoś moŜe odpowiedzieć? 
 
Radny Krystian Okręt – Kodeks postępowania administracyjnego  torównieŜ dotyczy pewnych 
działań gminy i m.in. nasze spotkanie, które było związane z rozpatrywaniem skargi rodziców na 
Panią Dyrektor Przedszkola właśnie zobowiązywała, to znaczy KPA zobowiązał właśnie Radę Gminy 
do rozpatrzenia tej skargi 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – proszę mi powiedzieć tak albo nie,  jestem członkiem czy nie jestem 
 
Radny Krystian Okręt – w moim mniemaniu jest Pani i dlatego Ŝeby nie było Ŝadnych niejasności 
związanych po prostu z dietą czy coś w tym rodzaju, posłałem Pani zawiadomienie, takie jest moje 
stanowisko 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – to znaczy, Ŝe ta uchwała jest nieprawomocna, którą uchwaliliśmy 
 
Radny Krystian Okręt – uchwała jest prawomocna w tym momencie, właściwie kaŜda nawet dzisiaj 
podjęta do 7 dni, jeŜeli nie zostanie zaskarŜona dopiero po 7 dniach wchodzi w Ŝycie, natomiast jeŜeli 
została zaskarŜona jak kaŜda decyzja administracyjna w formie odwołania, bo odwołanie jest jedynym 
takim środkiem skarŜącym, gdzie wstrzymuje wykonanie, tak jest napisane w KPA  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – no dobrze, to do 7 dni złoŜyliście Państwo zaskarŜenie, została 
zaskarŜona, czyli w jakim czasie mam się spodziewać, bo to chyba do 30 dni ...  
 
Radny Krystian Okręt – musi być odpowiedź, jest jakaś odpowiedź ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – do mnie nie dotarła Ŝadna odpowiedzi 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – a do ilu dni powinna dotrzeć 
 
Radny Krystian Okręt – do 30 dni 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – czyli do którego? 
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Wójt Gminy Anna Iskała –  ja dostałam ... przepraszam ... tylko pismo skierowane do Wójta Gminy 
przez Dyrektora Biura Prawnego Nadzoru i on jeszcze dodatkowo tam w nazwie coś tam dodane, o 
dostarczenie protokołu z sesji z 17 grudnia, poniewaŜ w rozmowie telefonicznej poinformowałam Pana 
Przewodniczącego, Ŝe protokół ten nie jest uprawomocniony, poniewaŜ on nie został jeszcze przyjęty 
na następnej sesji więc tutaj Pan prosił, Ŝe wtedy 
 
Przewodniczący RG – od Pana Wojewody  
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - tak od Wojewody, bo w imieniu Pana Wojewody Dyrektor do spraw ... 
 
Przewodniczący RG – mówiła Pani ze powiadomiła Pani Przewodniczącego ja myślałem, Ŝe o mnie 
... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - oj przepraszam, moŜe przejęzyczyłam się i poniewaŜ za zgodność z 
oryginałem według tego co zostało odsłuchane, jest tam moja pieczątka, zostało to przesłane do 
Wojewody, czyli dokładnie do Biura Nadzoru Prawnego 
 
Radna Ewelina Krakowczyk –  kiedy 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - podajŜe ... dokładną datę miałam juŜ na komisji początek chyba ... 08 
stycznia, Pani Krysiu nie pamięta Pani, bo tego nie przygotowaliśmy sobie, ale to jest w kaŜdym 
momencie do wglądu kiedy to zostało wysłane 
 
Radna Ewelina Krakowczyk –  to znaczy Ŝe do 08 lutego mam czekać i wtedy dostanę odpowiedź, 
tak?, bo do 30 dni 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - jeŜeli – tak -  tok działań administracyjnych przez Wojewodę będzie 
przestrzegany, no to powiedzmy doliczmy dwa dni na pocztę, która w dwa dni powinna dostarczyć to 
w ten czas 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – to będę czekać 
 
Przewodniczący RG – wedle tego co Pani powiedziała na ostatniej Komisji potwierdziła to stanowisko 
Przewodniczącego Komisji, Ŝe uchwała nie weszła w Ŝycie, tak a ja dziwię się, Ŝe jako 
Przewodniczący Rady, w takim układzie zostaliśmy stroną jako Rada, skoro została zaskarŜona 
uchwała 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - ja wyraźnie tylko powiedziałam o jednej rzeczy, Ŝe zostały ... 
 
Przewodniczący RG – nie Pani Wójt, ja trochę z Panią polemizowałem na ten temat, dlatego pytałem 
jak będzie potraktowana nieobecność Pani Eweliny Krakowczyk na posiedzeniu Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu 25 stycznia 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - i tutaj zadecydował Pan Przewodniczący w tym momencie  jak na Komisji 
Oświaty byłam tylko gościem 
 
Przewodniczący RG – ja mówię o uchwale gdzie Pani jest wykonawcą, a dotyczy to diet radnych jak 
w stosunku do tej uchwały Pani się ustosunkuje, Pani nie podjęła do tej pory, nie wiem jakie 
ostateczne jest stanowisko, dlatego poprosiłem o nagranie tej Komisji, czy to nagranie jest z 
posiedzenia tej Komisji? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - cały problem polega na tym, Ŝe wiem, muszę się tu Panu z bólem serca  
przyznać, nie wiem co się stało, poniewaŜ nigdy nagrywana nie miała być Komisja, ja wiem, Ŝe to w tej 
chwili wygląda tak, jakby skasowała to nagranie, moŜe ... 
 
Przewodniczący RG – Pani Wójt wygląda to jak wygląda 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - moŜe coś powiem, biorę to w tej chwili na siebie całkowicie; nagranie, 
czyli cały aparat, to nagranie, przeznaczony był tylko do nagrywania sesji od tego trzeba zacząć, a nie 
Ŝadnych Komisji, proszę Pana o to ... chwileczkę ... przepraszam ... 
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Przewodniczący RG – dlaczego nie było protokolanta na tej Komisji 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – przepraszam, powiem to do końca. Prosił Pan o to Ŝeby było nagranie, nie 
miałam Ŝadnego problemu i powiem Pani, Ŝe do samego końca byłam przekonana, Ŝe to jest 
nagrywane, dlatego m.in. w piśmie skierowanym do Pana wyraźnie zaznaczyłam, Ŝe Komisja była 
nagrywana na Pana osobiste Ŝyczenie, w jaki sposób się sytuacja wytworzyła taka, Ŝe nie jest to 
nagrane, nie powiem Panu, ... nie powiem Panu 
 
Przewodniczący RG – to nie jest moje osobiste Ŝyczenie, tylko przypominam, Ŝe to Pani jest 
odpowiedzialna za obsługę Rady i za obsługę Komisji 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - tak, obsługa Rady pod tytułem nagrywanie jest 
 
Przewodniczący RG – nie ja Ŝyczyłem sobie, tyle, jeŜeli jest sprzęt do tego celu zakupiony powinien 
być gospodarnie wykorzystany, powinien być uŜyty do nagrania tej Komisji 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - ale on był zakupiony do nagrywania Rady, wyraźnie do nagrywania Rady 
a nie Komisji. Stało się jak stało, naprawdę trudno mi jest wytłumaczyć skąd się sytuacja taka 
wytworzyła. Był zabezpieczony zaraz według wszelkich procedur, dlaczego nie ma tego nagrania 
naprawdę nie wiem 
 
Przewodniczący RG – ja uwaŜam, Ŝe to jest wie Pani, to nie jest naprawdę przestrzeganie prawa, w 
tym miejscu jest jakieś bezprawie 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - wolno tak Panu to interpretować 
 
Przewodniczący RG – nie zagwarantowano protokolanta na tej Komisji, co powinno być, jeśli Pani 
wiedziała, Ŝe urządzenie, które tutaj jest nie będzie mogło ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - co na to Biuro Rady? JeŜeli chodzi o zagwarantowanie protokolanta, 
proszę Pani Krysiu powiedzieć teraz, o co prosiłam, Ŝeby było co? 
 
Sekretarz Gminy – Ŝeby było nagranie, miał Leszek Pietrasz, tylko coś tam ... i Ŝeby Kasia włączyła, 
włączyła maszynę ...  
 
Przewodniczący RG – nie mam więcej pytań uwaŜam, Ŝe ... 
 
Radny Krystian Okręt – ja mam taką propozycję jeśli chodzi ... 
 
Przewodniczący RG – proszę Radny Okręt  
 
Radny Krystian Okręt – ja mam taką propozycję, Ŝe Pani Ewelina Krakowczyk usprawiedliwiła swoją 
nieobecność sprawami związanym z działalnością w powiecie, taką karteczkę tutaj równieŜ przed 
rozpoczęciem obrad tego posiedzenia Komisji dostałem, więc moŜemy w jakiś tam sposób 
usprawiedliwić tą nieobecność 
 
Przewodniczący RG – nie ma usprawiedliwionej albo nieusprawiedliwionej, tego nie przewiduje 
uchwała   
 
Radny Krystian Okręt – no nie przewiduje 
 
Przewodniczący RG – przecieŜ Pan tutaj na ostatniej Komisji twierdził, Ŝe Pan zna prawo, więc ja 
Panu prawa nie będę uczył 
 
Radny Krystian Okręt – Panie Przewodniczący 
 
Przewodniczący RG – dla mnie jest sprawą śmieszną, Ŝe nie ma Ŝadnego dokumentu, który by mógł 
stwierdzić coś co się na tej Komisji działo, nie ma nagrania AUDIO, nie ma protokołu z posiedzenia 
Komisji i dla mnie jest sprawą najbardziej bolącą, Ŝe tych dokumentów nie ma 
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Wójt Gminy Anna Iskała  - ja nie mogę Pana w pełni zrozumieć, bo ja tak samo nie mogłam jednej 
rzeczy zrozumieć, jak moŜna nie przyjąć protokołu z sesji, to jest dokładnie to samo, teŜ tego nie 
byłam w stanie zrozumieć i Pan teraz nie moŜe zrozumieć jednej rzeczy, dlaczego to nie zostało 
nagrane, a tutaj ... 
 
Przewodniczący RG – nie przyjęcie protokołu, a nie napisanie go to są dwie róŜne rzeczy Pani Wójt, 
proszę tutaj nie bagatelizować tej sprawy 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - a tutaj jest w tym momencie, no powiedzmy jakaś złośliwość maszynerii 
 
Przewodniczący RG – a ja myślę jednak, Ŝe to jest złośliwość czynnika ludzkiego w tym miejscu 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  -  to moŜe mnie Pan oskarŜać, ja wiem Ŝe to jest Pana cecha 
charakterystyczna - oskarŜanie na prawo i lewo, poniewaŜ była drugi raz uŜywana ta maszyna,  więc 
powiedzmy do trzech razy sztuka 
 
Przewodniczący RG – wracając do tematu zaskarŜenia, jeśli będziemy się bawić w zaskarŜanie, to 
Ŝadna uchwała podjęta nie wejdzie w Ŝycie, bo jeŜeli komuś wpadnie do głowy, Ŝe będziemy 
zaskarŜać wszystkie uchwały, to Ŝadna uchwała nie będzie po sesji waŜna – to jest pierwsza rzecz. 
Po drugie jeŜeli ta uchwała w ciągu 7 dni miała być zaskarŜona, w co osobiście wątpię, poniewaŜ nie 
jest to decyzja, tylko uchwała Rady, to sytuacja 25 stycznia powinna być dawno rozwiązana, nie 
rozumiem dlaczego jako Przewodniczący Rady nie zostałem przez Wojewodę o tym powiadomiony, iŜ 
naleŜy wstrzymać wykonanie tej uchwały, o tym Ŝe naleŜy usunąć naruszenia prawa, jeŜeli takowe by 
było, nie rozumiem dlaczego nie mam Ŝadnego pisma, Ŝadnej informacji i z tego tytułu Pani Ewelina 
Krakowczyk nie miała prawa wiedzieć, Ŝe nie jest członkiem Komisji – czy jest członkiem Komisji; bo 
dla niej informacją istotną była podjęta uchwała 17 grudnia; o czym mówi  § 48 statutu, iŜ Rada 
związana jest z uchwałą w momencie podjęcia, takie jest moje stanowisko, tutaj Pan Przewodniczący 
próbował zamydlić sprawę jasności prawnej; dziwuję się równieŜ, Ŝe rzeczywiście przy tej 
skomplikowanej sytuacji nie ma mecenasa, który mógłby coś w tym temacie powiedzieć, proszę Panie 
Przewodniczący 
 
Radny Krystian Okręt – niech Pan mi odpowie na jedno pytanie 
 
Przewodniczący RG – nie będę Panu odpowiadał na pytania 
 
Radny Krystian Okręt – ale ja zadaję Panu pytanie 
 
Przewodniczący RG – tak proszę bardzo 
 
Radny Krystian Okręt – czy Pan z całą swoją uczciwością moŜe powiedzieć, Ŝe ta uchwała była 
uczciwa, w sposób uczciwy, uczciwy -  nie prawny, uczciwy przeprowadzona, proszę odpowiedzieć na 
to pytanie 
 
Przewodniczący RG – o mojej uczciwości to Pan się juŜ rozpisywał na łamach „Gazetki 
Samorządowej” to wystarczy 
 
Radny Krystian Okręt – to niech teraz Pan napisze o mojej. To są prawne korzyści z niemoralnego 
działania 
 
Przewodniczący RG – nie odpowiedziała Pani Wójt na pytanie Pani Eweliny Krakowczyk, czy Pani 
Ewelina Krakowczyk jest członkiem Komisji Oświaty, Kultury i Sportu czy nie? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie wiem ... nie wiem 
 
Przewodniczący RG – kto ma wiedzieć? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – stąd m.in. czekam na odpowiedź od Wojewody, ja teŜ czekam na 
odpowiedź Wojewody 
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Przewodniczący RG – dlaczego uchwała w takim układzie, uchwała z 17 grudnia o zmianie składu 
osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu znalazła się na stronie internetowej Biuletynu Informacji 
Publicznej skoro ona nie jest waŜna ... Za duŜo jest tu pytań, na które nie moŜna znaleźć odpowiedzi, 
dlatego uwaŜam, Ŝe uchwała z 17 grudnia jest waŜna, weszła w Ŝycie i tu nie ma mataczenia Pani 
Radny Okręt w tej sytuacji 
 
Radny Krystian Okręt –  moŜe mi Pan wyjaśnić słowo „mataczenie” bo ja tego nie rozumiem 
 
Przewodniczący RG – to niech Pan sobie przeczyta w słowniku, co to jest „mataczenie” 
 
Radny Henryk Postawka – chociaŜ raz skorzystajcie ze słownika 
 
Przewodniczący RG – pytanie dotyczące ... MoŜe lepsza byłaby tu jednak obecność mecenasa 
Waligóry, albo jakiegoś kompetentnego człowieka 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – jeszcze raz, tłumaczyłam dlaczego mecenasa ... Ŝe akurat dzisiaj jest nie 
obecny, dla mnie to nie jest istotną sprawą, ale dla Rady no jakby nie bardzo 
 
Radny Edward Mietła – nieobecność mecenasa Waligóry nie podwaŜa niewaŜności tej uchwały 
  
Przewodniczący RG – czyli nie mogę spodziewać się nagrania AUDIO  z posiedzenia tej Komisji  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – pewnych rzeczy naprawdę nie cofnę 
 
Przewodniczący RG – kto ma jeszcze jakieś uwagi do protokołu ... Radny Depta proszę bardzo, 
Radny Okręt następny 
 
Radny Alfred Depta – ja mam zastrzeŜenia ... do pkt 3 tzn. do str. 3 Przewodnicząca Komisji Renata 
Bienia, tu jest błąd, powinno być napisane członek Komisji, ... Natomiast mam duŜo zastrzeŜeń ... 
zastosowany skrót myślowy – tak to bym nazwał, na str. 12 wiersz 26 …………. UwaŜam, Ŝe to jest 
zbyt tak powierzchownie napisane i w zasadzie rozumiem Panią Sekretarz, bo protokołowanie jest 
bardzo trudną rzeczą, tym bardziej, Ŝe tylu ludzi i jeszcze taki długi protokół, głowa oczywiście 
zmęczona, dlatego bym o jedną rzecz bym prosił, ja nie będę specjalnie wnioskował Ŝeby extra 
wprowadzać zmiany, tylko poniewaŜ byłem wzywany na Komendę Policji w sprawie tego tematu, ja 
bym nie chciał, Ŝeby ten dokument traktowany był jako dokument – ten protokół – tak to rozumiem – 
wtedy będę wnioskował Ŝeby było to nagranie, które zostało dokonane i Ŝeby to nagranie stanowiło 
dokument. To jest sprawa co do tego protokołu i więcej nie wnoszę. …………. To nie ma sensu, 
ostatecznie się tutaj wstrzymam w głosowaniu nad tym protokołem 
 
Przewodniczący RG – Radny Okręt proszę 
 
Radny Krystian Okręt – ja bym jednak prosił, Ŝeby Pani Krakowczyk na wolnych głosach 
ustosunkowała się właśnie do takich stwierdzeń, które tu zostały zapisane, Ŝe zaszczułem kogoś tam, 
Ŝe nie potrafię w sposób merytoryczny wytłumaczyć niczego, Ŝe było widowisko na całe Górki, afera 
za aferą i to prosiłbym Ŝeby to ... acha i do Pana Przewodniczącego – co to znaczy, Ŝe chodziło o 
partykularne interesy moje i małŜonki. To zakończenie 
 
Przewodniczący RG – zadał Pan to pytanie ... tak sobie pozostawimy.. nie mam obowiązku 
tłumaczyć 
 
Radny Krystian Okręt – no oczywiście nie ma Pan obowiązku wytłumaczenia się 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – a ja mam przygotowane odpowiedzi na te pytania 
 
Przewodniczący RG – Radny Marcol proszę bardzo 
 
Radny Roman Marcol – ja bym jeszcze chciał w sprawie tego mecenasa, czy nie ma kogoś na 
zastępstwo, bo ile sobie przypominam, za poprzedniej sesji jeŜeli Pani mecenas nie mogła być 
obecna czy wypadło jej coś, to zawsze był ktoś z przedstawicieli z jej biura , zawsze gdy były kwestie 
do wytłumaczenia to zawsze się wyjaśniało 
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Wójt Gminy Anna Iskała – akurat sytuacja jest taka, Ŝe tutaj nie moŜe być ani Pan mecenas, ani 
zastępstwo,  (głos z sali: mają wspólną imprezę) dla mnie niektóre tematy, niektóre daty, które 
podejmuję naprawdę z duŜym wyprzedzeniem są datami naprawdę bardzo istotnymi,  poniewaŜ nie 
dość, Ŝe ja tez muszę coś w jakiś sposób, po prostu ... no jakby ... przynaleŜny mi okres urlopu  teŜ 
wykorzystać nie mogłam ... bo tak się stało jak jest. W tym momencie nawet Pana przeuroczy uśmiech 
Panie Przewodniczący jakby mnie nie usłodził pewnych strat, które poniosłam 
A teraz druga sprawa – ja mogę ... w stosunku do mnie moŜecie mieć Państwo nawet bardzo duŜe 
wymagania, nawet takie powinniście mieć, ja mogę być na kaŜdej sesji i jak tam sobie urządzam 
niektóre rzeczy to jest juŜ moja sprawa i to Państwa nie powinno obchodzić, ale ja niestety od Pana 
mecenasa niektórych rzeczy aŜ tak wymagać nie mogę. Pan mecenas jest praktycznie oprócz 
dyŜurów takŜe na kaŜde nasze zawołanie, czyli jest naprawdę duŜo więcej niŜ okres  czasu, za który 
zostaje płacony. Jest sytuacja tego typu, Ŝe dzisiaj Pan mecenas nie mógł być. Wszystkie uchwały, 
które Państwo macie są przez Pana mecenasa sprawdzone, jest pieczątka czyli wszystkie materiały 
do sesji są przygotowane czyli to co Pan mecenas miał zrobić to jest zrobione. 
 
Radny Roman Marcol – tak, tylko pozostają właśnie teraz te kwestie, które trzeba na bieŜąco 
wyjaśnić, chyba, Ŝe to jest rzeczywiście taki zbieg okoliczności, Ŝe po prostu, Ŝe nikt nie moŜe z biura 
nikt być 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to jest zbieg okoliczności 
 
Przewodniczący RG – czy jeszcze są jakieś pytania związane z protokołem ... nie ma ... proszę kto 
jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji ..., kto jest przeciw ... kto się wstrzymał – 4 głosy 
wstrzymujące, kto nie głosował ... nie ma, 11 za 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących  11 głosami za, 0 głosami przeciw, 4 głosami wstrzymującymi się  
zatwierdziła Protokół Nr XVI / 07 z sesji w dniu 17 grudnia 2007 roku . 
 
Ad. 3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesyjnym – cotygodniowy we wtorek od godziny 1100 do  1200. 
 
Ad. 4. Sprawozdanie wójta gminy o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z wykonania 
uchwał. Przewodniczący odczytał treść sprawozdania (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RG – proszę o pytania ... Radna Bienia, Radna DroŜdŜ 
 
Radna Renata Bienia – pierwsze pytanie to spotkanie z przedstawicielami GS Racibórz, drugie to 
spotkanie z Przedstawicielami Urzędu Miasta Rybnika – myślę, Ŝe to o tej drugiej uchwale będzie Pani 
mówiła 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak 
 
Radna Renata Bienia – i jeszcze spotkania wiejskie – jak mogłaby Pani troszeczkę przybliŜyć, te 
spotkania. które były 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – oprócz Zawady i Łęgu juŜ w kaŜdym sołectwie. Jeśli chodzi o spotkanie z 
przedstawicielami GS Racibórz to jest spotkanie, które dotyczyło ... przedstawienie mi jak wygląda, jak 
planują dalszy rozwój swej działalności na terenie gminy Nędza i m.in. dotyczyło Szymocic, chcą się 
starać o pozyskanie jednej z działek, na której ma być pawilon GS-u, poniewaŜ akurat tam mamy 
działkę, która będzie pod działalność usługową, przekazana na przetarg, więc tu m.in. chcieli 
dokładnej informacji – jak wielka, gdzie jest usytuowana, czy jest wjazd, ewentualnie droga boczna; 
takie informacyjne sprawy, m.in. miałam pewne uwagi dotyczące obejścia wokół sklepu GS-u na Małej 
Nędzy, bo jest takie lekko delikatnie mówiąc nieapetyczne, więc tutaj chodziło takŜe o to Ŝeby zadbali 
o wygląd tam trawy, krzewów, Ŝeby porządek wokół sklepu był większy, poniewaŜ tam zwykle jest na 
tym parkingu, no powaŜna ilość śmieci, to dotyczyło tego. 
Spotkanie z przedstawicielami Urzędu Miasta Rybnika, no właśnie to było spotkanie dotyczące tego 
co macie Państwo w materiałach, tzn. tej uchwały o przedłuŜeniu linii autobusowej z Rybnika do 
Górek Śląskich 
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Zebranie wiejskie w Babicach, to było jedne z wielu zebrań, czyli praktycznie w tej chwili jakby, no 
ogólny temat, który przewijał się we wszystkich zebraniach wiejskich to był temat opłat za śmieci, 
wytłumaczenie w jaki sposób moŜna zmienić uchwały, miałam takŜe ...  podzieliłam się z 
mieszkańcami pewnymi uwagami dotyczącymi – nie uchwał – tylko umów z NAPRZODEM poniewaŜ 
tam pod względem prawnym są pewne nieścisłości, które juŜ są opracowywane przez naszego Pana 
mecenasa; wnioskowaliśmy juŜ do firmy, firma orzekła, Ŝe jak nam się nie podoba, to moŜemy sobie 
firmę zmienić - prawda – więc tutaj teŜ w ten sposób zostawić nie moŜna. Poza tym przedstawiłam na 
kaŜdym z zebrań to co w danym sołectwie było zrobione, to co planujemy zrobić w kaŜdym  z sołectw 
no i zwykle było to połączone z pewnego rodzaju odebraniem potrzeb i zapotrzebowań mieszkańców. 
Poza tym w kaŜdym sołectwie bardzo pozytywnie odebrane jest to, Ŝe zebranie wiejskie jest robione, 
poniewaŜ ludzie są no jakby spragnieni tego rodzaju ... jakby powiedzieć działań ... no jakby w tej 
chwili opisowo, ale no jest taki moment kiedy mogą spotkać się z wójtem, nie muszą przyjść do 
Urzędu i wszelkie bolączki; czasami łatwiej powiedzieć coś w towarzystwie ludzi, których znają niŜ 
przychodząc samemu na spotkanie z Wójtem. 
 
Przewodniczący RG – Radna DroŜdŜ proszę 
 
Radna Małgorzata DroŜdŜ – moje pytanie miało dotyczyć spotkania z przedstawicielami Urzędu 
Miasta Rybnika, ale juŜ odpowiedź była 
 
Przewodniczący RG – jeszcze jakieś pytania są? ... nie widzę. Przechodzimy do punktu 5 – 
podejmowanie uchwał 
 
Ppkt 1 - pkt 5 
Przewodniczący RG odczytał treść Projektu I uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych . (treść uchwały 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
Przewodniczący RG – Pani Wójt proszę 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to jest uchwała, którą ponownie wprowadzamy do porządku, była juŜ w 
poprzedniej sesji ta uchwała, więc jeszcze raz. Proszę Panią Ilonę Zoń o wytłumaczenie istoty tej 
uchwały 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – tzn. ja wolałabym się skupić 
– szczerze powiedziawszy – na udzieleniu odpowiedzi na pewne pytania, bo było to juŜ omawiane na 
komisjach. Ja moŜe pokrótce powiem tylko jaka jest istota tej uchwały, tzn. moŜe tak zacznę od tego 
co się stanie, jeŜeli uchwała nie zostanie podjęta obojętnie czy w takiej formie kwotowo jak tutaj jest, 
czy w jakiejś innej, będzie obowiązywała, uchwała z 19 marca – przy czym juŜ mam informację od 
wszystkich firm, które działają na naszym terenie, Ŝe za takie po prostu ceny, które są w naszej 
„starej” uchwale nadal obowiązującej - nie będę świadczyć tych usług, poniewaŜ jest to w stosunku do 
tego co się stało z opłatą marszałkowską rzeczywiście powyŜej ich moŜliwości. TakŜe apelowali aby 
ewentualnie straciła moc przynajmniej  ta uchwała, która była z maca, Ŝeby to moŜna było po prostu 
wolny rynek po prostu tutaj zadziałał.  Stąd się wzięły takie stawki. Ja moŜe powiem jak to w 
rzeczywistości powinno wyglądać – ta uchwała nie jest uchwałą, w której Rada Gminy określa ceny za 
wywóz odpadów komunalnych – cenę określa wolny rynek, na to wpływu po prostu nie ma Rada 
Gminy. Powinno się ustalić taką stawkę maksymalną, która po prostu jest rzeczywistą stawką zakupu 
odpadów komunalnych w przypadku, kiedy przejąć musiałaby te obowiązki Gmina, w przypadku kiedy 
mieszkaniec nie podpisze umowy z firmą działającą na terenie gminy, wtedy w zastępstwie Urząd 
Gminy musi zorganizować ten odbiór. W naszym konkretnym przypadku , w przypadku konkretnym 
Gminy Nędza nie mamy zakładu, który się tym zajmuje – naszego zakładu budŜetowego – więc 
określenie stawki takiej  jak to powinno być na naszych rzeczywistych warunkach tutaj o tyle nie 
miałoby sensu, Ŝe stawka jest wygórowana, bo musielibyśmy do tej stawki wliczyć zakup samochodu i 
zorganizowanie całego systemu odbioru odpadów komunalnych, dlatego przyjęto tutaj tą cenę, która 
obowiązuje na rynku – więc cenę którą  proponują firmy, dlatego Ŝe jedynym wyjściem na dzień 
dzisiejszy przy zastępczym prowadzeniu tej działalności jest po prostu podpisanie przez Urząd Gminy 
z firmą, która działa, umowę  - a nie podpiszemy umowy z kwotą niŜszą, bo kaŜda firma się z nami nie 
zgodzi, dlatego stąd się wzięły tutaj te kwoty, które są dokładnie stawkami jakie proponują i chcę 
stosować firmy. 
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Jednocześnie mam tutaj informację ze strony firmy REMONDIS Ŝe przestali wywozić odpady 
komunalne, jeŜeli nie my tej uchwały nie będziemy mieli, będzie obowiązywać uchwała z 19 marca – 
to rzeczywiście nie jest Ŝaden argument Ŝeby w jakiś sposób tutaj pod tym kątem patrzeć na podjęcie 
tej uchwały, Ŝeby po prostu przytrzymać firmę; ale czuję się zobowiązana aby przekazać takie 
informacje, bo to są informacje uwaŜam istotne ze strony firmy i jakie są ich posunięcia, ja nie mam 
podstaw, aby wyliczyć innej stawki, dlatego tak jak mówię inna stawka moŜe być stawka stosowana 
przez zakład komunalny. Ale nasz Zakład nie świadczy takich usług, a jeŜeli by świadczył musiał by 
zakupić samochody, na pewno zatrudnić jeszcze dodatkowo ludzi. TakŜe stawka po prostu 
przedstawiona po prostu przez Zakład budŜetowy, nie dość Ŝe jest na dzień dzisiejszy tylko 
hipotetyczną, to byłaby o duŜo większa bo ten samochodów musiałby po prostu w jakiś sposób 
zwrócić i te koszty; i na pewno by obciąŜyłyby po prostu mieszkańców, dlatego w tej uchwale 
propozycją jest właśnie stawka przez firmy przyjęte, ale tak jak mówię, nie jest to ustalenie ceny, 
mieszkańcy w ten sposób nie mają to odbierać, Ŝe jest to ustalone przez Radę taka cena. Cenę ustala 
wolny rynek, my tylko po prostu musimy mieć po prostu mieć zabezpieczenie, Ŝe w tym momencie jak 
mieszkańcy nie podpiszą z firmą umowy, musimy jako gmina mieć moŜliwość przejęcia i wywiązania 
się z tego obowiązku, który wtedy staje się obowiązkiem Urzędu Gminy. MoŜemy zostawić, Ŝe 6,70, 
ale wtedy 6,70 nam płaci mieszkaniec, a my firmie resztę. Powstanie tu tzw. ... 
 
Przewodniczący RG – Proszę bardzo Radna Krakowczyk 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – mam pytanie, ja uświadomiłam pewnym naszym mieszkańcom ten 
koszt, ale widzę  sąsiad wystawiał za jednym razem mały pojemnik i duŜy pojemnik, tak robił od 
dłuŜszego czasu i tak sobie wyliczył, Ŝe będzie połowę emerytury dawał na wywóz śmieci. Czy istnieje 
moŜliwość renegocjowania umów, Ŝeby to jakoś zminimalizować, Ŝeby przeszedł na jeden kosz np. 
duŜy  
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – zgodnie z naszym 
Regulaminem mógłby 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – ale jaka jest procedura tego 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – zgodnie z naszym 
Regulaminem utrzymania czystości  i porządku w gminie, który obowiązuje na terenie gminy Nędza, 
minimalna częstotliwość pozbywania się odpadów komunalnych z terenu posesji to jest raz w 
miesiącu, to jest minimalna, z tym, Ŝe nasz Regulamin nie określa szczegółowo czy dotyczy to 
odpadów mieszanych czy segregowanych, moŜna przyjąć ... poniewaŜ jest zapis, Ŝe latem co dwa 
tygodnie, taki jest zapis teŜ w Regulaminie, ale moŜna przyjąć, Ŝe co dwa tygodnie czyli raz mieszane 
a za dwa tygodnie plastik i szkło wystawia. TakŜe defakto rzeczywiście istnieje moŜliwość podpisania 
takich aneksów do umów, Ŝe wywóz odpadów tych mieszanych jest raz w miesiącu, a drugi raz w 
miesiącu wystawia po prostu odpady segregowane. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – z kim mamy to załatwiać, bo kiedyś załatwialiśmy to z sołtysem 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – w dalszym ciągu wszystkie informacje ma sołtys, aneksy do umów ma 
sołtys, jeŜeli ktoś np. będzie chciał to zrobić bez sołtysa no to w tym momencie jego prawo, albo 
wypowiada umowę i zawiera nową umowę, czy teŜ ewentualnie aneks do umowy starej 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – dobrze, teraz dostawaliśmy te rachunki razem z podatkami; czy dalej 
będzie taka procedura, Ŝe z podatkiem dostaniemy na cały rok. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – myślę, Ŝe tak. Tutaj firmy nie 
zgłaszały jakiejś zmiany jeśli chodzi o procedurę płatności, ale  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ze względu na to, Ŝe w maju np. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – ale ja właśnie chciałam 
uczulić na jedną rzecz, poniewaŜ jest to świeŜa sprawa, Radca Prawny tutaj juŜ wydał swoją opinię na 
część naszych po prostu tutaj zapytań, ale jeszcze nie na wszystko. Firma NAPRZÓD zaczęła 
wprowadzać nową formę zmiany umów, rzeczywiście w postaci to powinno aneksu, ale zapisy 
aneksu, no budzą powaŜne wątpliwości natury prawnej, poniewaŜ jest tam zapis, Ŝe płatności mają 
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odbywać się z góry, co jest niezgodne, bo firmie płaci się za wykonaną usługę, a nie za usługę, która 
została niewykonana. Tutaj pozbawia się tutaj mieszkańca tej moŜliwości, Ŝe nie zapłaci za coś co nie 
zostało wykonane, dlatego tak pozwalam sobie doradzać mieszkańcom, chociaŜ tak jak mówię, jest to 
raczej jakaś próba pomocy niŜ jakakolwiek opinia prawna z mojej strony – bo takiej być nie moŜe. 
Czekam na opinię Radcy Prawnego, Ŝe jeŜeli chcąc dokonywać zmian to najlepiej w takiej formie, Ŝe 
pisząc po prostu na kartce, wyjaśniają i bezpośrednio do NAPRZODU wystosowują pismo z prośbą o 
zmianę i jeŜeli nie są pewni, Ŝe taki aneks im odpowiada w tej formie, dlatego Ŝe on budzi powaŜne 
wątpliwości co do płatności usługi  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – teraz tak, czy to jest jeszcze czas, bo mamy początek lutego, zawsze 
pod koniec lutego dostawaliśmy nakazy płatności i do kiedy naleŜy to zrobić, jak najszybciej? 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – jak najszybciej, Ŝeby weszło 
od II kwartału, bo jeŜeli chodzi o I kwartał – jest on bez zmian, tzn. Ci którzy zdąŜyli to zrobić w 
styczniu –wiem, Ŝe ... bo mam taką informację sołtysi mi przekazywali, Ŝe niektóre zmiany weszły 
rzeczywiście od stycznia, niektórym ludziom tak od stycznia wywoŜą, ale jak rozmawiałam ja osobiście 
z firmą to prosili Ŝeby przekazywać, Ŝe takie zmiany będą uwzględnione od II kwartału, po prostu Ŝeby 
brać 2-3 tygodnie po prostu czasu na zmianę  
 
Przewodniczący RG – Radna Bienia, Radny Przybyła, a później Radna DroŜdŜ w tej kolejności 
 
Radna Renata Bienia – ja mam pytanie: czy za pół roku, jeŜeli cena znowu wzrośnie i my będziemy 
znowu będziemy drugi raz podejmować uchwałę dotyczącą tych samych stawek które mamy ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – poniewaŜ jeŜeli chodzi o podwyŜkę, która ma drugi raz w roku ma być 
robiona, to ona jest zapowiadana 
 
Radna Renata Bienia – od 19 marca 2007r. ile do dnia dzisiejszego osób zostało w „ukaranych” czyli 
nakazano wywóz, albo wywieziono zgodnie z tą uchwałą, bo ona dotyczy osób, które nie stosują się 
do zasad czyli do umowy,  ile osób jest na dzień dzisiejszy 
 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – nie została wydana ani 
jedna decyzja, a dlatego, Ŝe procedura, która zmierza do wydania decyzji ściśle  po prostu określa ile 
musi być tych wezwań do mieszkańca i Ŝe wszystkie pisma muszą być skutecznie doręczone, 
najczęściej są to postępowania dotyczące osób, które mieszkają za granicą, zanim doręczenie 
dojdzie, później przez 2-3 miesiące jest niemoŜliwe doręczenie pisma takŜe, ze względów 
proceduralnych tak. A drugi raz, no dotyczy to najczęściej osób, które po prostu zaczynają tutaj jak 
gdyby zbierać dokumenty na swoją obronę, tzn. tłumaczą  się złą sytuacją finansową, takŜe tu to 
postępowanie nie jest jednoznaczne i tak samo do wszystkich osób, tutaj wszystko trzeba wziąć  pod 
uwagę, najczęściej są to posesje niezamieszkałe, albo kiedy ścigany jest właściciel posesji, a w 
rzeczywistości mieszka tam ktoś inny 
 
Radna Renata Bienia – na dzień dzisiejszy nikt nie został „ ukarany” albo zostało mu wywiezione 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – nie ... nie 
 
Radna Renata Bienia -  jeszcze mam jedno pytanie: to czy nie lepiej byłoby tą uchwałę znieść, czyli 
straciłaby moc, a nie co chwilę podejmować uchwałę dotyczącą wywozu, jeŜeli do dnia dzisiejszego 
ani jedna osoba nie została przez tą uchwałę zobligowana do przestrzegania tego 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – tzn. ja tutaj nie chciałabym 
skłamać, bo ustalenie tej stawki ... 
 
Radna Renata Bienia – bo ona godzi w firmy, które są, bo nie będą wywoziły z naszego terenu, ale z 
drugiej strony nikomu nie pomaga, bo oni nam jako mieszkańcom gminy, bo te rodziny nie są mówię - 
„karalne”, bo nie wywoŜą nieczystości, to wisi sobie tak w próŜni i jest, my co pół roku jeŜeli będzie 
zmieniała się co rok, to będziemy musieli znowu podejmować uchwałę tylko po to, Ŝeby ona sobie była 
i będziemy tylko podwyŜszać stawki, więc nie wiem czy ona ma sens 
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Wójt Gminy Anna Iskała – jak Pani powie mieszkańcowi jeŜeli, firma orzeknie, Ŝe nie będzie 
wywoziła śmieci, proszę powiedzieć mi co Pani powie temu mieszkańcowi, który nie będzie mieć 
śmieci wywiezionych 
 
Radna Renata Bienia – ja nie mówię, Ŝe nie mamy podejmować, tylko ja mówię, Ŝeby uchylić 
uchwałę z 19 marca, która mówi o tych górnych stawkach i wtedy Ŝadna nie będzie obowiązywała  
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – tzn. bo przy okazji robienia 
sprawozdania z Planu Gospodarowania Odpadami, tam jeden z punktów spełnienia obowiązku przez 
Gminę było po prostu wykazanie się, Ŝe jest ta uchwała takŜe tutaj czytam w ustawie o utrzymaniu 
czystości i porządku – rzeczywiście nie jest wskazane, Ŝe jest to bezwzględny obowiązek, pisze Ŝe 
Rada Gminy określa w drodze uchwały ogólne stawki. Nie wiem, musiałabym przedyskutować z 
Radcą Prawnym czy to sformułowanie jest jednoznaczne z tym, Ŝe Rada Gminy musi to zrobić czy po 
prostu Rada Gminy moŜe to zrobić, bo Rada Gminy określa takie. Nie jestem teraz Państwu tego 
powiedzieć. 
 
Radna Renata Bienia – wiadomo, Ŝe w dniu dzisiejszym mamy uchwałę gdzie są górne stawki, to ją 
albo zmienimy, albo ją zniesiemy, nie ma innej moŜliwości 
 
Przewodniczący RG – Radny Przybyła proszę bardzo 
 
Radny Gerard Przybyła – ja bym się z Panią nie do końca zgodził, z tym co Pani powiedziała o 
naszym Zakładzie komunalnym, ile szacunkowo jest umów w naszej gminie 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – ok. 1600-1700 
 
Radny Gerard Przybyła – do tego jeŜeli Zakład komunalny np. taki samochód wziął w lising mając 
1600 pewnych klientów, to myślę Ŝe moŜna by tu naprawdę poszukać oszczędności, bo prywatne 
firmy zakładające zysk – szacunkowo, nie wie ... Firma NAPRZÓD, REMONDIS np. 15% zysku – 
jeŜeli Zakład komunalny, tak jest w znacznym stopniu finansowany przez Gminę, załoŜyłby ten zysk 
znacznie niŜszy i próbowałby przejąć ten wywóz śmieci, moŜna by było wtedy poszukać naprawdę 
oszczędności, a to Ŝe musiałyby przyjść kolejne osoby to jeszcze lepiej, bo stworzymy miejsca pracy, i 
moŜe naprawdę zastanowić się nad tym, czy po prostu mu zaleŜy, bo w tej chwili wywóz śmieci moŜe 
to tak moŜe głupio zabrzmi robi się „mafia śmieciowa”. Naprawdę oni są potentatami, nie muszą 
negocjować, im nie zaleŜy na Nędzy, bo oni mają zapewnioną przez ustawę mnóstwo klientów. JeŜeli 
i my nie ustaliliśmy górnych stawek i zresztą widać z negocjacji Pani Wójt, im nie zaleŜy na klientach, 
jak to było jeszcze kiedyś. MoŜe naprawdę szukać tutaj jakiegoś rozwiązania, Ŝeby po prostu się 
uniezaleŜnić od firm i moŜe na początek  byłoby tańszy jeden samochód by obsłuŜyłby całą gminę i 
dalej cały czas próbuje się rozwijać Zakład komunalny – ma wszelkie moŜliwości. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie ukrywam, Ŝe jest to jedna rzecz dla mnie, która jest obliczalna, trzeba 
najpierw zrobić praktyczne finansowe wyliczenie, jak to będzie wyglądało, a najgorszą rzeczą z tego 
wszystkiego jest to wejście ... jakby zgoda wysypiska śmieci, Ŝe przyjmie naszą jedną śmieciarkę 
 
Radny Gerard Przybyła – od tego trzeba zacząć 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to jest ten jeden problem, kwestia wzięcia w lising auta, to jest moŜe 
drugorzędna sprawa, ja rozpatrując to wie Pan jeszcze jest taka czarna wizja w tym momencie mnie 
gnębi, jak się auto zepsuje – prawda – ale to pozostawimy jako najgorszy wariant z tego wszystkiego. 
 
Radny Gerard Przybyła – zacząć od jednego auta, podejrzewam , Ŝe jeŜeli mieszkaniec usłyszy, Ŝe 
nie musi płacić 12,00 zł a 10,00 zł za wywóz, no to kwestia naprawdę przejścia, podejrzewam, Ŝe. 
90% ludzi na dzień dobry przejdzie. Po prostu Ŝeby się uniezaleŜnić. Mówię o dwóch samochodach – 
moŜe jak jeden będzie za mało, moŜna iść, no mając 1600 pewnych klientów, naprawdę, Ŝaden 
przedsiębiorca by się nie zastanawiał 
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Wójt Gminy Anna Iskała – dlatego Ŝeby nie było tej sytuacji, Ŝe wysypisko śmieci z takim dostawcą 
śmieci jednosamochodowy jak my np. nie będzie chciał rozmawiać, no bo jesteśmy za małym, nad 
jeszcze jedną rzeczą w tej chwili nie tyle rozwaŜam, ale juŜ jesteśmy  po wstępnych rozmowach, Ŝeby 
być elementem istniejącej juŜ firmy. Ale poniewaŜ nie mam w tej chwili Ŝadnych konkretnych 
odpowiedzi stąd nawet Państwu nie mówiłam nic na ten temat, Ŝeby po prostu nie wprowadzać tutaj 
takich informacji nie sprawdzonych 
 
Przewodniczący RG – Radna DroŜdŜ tak 
 
Radna Małgorzata DroŜdŜ – ja chciałam się zapytać o pkt 2 tej uchwały, czy to jest rozumienie 
selektywne zbieranie śmieci tak jak to było dotychczas, Ŝe jest kubeł, do niego są dołączone worki w 
dowolnej ilości. Czy jak to będzie, czy po prostu za ten kubeł z mieszanymi śmieciami – wtedy tą 
obniŜoną stawkę płacimy, czy jak to w praktyce będzie wyglądało? 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń – tzn. pierwszy pomysł firmy 
był taki, Ŝe będzie to traktowane jako selektywna zbiórka odpadów  pod warunkiem, Ŝe kaŜdy 
mieszkaniec kupi przynajmniej jeden worek na jeden miesiąc Czyli będzie płacił 12,00 zł przykładowo 
za 120 ml kubeł pod warunkiem, Ŝe zakupi w ciągu roku 12 worków. Od tego odeszli i do dzisiaj nie 
dostałam Ŝadnej innej informacji, tylko taką ,Ŝe zostaje po staremu; Ŝe przyjmują odgórnie, Ŝe kaŜdy 
mieszkaniec ma moŜliwość selektywnej zbiórki, bo ma moŜliwość kupna worków, i przyjmuje się, Ŝe w 
gminie Nędza prowadzi się zbiórkę w sposób selektywny. Dlatego obowiązującą stawką są te niŜsze 
stawki. Niemniej jednak wiem, Ŝe sołtysi juŜ dostali listy, które są na miesiąc – nie wiem - na kwartał, 
gdzie mają wpisywać kto kupił worki. Na ile jest to tylko dla ich ewidencji, a na ile jest to do 
sprawdzenia czy dany mieszkaniec rzeczywiście selekcjonuje, zbiera odpady nie jestem w stanie 
dzisiaj Państwu na to odpowiedzieć, tak samo zaręczali, Ŝe nie będą rozliczać z 12 worków 
 
Radny Henryk Postawka – nie wiem co to miało znaczyć, ale moja teściowa, to była jedna z osób, 
która m.in. pojawiła się w siedzibie NAPRZÓD Rydyłtowy i tam zrezygnowała z jednego kosza bo po 
prostu tyle nie potrzebowaliśmy, natomiast pobierając worki – właśnie te worki do selektywnej – 
została jakby zarejestrowana dokładnie , została wpisana w system komputerowy – kto, gdzie i ile 
worków pobrał. Nie wiem co to ma znaczyć ale tak zaczęli robić 
 
Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Infrastruktury Ilona Zoń –przypuszczam po prostu Ŝe 
chcą wiedzieć. Bo obowiązkiem prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów, to jest obowiązek firmy. 
Gmina musi stworzyć warunki, czyli wydać zezwolenia, ewentualnie być pośrednikiem w 
przekazywaniu informacji, ale prowadzenie selektywnej zbiórki naleŜy do firmy, która uzyskała 
zezwolenie, firma ta ma zbierać, jeśli ma pozwolenia odpady mieszane i kaŜde inne wysegregowane. 
Firma musi się równieŜ wykazać w swoich sprawozdaniach tym, Ŝe taką selektywną zbiórkę prowadzi. 
I tak wydaje mi się, Ŝe prowadzenie listy osób, które kupują worki  jest po prostu jednym z elementów 
równieŜ wykazania się, Ŝe po prostu selektywną zbiórkę firma prowadzi, musi mieć po prostu jakieś  
potwierdzenie na to, Ŝe rzeczywiście odbiera odpady w sposób selektywny, a sprzedaŜ worków 
widocznie potraktowali to jako sposób potwierdzenia, Ŝe klientom sprzedają worki i odbierają od 
klientów selektywną zbiórkę. Myślę, Ŝe jest to po prostu do takich celów wykorzystywane 
 
Radny Edward Mietła – to nie podlega dyskusji, oni muszą to robić, przekazywanie odpadów to się 
nazywa, muszą robić sprawozdanie do Wojewody regularnie, takŜe na pewno dotyczy to tego. JeŜeli 
..... mają worki z selektywnymi odpadami muszą wtedy płacić za składowanie śmieci wyŜsze stawki a 
wtedy pójdą z torbami. 
 
Przewodniczący RG – jeszcze jakieś pytania ... nie widzę ... kto jest za przyjęciem projektu uchwały 
proszę o podniesienie ręki do góry – 10, kto jest przeciw ... kto się wstrzymał – 5, kto nie głosował 
(zliczanie przeprowadzano 3 razy) 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 10 głosami za , 0 głosów przeciw , 5 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 119 / 08 w sprawie  określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych . 
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Ppkt 2 - pkt 5  
Uchwała sprawie  nadania placowi na skrzyŜowaniu ulic Jana Pawła II i Jana III Sobieskiego w Nędzy 
nazwy „Plac DOKTORA ERNESTA CHROBOCZKA” 
Przewodniczący RG odczytał treść Projektu (projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu) 
 
Przewodniczący RG – kto jest inicjatorem tej uchwały? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – Wójt 
 
Przewodniczący RG – czy są jakieś pytania? ... Radna Ewelina Krakowczyk bardzo proszę 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – ja akurat jestem człowiekiem, który ma duŜo do zawdzięczenia, tzn. 
moja rodzina jest wdzięczna dr Chroboczkowi, moŜe tak nie będę górnolotnie mówić, ale m.in. 
uratował mojego doktora, który jest teraz doktorem jak miał roczek, takŜe jestem za tym, z tym Ŝe boję 
się jednego, Ŝe jako np. krewna, córka czy syn bałabym się jedynie Ŝe będzie coś tam 
bezczeszczone. W jakiej formie to ma być zrobione? 
 
Radna Beata Widera – proszę Państwa proszę ode mnie nie wymagać, ja naprawdę na ten temat nie 
będę się wypowiadać, jest mi bardzo miło, Ŝe taki wniosek wpłynął, a moŜecie Państwo zrozumieć 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – nikt się jeszcze taki nie urodził, który by wszystkim wygodził 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to jest pierwsza rzecz, o której myślałam, w trakcie tego jak z tym 
wnioskiem występowałam, no ale wie Pani co, w tym momencie jesteśmy bezradni, jeŜeli zrobimy 
tablicę, to przepraszam czy ja tam będę stała, będę pilnowała Ŝeby ktoś tego sprajem nie popryskał, 
jeŜeli jakiś obelisk – dokładnie to samo. To wie Pani, ewentualnie pies moŜe się do czegoś 
przygramolić, przyplątać, prawda, więc tutaj musimy liczyć na kulturowość naszych mieszkańców, nic 
więcej 
 
Przewodniczący RG – czy są jeszcze jakieś pytania? ... nie widzę. Kto jest za proszę o podniesienie 
ręki do góry ... kto jest przeciw ... kto się wstrzymał .... Głosowali wszyscy – 15 za (na sali rozbrzmiały 
oklaski) 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących, 15 głosami za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 120 / 08 w sprawie  nadania placowi na skrzyŜowaniu ulic Jana Pawła II i 
Jana III Sobieskiego w Nędzy nazwy „Plac DOKTORA ERNESTA CHROBOCZKA” 
 
Ppkt 3 - pkt 5  
Uchwała zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnień przedmiotowych w podatku od nieruchomości w 
2008 roku; Przewodniczący RG odczytał treść Projektu (projekt uchwały stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu) 
 
Przewodniczący RG – proszę o parę słów 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – trochę właśnie trudno cokolwiek komentować, ale proszę bardzo Pani 
Skarbnik 
 
Skarbnik Gminy – jest to doprecyzowanie uchwały, w uchwale którą przyjmowaliśmy na ostatniej 
sesji, jest wyraŜeniem gminnych jednostek budŜetowych, pominięto jak gdyby zakłady budŜetowe, w 
związku z czym jest tu Uchwała Rady Gminy 
 
Przewodniczący RG – Radny Mietła 
 
Radny Edward Mietła – ja mam do Pani Skarbnik i Pani Sekretarz dwa pytania. W tytule uchwały 
mamy w sprawie zwolnień przedmiotowych a z treści § 1 jest wskazany podmiot – czy właściwy jest 
ten tytuł? A drugie: skoro precyzujemy dokładnie gminne jednostki budŜetowe, to prócz gminnych 
jednostek budŜetowych, zakładów budŜetowych to jeszcze istnieje samodzielna jednostka kultury, 
która teŜ prowadzi odrębną ... 
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Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy – ona jako jednostka jest juŜ zwolniona i nie ma potrzeby 
 
Radny Edward Mietła – na podstawie czego jest zwolniona 
 
Skarbnik Gminy – na z tego § 1 pkt 1  
 
Radny Edward Mietła – bo ja nie mam tego 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – on jest na drugiej stronie, to jest z 17 grudnia  juŜ była  ………….czyli nie 
z ostatniej a przedostatniej sesji 
 
Skarbnik Gminy – tzn. ja tutaj nie widzę Ŝeby było ujęte sformułowanie „podmiotowe”, 
 
Wójt Gminy Anna Iskała –  kwestia zakładu i kwestia formy to jest, podmiot i przedmiot 
 
Skarbnik Gminy – jako podmiotowe to mogło by być tylko  przedmiotowe, równie dobrze mogło by 
być gminne jednostki organizacyjnych, które tam były i jednostki zakładów budŜetowych 
 
Radny Edward Mietła – dziękuje  
 
Przewodniczący RG – jeszcze jakieś pytania ... nie widzę, proszę o przegłosowanie projektu 
uchwały, kto jest za przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw 
... kto się wstrzymał. Wszyscy głosowali 15 głosów za, zero głosów wstrzymujących i przeciwnych 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących, 15 głosami za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 121 / 08 zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnień przedmiotowych w 
podatku od nieruchomości w 2008 roku;    
 
Ppkt 4 - pkt 5  
Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego. 
Przewodniczący RG odczytał treść Projektu (projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu) 
 
Skarbnik Gminy – stawka pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego na zadanie prowadzenia 
biura paszportowego w Raciborzu obliczona została wg wytycznych praktycznie Starostwa, 0,47 zł na 
mieszkańca w skali roku, jest to zadanie, które jest  realizowane praktycznie corocznie, Gmina 
zobowiązała się pomagać w sferze prowadzenia biura paszportowego dla mieszkańców całego 
powiatu, dlatego corocznie zawieramy umowy ze Starostwem Powiatowym, w tym roku kwota dotacji 
jest 3.386,00 zł, w zeszłym roku było 3.395,00 zł 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – zmniejszyła nam się ilość mieszkańców 
 
Radny Edward Mietła – myślałem, Ŝe Starosta po znajomości 
 
Przewodniczący RG – moŜe są jakieś pytania ... nie widzę, przystępujemy do głosowania, kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw ... kto się 
wstrzymał. Uchwała podjęta jednogłośnie. Wszyscy głosowali. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – moŜe teraz zrobić biuro wizowe, po paszportu juŜ nie trzeba będzie 
 
Radna Beata Widera – paszporty do innych krajów są teŜ jeszcze potrzebne 
 
Radny Henryk Postawka – np. Ukraina 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących, 15 głosami za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 122 / 08 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Raciborskiego; 
 
 
 



18 
 
Ppkt 5 - pkt 5  
Projekt uchwały w sprawie  zawarcia porozumienia międzygminnego z Miastem Rybnik na 
prowadzenie lokalnego transportu zbiorowego. Porozumienie jest na odwrocie projektu uchwały. 
Przewodniczący RG odczytał treść Projektu (projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu) 
 
Przewodniczący RG – jakieś pytania?...  Radna Ewelina Krakowczyk proszę 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tzn. jestem za tym, Ŝeby połączyć nasze sołectwo z aglomeracjami 
linią autobusową tylko przeraŜa mnie ta dzienna dopłata w wysokości 110,00 zł, jeśli np. parę osób 
pojedzie czy nie lepiej finansować taksówkę 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – kwestia tego jest to tylko na trzy miesiące i omówiłam właśnie przed 
chwilą na Komisji BudŜetowej, Ŝeby -poniewaŜ jest to inicjatywa oddolna, gdzie pod tą inicjatywą 
podpisała się taka ilość mieszkańców , Panie Podstawka ... 
 
Radny Henryk Postawka – 386 
 
Wójt Gminy Anna Iskała -  więc to juŜ inicjatywa jest taka, takie poparcie rzadko zdobywa się w 
Gminie, nie wystąpienie, jakby zlekcewaŜenie tej  inicjatywy przez Wójta  było by oznaką 
lekcewaŜenia tych mieszkańców, skąd m.in. ten mój projekt uchwały, na trzy miesiące, w ten czas 
zobaczymy czy faktycznie taka ilość mieszkańców będzie z tego korzystać, czy tez nie jest to potrzeba 
czy nie jest to potrzeba; ta ilość mieszkańców, która się pod tym podpisała, to jest dowód na to, Ŝe 
potrzeba ta jest,  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – potrzeba jest 
 
Wójt Gminy Anna Iskała - jeŜeli wykaŜemy, Ŝe przez trzy miesiące taka ilość korzysta z autobusu i 
jest jakby powodem znacznego wzrostu dochodów tego przedsiębiorstwa, stąd po trzech miesiącach 
będziemy robić starania o to Ŝeby tą stawkę dzienną obniŜyć. Tu jest cały problem, Ŝe to oni są jakby 
tą stroną dającą tą usługę, my jesteśmy stroną korzystającą z tej usługi, nie ukrywam, Ŝe jest to droga 
sprawa. JeŜeli będzie mimo trzystu ileś tam podpisów, korzystało w ciągu dnia, z tego powiedzmy 10 
albo 20 osób jest absolutnie, całkowicie, nieopłacalne. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tzn. zdołowani mieszkańcy byli tym i są  po prostu, Ŝe nie mają gdzie 
oczekiwać na pociąg na przykład. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ale to jest juŜ sprawa PKP, która no jest no wie Pani, trudno Ŝebym ja jako 
Wójt wchodziła na teren pomieszczeń PKP, które PKP najnormalniej w świecie nie chce udostępnić. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tylko mam chyba tutaj rację, Ŝe to trzeba będzie przystanek 
autobusowy z prawdziwego zdarzenia, Ŝe człowiekowi nie będzie kapało na głowę 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to jest juŜ jakby następny etap – prawda – tylko, Ŝe na te trzy miesiące na 
pewno nie będziemy robić przystanków autobusowych, które potem trzeba będzie demontować – 
prawda, to będą tylko no chwilowo ustawione przystanki najprawdopodobniej tylko rozkład jazdy, który 
będzie dostarczony przez przedsiębiorstwo, poza tym to będą trzy miesiące ... 
 
Radny Edward Mietła -  a słupek nie wystarcza? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – no właśnie to o słupku mówię  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – słupki są 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak, i to jest tylko kwestia dołączenia rozkładu, nic więcej, poniewaŜ to 
będzie kwiecień, maj  czerwiec, czyli trzy miesiące, które są bardzo aktywne jeŜeli chodzi o ilość 
mieszkańców korzystających - bo i uczniowie i studenci, mieszkańcy, którzy np. na zakupy będą mogli 
się udawać dosyć późno, ze względu na to, Ŝe jest jeszcze jasno prawda, czyli te trzy miesiące będą 
jakby tak najbardziej obrazowały czy ta potrzeba będzie, czy nie. 
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Przewodniczący RG – Radny Pannek proszę  
 
Radny Gerard Pannek -  wobec tego, Ŝe Pani powiedziała, Ŝe przy 10 – 20 osobach jest to 
nieopłacalne, chciałbym zapytać jaki został przyjęty dolny limit dziennego przewozu osób dla jakby  
zrównowaŜenia opłacalności tych kursów, czy coś takiego zostało wyliczone? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie, nie zostało, to są po prostu ... moŜe w tej chwili powiedziałam jedno 
zdanie za duŜo 
 
Radny Edward Mietła - Czyli to jest wyliczone w tej kalkulacji, którą myśmy na Komisji BudŜetowej 
mieli, to było juŜ teraz nie pamiętam ile, ale liczyli ile kosztuje koszt kilometra, ile mogą wydawać 
biletów i oceniają róŜnice normalnie czasu pracy, to kto oceniał? Komunikacja? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tu wszystko robiła komunikacja w Rybniku  
 
Przewodniczący RG – czy jeszcze są jakieś pytania? ... proszę o przegłosowanie, kto jest za 
przyjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest sprzeciw ... kto się wstrzymał ... 3 
głosy wstrzymujące, 12  za   
 
Rada Gminy przy 15 głosujących, 12 głosami za, 0 głosów przeciw, 3 głosami  wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 123 / 08 w sprawie  zawarcia porozumienia międzygminnego z Miastem 
Rybnik na prowadzenie lokalnego transportu zbiorowego; 
 
Ppkt 6 - pkt 5  
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/302/05 Rady Gminy Nędza z dnia 20 czerwca 2005r. 
w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych dla jednostek budŜetowych Gminy Nędza. 
Przewodniczący RG odczytał treść Projektu (projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu) 
 
Przewodniczący RG – proszę o ... 
 
Skarbnik Gminy – kaŜda z placówek oświatowych ma uruchomiony rachunek dochodów własnych. 
Na tym rachunku jest odrębny rachunek bankowy. Na tym rachunku bankowym dotychczasowo są 
gromadzone  jedynie odpłatności rodziców za wyŜywienie, tzw. „wsad do kotła”. Tutaj chcemy 
wprowadzić, aby przedszkola mogły , aby placówki oświatowe mogły pobierać dochody z tytułu najmu 
i dzierŜawy składników majątkowych, przekazywać to na bieŜące remonty, na zakup i konserwacje 
placówek oświatowych oraz związane  z tym zakupy materiałów do napraw i remontów i środków 
czystości, chodzi o to , Ŝe wchodzi nowy okres finansowania ze środków Unii Europejskiej i mieliśmy 
juŜ  zeszłym roku, pozyskaliśmy środki finansowe na realizację jednego programu i w kaŜdym z tych 
programów jest moŜliwość pobierania, takie  wykazywanie wkładu własnego zakresu wynajmu przez 
Szkołę pomieszczeń szkolnych i myśmy z tego nie mogli skorzystać, takŜe tutaj ta propozycja zmiany 
do uchwały, aby na przyszłość moŜna było wykazywać środki własne jako wynajem pomieszczeń dla 
danego projektu  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – moŜe Pani dać jakiś przykład 
 
Skarbnik Gminy -  np. Gmina uzyskała środki 42.000,00 zł na zadanie „Mogę osiągnąć więcej, daj mi 
szansę”. Zadanie to było realizowane przez Urząd a odbywało się w Zespole Szkolno-Gimnazjalnym 
w Nędzy nauczycieli mieli z Urzędem podpisane umowy zlecenia na realizację np. kółek teatralnych, 
kółek wychowania fizycznego, jakiś muzycznych, kółek zainteresowań i to były środki na te zadania. 
Myśmy uzyskali dofinansowanie tych zadań, ale moŜna równieŜ było po prostu przedstawić notę 
księgową za wynajem pomieszczeń. Gdyby była uchwała podjęta w sprawie zmian w tej uchwale w 
sprawie  dochodów  własnych szkoły mogłyby  gromadzić na tym wyodrębnionym rachunku równieŜ 
dochody z tytułu wynajmu to wówczas mogła by szkoła – Zespół Szkolno-Gimnazjalny – obciąŜyć 
Gminę za wynajem pomieszczeń. Nie mieli takiej moŜliwości prawnej w związku z tym środki nie 
zostały wykorzystane. TakŜe to tak na przyszłość, bo coraz więcej ... 
 
Przewodniczący RG – czy są jeszcze jakieś pytania? ... nie widzę, proszę o przegłosowanie uchwały, 
kto jest za przyjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw ... kto się 
wstrzymał. Jednogłośnie.   
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Rada Gminy przy 15 głosujących, 15 głosami za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 124 / 08 zmieniającą uchwałę Nr XXXIII/302/05 Rady Gminy Nędza z dnia 
20 czerwca 2005r. w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych dla jednostek budŜetowych 
Gminy Nędza. 
 
Ppkt 7 - pkt 5  
Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIV/86/07 Rady Gminy Nędza z dnia 29 października 
2007r.w sprawie :ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Wodociągów i Usług 
Komunalnych w Nędzy na 2008 rok. Przewodniczący RG odczytał treść Projektu (projekt uchwały 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Skarbnik Gminy – w październiku zeszłego roku podjęliśmy uchwałę w sprawie zmiany sposobów 
finansowania Zakładu budŜetowego na 5 zadań naszych budŜetowych, jednym z tych zadań było 
„remonty, naprawa oraz konserwacje w obiektach gospodarki mieszkaniowej” i w tej uchwale 
podjęliśmy, Ŝe Zakład budŜetowy będzie z tego zadania wykonywał 65 roboczogodzin po 23,60 zł za 
jedną roboczogodzinę. Stawka dotacji przedmiotowej 1.534,00 zł. JuŜ w styczniu rozciekły się dwa 
piece centralnego ogrzewania w budynku wielofunkcyjnym przy CARITASIE i w budynku 
wielofunkcyjnym w Szymocicach i te dwa zadania pochłonęły 1.500,00 zł w związku z czym no limit 
środków  finansowych na te zadanie jak gdyby nam się przedwcześnie skończył. W związku z tym, Ŝe 
padła propozycja zwiększania ilości roboczogodzin do 400 po 23,60 bez zmian, co łącznie daje 
9.440,00 zł. dotacji przedmiotowej na zadanie z zakresu „remonty, naprawa oraz konserwacje w 
obiektach gospodarki mieszkaniowej” tzn. Zakład budŜetowy zamiast nam wystawiać fakturę 
otrzymuje dotację przedmiotową. 
 
Przewodniczący RG – pytania? ... nie wiedzę, kto jest za przyjęciem projektu proszę o podniesienie 
ręki ... kto jest przeciw ... kto się wstrzymał. Jednogłośnie 15 głosów za. 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za , 0 głosów przeciw , 0 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 125 / 08 zmieniającą Uchwałę Nr XIV/86/07 Rady Gminy Nędza z dnia 29 
października 2007r.w sprawie :ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Wodociągów i 
Usług Komunalnych w Nędzy na 2008 rok;    
 

 
Ppkt 8 - pkt 5  
Projekt I uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2008 rok 
 
Skarbnik Gminy – po stronie dochodów jest zmiana  miejsca powstania dochodu  z działu 854 do 
działu 801 dotyczy wpływów od rodziców z tytułu opłat za świadczenia. W związku z uruchomieniem 
działu „stołówki szkolne” jest tylko przeniesienie źródła dochodu pomiędzy działami. Po stronie 
wydatków jest zmniejszenie z gospodarki mieszkaniowej z wydatków bieŜących związanych z 
utrzymaniem budynków administrowanych  przez gminę 7.906,00 zł na dotacje przedmiotową dla 
zakładu budŜetowego i tj. po prostu zmniejszenie wydatków mieszkaniowych, a zwiększenie dotacji. 
Następnie w Urzędach Wojewódzkich  jest zmniejszenie dotacji celowych na pomoc finansową dla 
Powiatu o 9,00 zł. Sam budŜet, plan finansowy do dotacji celowej dla Powiatu ustalony został na 
podstawie roku 2007 na poziomie 3.395,00 zł, po wytycznych Starostwa  Powiatowego kwota dotacji 
3.386,00 czyli 9,00 zł zmniejszamy. I z Ochotniczej StraŜy PoŜarnej 4.000,00 zł zmniejszamy z 
wydatków bieŜących i przeznaczamy to na zakupy inwestycyjne, zakupu samochodu terenowego, 
poŜarniczego. Zwiększenie budŜetu gminy po stronie wydatków 7.030,00 zł na dotacje dla Miasta 
Rybnika na przewozy pasaŜerskie to jest 65 dni po 108,00 zł to wychodzi 7.028,00 zł to na te trzy 
miesiące. Następnie zwiększamy budŜet gminy po stronie wydatków, dotacja przedmiotowa dla 
Zakładu budŜetowego  na tą gospodarkę mieszkaniową 7.906,00. Ochotnicze straŜe poŜarne na 
zakupy inwestycyjne jednostek budŜetowych 16.000,00 zł – 4.000,00 pochodzą z ich wydatków 
bieŜących, 12.000,00 zł pochodzą z nadwyŜki. JuŜ w zeszłym roku OSP miały zaplanowane zakup 
samochodu poŜarniczego, jednakŜe nie wykonały tego i w tym roku wykładają sobie 4.000,00 zł z 
wydatków bieŜących na zakup samochodu poŜarniczego. Zmniejszenie po stronie wydatków 5.762,94 
zł, dotyczy nie wykorzystanych środków w 2007r. na zakupy inwestycyjne – plac zabaw dla 
przedszkola w Łęgu, są to darowizny i dobrowolne wpłaty, które były zorganizowane przez Radnego 
Placzka. Na przeciwdziałanie alkoholizmowi 10.500,00 dotyczy zakupu elementów na wyposaŜenie 
placów zabaw w Górkach i w Szymocicach. Do nadwyŜki budŜetowej z zakresu przeciwdziałania 
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alkoholizmowi wpłynęły 16.022,00 zł w związku z czym jest wniosek Komisji, aby 10.500,00 zł 
przeznaczyć na dodatkowe wyposaŜenie. I z zakresu pomocy społecznej 4.650,00 zł, wpłynęło w 
grudniu w okresie praktycznie juŜ po sesjach, sesję mieliśmy wcześniej 17 grudnia, są to darowizny, 
które wpadły do nadwyŜki, a dotyczą pomocy społecznej. Tutaj DEKBUD wpłacił 4.000,00 zł z 
przeznaczeniem na pomoc społeczną, Apteka w Nędzy 350,00 zł i Państwo Solarscy 300,00 zł. 
Wszystko wpadło do nadwyŜki takie jest stosowne przekazać to w planie finansowym. I zwiększamy 
budŜet gminy po stronie przychodów jako nadwyŜki z lat ubiegłych 39.933,94 zł i zmieniamy załącznik 
budŜetu w sprawie dochodów i wydatków związanych z gminnymi programami narkomanii i 
alkoholizmowi.  
 
Przewodniczący RG – pytania? ... nie widzę, proszę o przegłosowanie projektu uchwały, kto jest za 
przyjęciem zmiany w budŜecie – projekt I ... kto jest przeciw ... jeden głos przeciwny, kto się wstrzymał 
– 1 głos wstrzymujący, 13 głosów za   
 
Rada Gminy przy 15 głosujących, 13 głosami za, 1 głosem przeciw, 1 głosem wstrzymującym się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 126 / 08 w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2008 rok.  
 
 
Ppkt 9 - pkt 5  
Projekt II uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2008 rok. 
 
Skarbnik Gminy – dotyczy dotacji przedmiotowej z budŜetu na zadanie z zakresu gospodarki 
mieszkaniowej, to co u nas było przyjęte po stronie wydatków, w Zakładzie jest przyjęte to po stronie 
przychodów i kosztów 7.906,00 zł to jest na realizacja zadania z zakresu gospodarki mieszkaniowej 
 
Przewodniczący RG – to jest rozumiem tak kwestia Babic – tak?  
 
Skarbnik Gminy – nie, to są bieŜące remonty w gospodarce mieszkaniowej, to wszystko co 
wyskakuje w trakcie roku 
 
Przewodniczący RG - a to wiemy, na co nam konkretnie wyskoczyło to 7.900,00 zł  
 
Skarbnik Gminy – to znaczy, tak,  było tam 1.534,00 zł ten plan jest juŜ praktycznie wykonany, bo 
wyskoczyły te dwa powaŜne remonty piecy centralnego ogrzewania  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – wymiana całkowita  
 
Skarbnik Gminy – po prostu Ŝeby teraz zlecić jakąkolwiek robotę z zakresu gospodarki 
mieszkaniowej to muszą być środki finansowe na to, zbyt mały plan został określony na początku 
roku, no nie przewidywało się  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak Ŝeby piece przetrzymały sezon grzewczy, a będą robione ... 
 
Przewodniczący RG – czy jeszcze jakieś pytania ... nie widzę ... kto jest za proszę o podniesienie 
ręki do góry ... kto jest przeciw – 1 głos przeciwny, kto się wstrzymał .... 14 głosów za, 1 głos 
przeciwny  
 
Rada Gminy przy 15 głosujących, 14 głosami za, 1 głosem przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 127 / 08 w sprawie  zmian w budŜecie Gminy na 2008 rok; 
 
Ppkt 10 - pkt 5  
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektor Przedszkola w Nędzy. 
 
Przewodniczący RG – skarga wpłynęła, została omówiona na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu, stanowisko przedłoŜone przez Przewodniczącego Komisji 
 
Przewodniczący odczytał treść stanowiska Komisji w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na 
działalność dyrektora Przedszkola w Nędzy. (załącznik do protokołu) 
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Przewodniczący RG – Czy któryś z Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie ... Radna 
Krakowczyk proszę bardzo 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tzn. proszę mi wybaczyć, ale znowu ... bulwersuje mnie w ogóle 
sprawa,  Ŝe padło słowo „skarga”, ale juŜ tutaj uwagę obstrukcyjne działalność, to juŜ jest nie 
wiadomo, kto to redagował, jak to redagował, ja tylko przytoczę dla zainteresowanych, Ŝe z 
medycznego punktu widzenia to jest zatwardzenie. Jest to naprawdę przykre, Ŝe wystawia się osoby  
na słowny, publiczny lincz. I tu nie ukrywam, Ŝe takie  miejsce to ma. Znowu kolejny raz juŜ mieliśmy 
niedawno przypadek takiego publicznego linczu Panie Okręt, nie wiem, nie będę tutaj ukrywała 
 
Radny Krystian Okręt – ale proszę się tu ustosunkować na piśmie do tego wszystkiego, Pani tu, a co 
to ma ze mną wspólnego ta skarga 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – juŜ, juŜ, juŜ, za chwilę jeszcze wrócimy do tego, zanim  wydam swoje 
stanowisko bo tak nas proszono w materiałach na sesji to chciałabym zadać Pani Dyrektor pytanie, 
poniewaŜ my znamy tylko jedną stronę medalu, ale nie znamy drugiej strony medalu. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała - przepraszam ja chce tylko jedną rzecz wiedzieć, była jakaś prośba 
skierowana do radnych by zajęli  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tak jest, proszę o zajęcie stanowiska w sprawie tej skargi 
 
Radny Krystian Okręt – tak jest tam to, takie było nasze stanowisko. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – ja mam pytanie do Pani Dyrektor, ile dzieci jest obecnie w 
Przedszkolu ... proszę siedzieć Pani Dyrektor 
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – Przedszkole w Nędzy liczy w tej chwili 80 dzieci  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – a podpisów raptem naliczyłam 15 z tym Ŝe to są jeszcze rodzice, to 
jest ojciec i matka, takŜe zainteresowanych rodzin jest chyba 11. Niech samo to mówi za siebie. 
Następnie nie wiem, na co Pani przeznacza pieniąŜki z Komitetu Rodzicielskiego? 
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – Rada Rodziców Przedszkola w Nędzy od 16 lat nie 
zbiera składki, jest tylko organem doradczym, taka jest decyzja Rady Rodziców  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – aha, czyli nie ma składki  
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – nie ma składki 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – no to teŜ tłumaczy, Ŝe po prostu jest bezzasadne to stwierdzenie, Ŝe 
nie organizuje Pani paczek, Ŝe musi Pani za te pieniąŜki z Komitetu Rodzicielskiego organizować 
paczki. Dalej po rozmowie z lekarzem pediatrą - no po prostu zaŜenowanie, przecieŜ w tej chwili 
rodzice sami decydują co mogą dać dziecku, jakiego rodzaju słodycze; ja sama mam obiekcje jakie 
kupić wnuczce i jest to po prostu decyzja Pani bardzo światła, Ŝe Pani nie decyduje za to co dziecko 
dostaje, jakie słodycze i w jakiej ilości, tylko rodzic sobie sam decyduje. Następna sprawa, tam było 
otwieranie paczek, no to tylko moŜe zarzucić Pani ktoś kto nie ma lub nie zna psychiki dziecka 
przedszkolnego, Ŝe dziecko, jedno patrzy na drugie i Ŝal było mu po prostu. Czyli ta decyzja mi się 
wydaje po prostu normalna. Jako Pani pedagog, która pracuje Pani chyba ponad 30 lat z dziećmi 
przedszkolnymi - tak Pani to czuje. Jak Pani długo pracuje w Przedszkolu na stanowisku dyrektora? 
Mogę wiedzieć?  
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – tak, ja pracowałam jako Dyrektor Przedszkola w 
Łęgu od 20.08.1979 do 31.08.1990. A w Nędzy od 01.09.1991 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – ile skarg, jak ta do tej pory Pani miała? 
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – taka sytuacja zdarzyła mi się po raz pierwszy 
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Radna Ewelina Krakowczyk – dziękuje bardzo. Teraz juŜ nie będę pytała o pani kwalifikacje, bo to 
jest po prostu sprawa chyba ... czy ta skarga wpłynęła na Pani Ŝycie osobiste i na Pani dalsze Ŝycie 
zawodowe? 
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – oczywiście, Ŝe tak, bardzo  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tzn. ja jako wieloletni pracownik pedagogiczny, Pani Dyrektor, mogę 
sobie wyobrazić, nie mówiąc juŜ o tym, Ŝe mieliśmy - nie powiem  dokładnie ile lat temu – u Pani 
spotkanie Komisji Oświaty, gdzie była Pani zmobilizowana, gdzie pierwszy raz Panią poznałam i bez 
tej opinii Komisji wyrobiłam sobie zdanie o Pani pracy, jak Pani z piecyzmem pokazywała, Ŝe tu  są 
drzwi odrapane, czy coś jeszcze innego, jak Pani po prostu do swojego stanowiska i do swej pracy 
przykłada i dlatego dziwię się, Ŝe na przeciągu tak krótkiego okresu tak odmienne zdanie moŜe być. 
Jeszcze, jak ta skarga wpływa na Pani Ŝycie zawodowe, jestem świadoma tego, Ŝe nagroda Kuratora, 
którą o ile mi wiadomo miała Pani zdobyć jeszcze  za czasu poprzedniego Wójta, ale z róŜnych 
przyczyn - nie wiem czy to finansowe sprawy -  w kaŜdym bądź razie nie dostała jej Pani, na którą nie 
będzie mogła Pani w najbliŜszym okresie liczyć, dlatego, Ŝe skarga momentalnie ją znosi i nie ma 
takiej moŜliwości, Ŝeby wniosek wpłynął mając taką skargę. Tzn. teraz jak juŜ pokrótce, po prostu 
wiem, na czym tutaj stoimy, moje stanowisko dotyczące skargi Pani Dyrektor Przedszkola w Nędzy, 
moim zdaniem właśnie jako wieloletniego pedagoga skarga ta jest Ŝałośnie ... i to nie jest tak, to jest 
Ŝałosne i tyle. Bulwersujący jest fakt, Ŝe ani Przewodniczący Komisji, ani Pani Wójt jako pracodawca 
nie próbowali załagodzić sporu o ile moŜna tutaj o takim mówić. Nie wzięli w obronę  Pani Dyrektor, 
pozwolili na to by przeprowadzać na tak zasłuŜonym pedagogu ... no co tu duŜo mówić „spotkanie 
przed piłatem”. Czy takie działanie organu prowadzącego i Komisji Oświaty nie zmierza do szarpania 
jeszcze istniejących i moŜe juŜ jedynych autorytetów w naszym środowisku. Zastanówmy się, no bo 
po prostu intryga goni intrygę. Ja juŜ powiem szczerze, no dobrze, Ŝe mam serce zdrowe, ale od 
poprzedniej skargi się nie umiem otrząsnąć i jest teŜ następna sprawa taka bardzo intrygująca. Nie 
wiem moŜe dlatego, Ŝe jako długoletni pracodawca nigdy nie pozwoliłam skrzywdzić swojego 
pracownika. Nigdy. I tutaj to co się dzieje, to ja tylko czekam, skoro kolejny dyrektor będzie wzywany i 
pójdzie pod młotek. Proszę mi wierzyć, jeśli ktoś ma odmienne zdanie np. czy naprawdę robi to chyba 
w sposób – dla dobra – swojego środowiska, naszej gminy, dlatego proszę o wyrozumiałość. I jeszcze 
– ale to jest moje prywatne zdanie teraz, nie jako radnej ale człowieka, Ŝe tak się składa, Ŝe ja się 
dowiedziałam dopiero przy wejściu na salę, Ŝe Pani Piastowska i Pani Jordan są siostrami. Jest to dla 
mnie teŜ sprawa troszeczkę dziwna, Ŝe te skargi po prostu jedna po drugie, w tym samym czasie się 
ukazywały. MoŜe się mylę ale, ale bardzo ...  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – czy ja .. 
 
Przewodniczący RG – najpierw Pani Wójt później Radna 
 
Radna Ewelina Krakowczyk - ale ja jeszcze w woli wyjaśnienia, Pani Piastowska czy w swoim 
odczuciu jak Pani była na zebraniu w Górkach Śląskich słowo „zaszczuta” jest chociaŜ odrobinę 
odzwierciedla to co Pani czuła 
 
Kierownik GBP Małgorzata Piastowska – tak 
   
Radna Ewelina Krakowczyk – no dziękuje Pani, Przewodniczący ma odpowiedź 
 
Kierownik GBP Małgorzata Piastowska – no nawet był Pan Okręt szczególnie jego postawa równieŜ 
 
Radny Krystian Okręt – czy mogłaby Pani  sprecyzować  
 
(nawiązała się jednoczesna dyskusja) 
 
Przewodniczący RG – Szanowni Państwo w kolejności jest Pani Wójt później Radny Okręt 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – ja wytłumaczę tylko Panie Okręt, ja po prostu  tę sprawę w Górkach z 
Panią Piastowską przyjęłam jako porządek dzienny, juŜ potem przeszłam do porządku dziennego. 
Pan wie sama wyciągnęłam do Pana rękę na zgodę, ale kolejny raz, jeśli się Pan nie sprawdza w tym 
co, jako Przewodniczący Komisji  Oświaty... 
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Radny Krystian Okręt – to powinien zrezygnować 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – to powinien Pan ze swojej strony powinien zaŜegnywać, a nie 
dolewać oliwy do ognia  
 
Radny Krystian Okręt – ale w jakim momencie  
 
Przewodniczący RG – moŜe Pani Wójt, Radny Okręt, kończymy dyskusje i zaczniemy głosowanie 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – moŜe Pani Radna moŜe ja wytłumaczę coś czego Pani prawdopodobnie 
nie wiem o tym od pewnego okresu więc tak. W zeszłym roku Pani Dyrektor  Jordan kończył się okres 
sprawowania funkcji dyrektora i w tej chwili w gestii Wójta jest albo kolejne przedłuŜenie tej kadencji, 
albo konkurs. PoniewaŜ ja Panią Jordan naprawdę bardzo długo znam, będąc dyrektorem gimnazjum, 
nawet pewne imprezy robiłyśmy razem. Nawet na chwilę się nie zastanawiałam i przedłuŜyłam Pani 
Jordan dalej pełnienie funkcji na kolejne 5 lat. Więc to dla mnie jest m.in. dowód uznania zasług Pani 
Jordan. Ta skarga nie była skargą pierwszą. Była skargą trzecią. Jak słusznie tutaj przeczytał Pan 
Przewodniczący, Ŝe jeŜeli jest skarga składana do Wójta, na któregokolwiek z kierowników jednostek 
organizacyjnych, to ta skarga jest do rozpatrzenia przez Radę Gminy. Te dwie skargi naprawdę 
starałam się - jest to jakby dowód tego, Ŝe w tej chwili no jakby nie zgodnie z prawem zaczęłam 
działać - rozwiązywać pomiędzy rodzicami a Panią dyrektor. Czyli praktycznie wzięłam na siebie jakby 
taką funkcję mediatora 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – ale przepraszam, uznała je Pani jako zasadne tamte poprzednie? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – proszę Pani  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – czy teŜ takie wysnute w palca 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – proszę Pani, wie Pani co ani nie była w trakcie tworzenia po prostu tam ... 
w takcie jak ta sytuacja była taka zaogniona, jak ona powstawała, więc musiałam uwierzyć i rodzicom i 
musiałam uwierzyć takŜe Pani dyrektor i cały mój problem polega na tym, Ŝe zwróciłam się do Pani 
dyrektor, przedstawiłam skargę rodziców. Pani Dyrektor otrzymała tą skargę i do tej skargi się 
odniosła. Następnie to zostało przekazane rodzicom. Wie Pani co ja nie byłam w tym momencie kiedy 
się tego rodzaju ogniska zapalne zaczęły się tworzyć. I stąd jest moja rola mediatora, Tylko jeŜeli 
przychodzi trzecia skarga, to ja naprawdę nie wezmę tego na siebie, Ŝe ukrywam coś przed Radą, co 
Rada powinna ustalić. Są dwie rzeczy w tym momencie. Ja jako Wójt, który musimy wykonywać 
pewne rzeczy związane z prawem i ja jako człowiek, który się mogę niektórych rzeczy domyślać. A 
powiem Pani, Ŝe dobry Wójt to jest ten, który głównie rozpatruje  to jako Wójt a nie jako to jako 
człowiek który się róŜnych rzeczy ma domyślać ... dlatego Pani atak na moją osobę no to juŜ jest lekka 
przesada. PoniewaŜ ja do tego jestem przyzwyczajona jeŜeli chodzi o Pani osobę, powiem Pani 
szczerze, Ŝe przestałam się nawet przejmować. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tzn. ja nie atakuję, broń BoŜe, chcę tylko zwrócić uwagę, Ŝe zapobiec 
takim  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – robi Pani to w sposób, powiem Pani prawie Ŝe mistrzowski, jest taka 
zasada, Ŝe bywają ludzie, którzy swoi uczuciem i miłością  mogą przybić do krzyŜa. 
 
Przewodniczący RG – Radny Okręt 
 
Radny Krystian Okręt – ja bym tylko chciał dodać, myśmy właśnie tutaj na posiedzeniu stwierdzili, Ŝe 
właściwie do tej pory nie było większych zastrzeŜeń, jeśli chodzi o pracę Pani dyrektor, no a ja jeszcze 
dodałem, Ŝe mnie to trochę dziwi, bo ostatni rok 2007 nie był zbyt udany w pracy Pani Jordan, bo było 
troszkę nieporozumień itd. Dlaczego Pani mówi o insynuacji, złośliwości z mojej strony; tak to 
wszystko było powiedziane. I dlatego chciałem dodać, Pan Waldemar Wiesner powiedział ... Ŝe po 
prostu -  tak jak Pani zauwaŜyła, Ŝe  podpisało się tyle, a tyle osób, a dzieci jest tyle i tyle. W 
mniejszości ci rodzice są. Do tego te naleŜy się zgodzić, ale tutaj Pani Wójt zaufała tej Pani dyrektor 
Jordan zaufała, w oparciu o jej pracę dotychczasową, która nie budziła Ŝadnych zastrzeŜeń i tutaj nie 
ma Ŝadnych złośliwości.  
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Wójt Gminy Anna Iskała – jest zasada - nauczyciel powinien być jak Ŝona cezara. Więc jeŜeli nawet 
w tym momencie któryś rodzic się nie zgadza to ja wiem, Ŝe w dalszym ciągu trzeba się uśmiechać i 
swoim talentem dyplomatycznym wytłumaczyć, Ŝe nie ma się racji. Ja przeszłam przez szereg takich 
rzeczy m.in. brała w nich Pani takŜe udział. Kiedy mnie takŜe w jakiś tam sposób ukamieniowano. O 
dziwo jakoś nie stanęła Pani w obronie, chociaŜ Pani wiedziała, Ŝe jest dziwne łamanie prawa, a tutaj 
naprawdę Pani dyrektor ma moje poparcie całkowite. I tutaj dwie rzeczy musi Pani zrozumieć. Moje 
poparcie dla Pani dyrektor i moje realizowanie prawa. 
 
Przewodniczący RG – i widzi Pani, dlatego jest potrzebny nagranie z tamtej Komisji 
 
Radny Edward Mietła – co jest potrzebne? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – przepraszam czy tego rodzaju stwierdzenie czymkolwiek się róŜniło od 
stwierdzenia na Komisji Oświaty, 
 
Przewodniczący RG – tak 
 
Wójt Gminy Anna Iskała -  czy nie powiedziałam, Ŝe miałam do Pani zaufanie stąd powierzyłam Pani 
stanowisko 
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – tak powiedziała Pani 
 
Przewodniczący RG – powiedziała teŜ Pani rzeczy więcej ... Pan Marcol proszę 
 
Radny Roman Marcol – ja bym  chciał troszkę moŜe tak w tej samej sprawie. ale trochę z innej 
beczki. Bo tutaj w tej skardze pisze tak dość górnolotnie bym powiedział 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – proszę mnie nie oskarŜać o treść skargi, która została napisana przez 
rodziców 
 
Radny Roman Marcol – ja nie mówię teraz do Pani, mówię do autorów tej skargi.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ale ich nie ma  
 
Radny Roman Marcol – właśnie, ich teraz właśnie nie ma w tym momencie. Jak zwykle – brak starań 
o pozyskiwanie sponsorów, którzy chętnie obdarowywaliby dzieci w swojej miejscowości na pisemną 
prośbę dyrekcji przedszkola, która nigdy i nigdzie nie została skierowana. Chciałem właśnie zapytać o 
autora, który o tutaj duŜe podziękowanie, którzy zresztą wszyscy tu mają czy jest potrzebna jakieś 
pismo, prośba   
 
Wójt Gminy Anna Iskała – Pani Radny, Pan mówi to do mnie w tym momencie 
 
Radny Roman Marcol – nie, ja mówię tutaj ogólnie, Ŝeby to, moŜe to dojedzie do osoby, która czy 
osób które piszą takie rzeczy, jeŜeli ja mam jakieś środki  do przekazania, chcę a taką wolę, czy ja 
musze czekać na pismo? A później czekać na jakieś podziękowanie? Pochwały, glorie? śe coś komuś 
dał.  Czy o co w tym wszystkim chodzi? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie wiem 
 
Radny Roman Marcol – moŜe Pani dyrektor powie 
 
Dyrektor Przedszkola w Nędzy Alicja Jordan – ja przepraszam, Ŝe przerwę wiem, Ŝe mi nie wolno, 
ale to są kłamstwa, kłamstwa, kłamstwa  
 
Radny Roman Marcol – tzn. które są kłamstwami 
 
Osoba z widowni  - to co Państwo mówicie o tych pismach Pani dyrektor do sponsorów. Piszę, piszę, 
piszę, piszę. Jestem tego dowodem bo piszę do jednego mojego syna do drugiego od lat piszę, do 
nas pisała i dostawały dzieci i dostają dzieci, ale być moŜe Ŝe to jest tak, Ŝe dostają dzieci kartony 
słodyczy czy inne, dostają z Przedszkola i pisma przychodzą i mało tego, przychodzą podziękowania 
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– przepraszam ale nie mogę juŜ tego słuchać - podziękowania z dzieciaczkami, Pani Wójt, Pani 
dyrektor, dzieci osobiście  przychodzą podziękować sponsorom. Co jeszcze moŜna zrobić, pisma i 
podziękowania są. 
 
Radny Roman Marcol - ale Ŝe trzeba czekać na pismo, a nie od siebie zrobić, chciałem właśnie 
zapytać czy Pani dyrektor nie czyni takich starań, ile pism napisała i ile jest sponsorów, którzy nie 
czekają na podziękowanie i moŜe ktoś nie dostał akurat pisma z prośbą to moŜe się obraził, Ŝe nie 
mógł czegoś wspomóc, jeŜeli by chciał to by z własnego serca dał przez Ŝadnego rozgłosu. Takie jest 
moje zdanie, bo jeŜeli ja bym chciał coś dać to bym dał. 
 
Przewodniczący RG – Szanowni Radni, przystąpmy do głosowania ...  
Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu) 
 
Przewodniczący RG – kto jest za przyjęciem uchwały, która stwierdza bezzasadność skargi na Panią 
Alicję Jordan proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw ... kto się wstrzymał – 3 głosy 
wstrzymujące, 12 głosów za  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – z tym Ŝe jeszcze w sprostowaniu naleŜałoby przeprosić Panią 
dyrektor za ten incydent, Ŝe po prostu doszło w ogóle do czegoś takiego 
 
Radny Edward Mietła – przepraszam, a kto ma przeprosić, ja się nie czuję w obowiązku. Proszę 
wystosować pismo sąŜniste  do autorów skargi 
 
Radny Alfred Depta – nie nerwowo Panie Radny, nie nerwowo 
 
Radny Edward Mietła – Ja się nie czuję jakbym miał kogoś przepraszać 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących, 12 głosami za, 0 głosów przeciw, 3 głosami wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 128 / 08 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektor Przedszkola 
w Nędzy. 
 
Ppkt 11 - pkt 5  
Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok- wniosek Klubu Radnych  „RAZEM 
DLA WSZYSTKICH”  
 
Przewodniczący RG przeczytał treść wniosku Klubu Radnych RAZEM DLA WSZYSTKICH w sprawie 
zmiany w budŜecie na 2008r. (załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RG zapytał, czy są jakieś pytania w sprawie projektu uchwały.  

 
Radny Edward Mietła -  ja swoje uwagi wyraziłem na początku obrad. 

 
Przewodniczący RG – nie widzę, kto jest za przyjęciem projektu uchwały, proszę o podniesienie ręki 
do góry, kto jest przeciw ... kto się wstrzymał – 1 głos przeciwny, 3 głosy wstrzymujące, rozumiem, Ŝe 
Pan Radny Mietła nie głosował. 
 
Radny Edward Mietła – proszę wpisać do protokołu, Ŝe Radny Mietła nie głosował poniewaŜ nie jest 
to w kompetencji Rady Gminy, aby głosować nad projektem nie złoŜonym przez Wójta Gminy 
 
Przewodniczący RG – 10 głosów za, 1 przeciwny, 3 wstrzymujące, 1 radny nie głosował.  
 
Rada Gminy przy 14 głosujących, 10 głosami za, 1 głos przeciw, 3 głosami wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 129 / 08 w sprawie  zmian w budŜecie Gminy na 2008 rok; 
 
 
Ppkt 12 - pkt 5  
Projekt uchwały w sprawie ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy Nędza. 
Przewodniczący odczytał treść projekt uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
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Radny Edward Mietła – z własnej kieszeni Pan wypłaci 
 
Przewodniczący RG – no jak nie podejmiemy, to nie będę musiał nic wypłacać nie? ... a ja myślałem, 
Ŝe Pan te konsularne sprawy tak rozumie, Ŝe to jest tylko kwestia stosunku pracy, (oj Panie Mietła, 
Panie Mietła) ... czy są jakieś pytania ... uwagi ... pozwolę sobie na jedno pytanie, skąd ten 8,5% 
wskaźnik, z czego to wynika? 
 
Sekretarz Gminy – tutaj na drugiej stronie art. 4: „wynagrodzenie roczne składa się w wysokości 
8,5% sumy wynagrodzenia za pracę otrzymanego przez pracownika w ciągu roku kalendarzowego,  
za który przysługuje to wynagrodzenie, uwzględniając wynagrodzenie i inne świadczenia ze stosunku 
pracy przyjmowane do obliczenia ekwiwalentu pienięŜnego za urlop wypoczynkowy, a takŜe 
wynagrodzenie za urlop wypoczynkowy oraz wynagrodzenie za czas pozostawania bez pracy 
przysługujące pracownikowi, który podjął pracę w wyniku przywrócenia do pracy.” 
 
Przewodniczący RG – dziękuję. Czy jeszcze są jakieś pytania? ... nie widzę przystępujemy do 
głosowania, kto jest za proszę o podniesienie ręki do góry ... 9 za, kto jest przeciw ... kto się wstrzymał 
... 5 , kto nie głosował – jeden głos, jeden radny nie głosował. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących, 9 głosami za, 0 głosów przeciw, 5 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XVII/ 130 / 08 w sprawie ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla 
Wójta Gminy Nędza. 
 
Radny Alfred Depta – Pan nie głosował 
 
Radny Edward Mietła  - ja nie będę głosował dlaczego  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – Panie Radny, Pan Depta odzywając się do Pana, no nie zrozumiał jakby 
istoty tej uchwały  
 
Radny Alfred Depta  – nie, ja rozumiem, tylko dziwię się postawie Radnego Mietły 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – no bo on po prostu wie, Ŝe to nie jest Ŝadna łaska, którą Radni robią tylko 
obowiązek który mi przysługuje, obojętnie czy uchwalicie czy nie. A poniewaŜ to jest tylko związane z 
tymŜe, no jakby osoba czy ciało które to przydziela  
 
Radna Ewelina Krakowczyk - Pani Wójt dostać to, a Ŝyczyć komuś tego to teŜ jest inna sprawa 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – aha 
 
Ad. 6  
 
Przewodniczący RG – interpelacje i zapytania radnych, odpowiedzi, interpelacje Panie Mietła proszę 
bardzo 
 
Radny Edward Mietła – ja mam jedno pytanie do Pana Przewodniczącego. Jakim to cudem w ogóle 
moŜemy głosowań nad projektami zmiany uchwał budŜetu, jeŜeli nawet abstrahując od tego, 
zakładając Ŝe działacie zgodnie z prawem nie było, projekt zmiany nie był na Komisji BudŜetowej, 
wszystko moŜna, oczywiście, wszystko moŜna  
 
Przewodniczący RG – Pan mecenas Waligóra na pewno by odpowiedział, Ŝe to jest w gestii Rady  
 
Radny Edward Mietła – oczywiście jest wszystko w gestii Rady, oczywiście, ale jeszcze jest coś 
takiego jak przyzwoitość, Panu jest absolutnie obca 
 
Przewodniczący RG – wiem Pan Panie Radny no jeŜeli Pan chce skseruje Panu ulotkę 
przedwyborczą Klubu „RAZEM DLA WSZYSTKICH” Radnych, tam jest w tej ulotce taki plan, Ŝe trzeba 
wykonać  
 
Radny Edward Mietła – plan łamania statutu ... złamać statut 
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Przewodniczący RG –  i Gołębią i Ŝe trzeba wykonać chodnik na Rogolu i jeszcze wiele, wiele innych 
rzeczy i do tego będziemy dąŜyć jako Klub Radnych. Ja osobiście będę dąŜył do tego aby te 
zobowiązania, które w stosunku do mieszkańców przedłoŜył – spełnić. I to czy się Panu podoba czy 
nie, będę do tego dąŜył 
 
Radny Edward Mietła – jaki dobry człowiek 
 
Przewodniczący RG – tak Panie Radny taki dobry człowiek 
 
Radny Edward Mietła – naprawdę jestem wzruszony Ŝe jest Pan dobry w stosunku do mieszkańców 
od czasu budowy ....... tak wzrosła  ... 
 
Przewodniczący RG – dziękuję 
 
Radny Edward Mietła – oczywiście jest wszystko w kwestii Rady, oczywiście, ale jeszcze jest coś 
takiego jak przyzwoitość, Panu jest absolutnie obca 
 
Przewodniczący RG – pytania i wnioski ... proszę Radna Krakowczyk i Radna Bienia w kolejności 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – wyjaśnienie do „Apelu do Klubu Radnych „RAZEM DLA 
WSZYSTKICH” jest umieszczony na łamach „Gazety  Samorządowej”, do czego nas niejako 
zobowiązał Pan Okręt. Panie Okręt, teraz na drugie pytanie odpowiadam w tej „Gazecie 
Samorządowej” gdzie się Pan pyta o próby odwołania „mnie” ze stanowiska Przewodniczącego. Do 
tego pierwszego moŜe się jeszcze ustosunkuję ale mnie dziś przerasta to. Do drugiego, Ŝeby 
uzasadnić odwołanie Pana. Najpierw zdziwiłam się, Ŝe była tak próba odwołania na Komisji 
poprzedniej, na której nie uczestniczyłam, ale po tej analizie kolejnej skargi mam następujące 
oświadczenie. Dzisiejsze rozpatrywanie skargi na dyrektora Przedszkola samo wyjaśnia sprawę, juŜ 
trzeci raz w tym krótkim czasie nie potrafi Pan sprostać problemom: po pierwsze zajęcie stanowiska w 
sprawie o pijaństwo nic Pan nie zrobił by rozwiązać ten problem, wręcz Pan dolewał ogniwy do ognia. 
Po drugi nie potrzebnie – nie wiem czy dbając o właśnie interesy swojej rodziny czy teŜ tylko jako 
radny - rozpętał Pan burzę wokół świetlicy w Górach przysparzając wiele przykrości Pani dyrektor 
pozostawiając ją na publiczne szkalowanie i po trzecie i to po pomstę do nieba woła dzisiejsze 
rozpatrywanie skargi  na kolejną Panią dyrektor. Wobec powyŜszych zarzutów powinien Pan być 
odwołany w trybie natychmiastowym. Sprawdzał się Pan jako Przewodniczący w poprzedniej kadencji, 
kiedy praca przebiegała spokojnie, bez przykrych konfliktów i afer. JednakŜe w obecnej sytuacji, kiedy 
ktoś nie moŜe mieć własnego zdania, występuje róŜnica poglądów, a co za tym idzie rozbieŜność 
interesów Pan sobie po prostu nie radzi naraŜając Komisję Oświaty na kompromitację. Inna sprawa to 
publikacje na łamach czasopisma „Gazeta Samorządowa”. Czy Pan Okręt ma wyłączność na 
opluwanie nas – chodzi o Klub Radnych „RAZEM DLA WSZYSTKICH” – czy ma Pan wyłączność na 
opluwanie nas na jej łamach? Co na to Pani Wójt, która po prostu zezwala na to, juŜ abstrahując, od 
tego Ŝe jako męŜczyzna kobietę powinien Pan  na pierwszym miejscu, ze względu na staŜ, wiekowość 
umieścić -  chociaŜby tylko ze względu na to, Ŝe K jest przed T i przed P. Byłoby to w dobrym tonie. 
Sądzę, Ŝe ta gazeta nie spełnia swojej funkcji do przekazywania informacji, ale do tworzenia wydarzeń 
i to tych tendencyjnych. Dziękuję. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała - Mam pytanie do Klubu Radnych  
 
Przewodniczący RG – proszę Pani Wójt to pytanie do Klubu Radnych, poniewaŜ jest to gremium 
proszę go złoŜyć w takim układzie na piśmie bo gremialnie nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to moŜe do Pana Przewodniczącego  
 
Przewodniczący RG – dobrze 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – czy ktokolwiek z radnych, którzy wchodząc w ten Klub zwracał się 
kiedykolwiek o chęć zamieszczenia jakiejkolwiek informacji na łamach tej gazety 
 
Przewodniczący RG – nie, bo Ŝeśmy nigdy nie mieli zamiaru robić z tego agitki - jak tu to Pan Radny 
Depta nazywa - politycznej. Dlatego nie zwracaliśmy się i myślę, Ŝe nie będziemy się zwracać, aby 
robić sobie pole bitwy na łamach „Gazetki Samorządowej”  
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Wójt Gminy Anna Iskała – czy w statucie dotyczącym, czy moŜe w uchwale, którą przyjęliśmy 
dotyczącej „Gazety Samorządowej” gdziekolwiek jest taki punkt, Ŝe zabrania się publikowania radnym 
jakby artykułów związanych tematycznie z rzeczami, które się na sesji, czy ewentualnie gdzie indziej 
dzieją. Nie ma. Więc proszę Państwa, ja nie będę cenzorem, Ŝe tego nie pozwalam, czy tamtego nie 
pozwalam. I naprawdę kolejny raz Pani mówię, Ŝe jestem daleko od intrygaństwa. Wie Pani jest taka 
metoda gdzie tam ktoś ma taki wyrzut sumienia wewnętrzny i mówi BoŜe Święty, a moŜe ta kobieta 
tak się akurat zachowuje, bo czuję, Ŝe wewnątrz samej coś takiego jest, Ale ja naprawdę jestem 
daleko. Więc jeŜeli ktokolwiek z Klubu Radnych przyjdzie i będzie chciał publikować rzeczy - 
zaznaczam, które są zgodne z prawdą - na pewno nie odmówię. Bo w kaŜdej z publikacji Pana 
Przewodniczącego ...  
 
Przewodniczący RG – proszę mi powiedzieć gdzie jest zgodność z prawdą to iŜ Pan Okręt mówi, Ŝe 
ta uchwała jest nie waŜna. śe została w sposób zły przyjęty, a nie prawny, gdzie tu jest zgodność z 
prawdą. Szanowni Państwo (Radny Henryk Postawka). Szanowni Państwo do tego tematu 
powinniśmy wrócić w pytaniach i wnioskach, w interpelacji i zapytaniach są odpowiedzi na zapytania, 
które były zgłoszone na sesji 17 grudnia. Czy Pani Wójt ustosunkowała się do pytań zadanych przez 
radnych na interpelacji na ostatniej sesji. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak, Więc jeŜeli teraz chodzi ... pierwsza rzecz o Radną Beatę Widerę, 
która zapytała czy wyjazd na ulicę Rogol na drogę wojewódzką mógłby zostać oznaczony. Drodzy 
Państwo bardzo się, w tym momencie, to moŜe ja powiem, Ŝe czułam się bardzo uraŜona, bo wręcz 
potraktowana przez Pana Przewodniczącego na zebraniu wiejskim jako osoba kłamiąca. Kiedy 
powiedziałam, Ŝe co najmniej dwa razy zwracałam się do Wojewódzkiego Zarządu Dróg o 
wyznaczenia przejścia przez jedną tak mówiąc stronę, jeŜeli chodzi tu o ul. Rogol. Z ogromnym 
powątpiewaniem Pan – moŜe dlatego, to Ŝe wszyscy zabierali głos więc Pan Przewodniczący teŜ 
chciał zabrać głos prawda, to akurat dotyczyło tego. Więc jeŜeli ktoś z Państwa będzie chciał 
zobaczyć czy z tymi pismami występowałam, czy nie, proszę się tutaj zgłosić do Pana Wójta 
Wawrzynka. poniewaŜ on to pilotuje. Mamy w tej chwili przekazane materiały dotyczące nie tylko 
wykonania tam przejścia, ale równieŜ odpowiedniego oznakowanie, dostaliśmy informację, Ŝe będzie 
to zrealizowane. Jest jedno z pierwszych zadań które przez Wojewódzki Zarząd Dróg będzie robił tam, 
jeśli chodzi o ... Będzie tam Rogol ujęto, będzie ul. Jana Pawła, będzie ul. Myśliwska łącznie z 
odpowiednim oznakowaniem torów kolejowych ujęte to jako całość. No prawie mini rondo tam 
powstanie.  
 
Przewodniczący RG – Pani Wójt odpowiem, bo Pani mnie tutaj wezwała troszeczkę do tablicy, 
skomentuje to w ten sposób, dla mnie celem jest to przejście. A cel uświęca środki.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – jasna sprawa, a to jak się człowiek czuje potraktowany odpowiednio to juŜ 
potrafi Pan  
 
Przewodniczący RG – Pani Wójt jest Pani pracownikiem samorządowym w hierarchii z wyboru więc 
proszę pewne rzeczy przyjąć jako normalną sprawę, a nie obraŜanie czy uraŜanie 
 
Wójt Gminy Anna Iskała  - ale ja nie obraŜam  
 
Przewodniczący RG – ale przed chwilą powiedziała Pani, Ŝe czuje się uraŜona  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie, nie, gdyby ewentualnie ... 
 
Przewodniczący RG – niech juŜ Pani profesjonalnie do tego podejdzie i jedźmy dalej z tym. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – dobrze, juŜ podchodzę profesjonalnie. JeŜeli chodzi pasy w Górkach 
Śląskich, poniewaŜ ta droga ul. Ofiar Oświęcimskich, jest przez Powiat do remontu cała 
przeznaczona, mamy juŜ – zresztą jest tutaj Pan Starosta moŜe tu potwierdzić – mamy juŜ ją wstępnie 
obiecaną, poniewaŜ juŜ musimy porozumienie podpisać, pomiędzy Powiatem, bo będziemy 
współfinansować tą drogę, więc w takcie jak ona będzie juŜ cała zrobiona to i pasy się znajdą. Bez 
sensu jest teraz malować pasy, a potem za chwilę się to będzie niszczyło.  
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Radny Henryk Postawka – akurat to było obiecane, bo jest pismo z Zarządu Dróg w sprawie 
przejścia właśnie przy szkole, podejrzewam, Ŝe jeŜeli będzie to po prostu naprawiane całkowicie to ...  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak  
 
Radny Henryk Postawka - nie będzie problem Ŝe przy jednym razie będą pasy przy szkole i  przy 
tym sklepie 
 
Wójt Gminy Anna Iskała –  i jeŜeli tam będą warunki takie spełnione, Ŝe z jednej i z drugiej strony 
będzie chodnik, to nie będzie takiego problemu, Ŝe pasy były. Tutaj jeŜeli chodzi o odbiór śmieci, które 
Pan Radny Depta podejmował m.in., Ŝe czasami zalegają itd. no to jest, ma Pan rację, Ŝe czasami 
firma albo przyjeŜdŜa 
 
Radny Alfred Depta – jest gorzej Pani Wójt 
 
Wójt Gminy Anna Iskała –  tak, bo jest o tyle gorzej, Ŝe oni sami w pewnym momencie mają 
problemy z tą reorganizacją finansową, która w tej chwili istnieje, no wie Pan co, moŜe powiedzmy to 
w ten sposób, ilość jakby uwag mieszkańców się nie zmieniała. Więc ja nie wiem na jakiej podstawie 
to Pan mówi gorzej, bo my moŜemy to ustalić na tej zasadzie np. ilość skarg jest więcej ta która 
dopływa do ... JeŜeli gdziekolwiek dostajemy jakąkolwiek informację telefoniczną, Ŝe gdzieś zostało 
coś nieodebrane no to momentalnie wysyłamy tam nasze Wodociągi i zbierają.  
 
Radny Alfred Depta – Pani Wójt jeśli moŜna, ja to zgłaszałem 20 chyba stycznia Pani Zoń, nie 
zaleŜnie od tego wykonałem chyba 5 – 6 telefonów do NAPRZODU Rydułtowy i chodziło mi o odbiór 
worka plastikowego, no po prostu plastyków – to się walało przez dobry tydzień, kiedy 23 miał być 
odbiór śmieci z tego pojemnika ze śmieciami, to nie został odebrany, dopiero odebrano po tygodniu i 
to znowu po mojej interwencji. Tutaj do Gminy nawet juŜ nie dzwoniłem.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ale to Pan źle zrobił, miał Pan jeszcze raz zadzwonić 
 
Radny Alfred Depta – i to jest źle, oczywiście ja nie mam pretensji do Pani, absolutnie, tylko to 
zgłaszam. Jeśli będą jakieś rozmowy z tą firmą no to trzeba im to po prostu wytknąć, ja im to teŜ 
powiedziałem, bo w końcu Pani pamięta moŜe na którejś sesji była dyskusja na temat jakości 
wykonywania wywozu przez firmy NAPRZÓD i ja powiedziałem, Ŝe ta firma dobrze wywozi, ale 
niestety trzeba powiedzieć, Ŝe listopad, grudzień, styczeń to był makabryczny teraz. I to przede 
wszystkim tak – w styczniu kiedy np. pierwszy koszt tam jest cała ulica do odebrania,  to jeszcze 
realizują, a gdy jest druga tura, to było 20 któregoś, to juŜ się nie realizuje bo podobno kierowca 
oświadczył, Ŝe na tą ulicę nie idzie wjechać. W związku z tym ja będę mieć do Pani Wójt prośbę i na 
pewno przez kilku mieszkańców tej ulicy napiszemy, Ŝeby tam trzeba wjazd poszerzyć, coś trzeba 
zrobić z tą ulicą. Bo to naprawdę, nie sposób Ŝeby ludzie chodzili z koszami 100m  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ja Panu, wiem Pan powiem, Ŝe to jest w tej chwili tylko interpretacja Pana 
kierowcy, poniewaŜ jak mają mieszkańcy podpisane umowy, Ŝe będzie odbierana spod posesji. 
Proszę Pana ja mam śmieci, które są naprawdę powaŜnie moŜe 20 m od ulicy głównej oddalone i ta ja 
mam podpisaną umowę, Ŝe ja w tym miejscu będą odbierane i wóz zawraca mimo, Ŝe mieszkam przy 
bardzo ruchliwej drodze i śmieci odbiera. Więc tu w tym momencie, jest to tylko, ale to tylko wygoda 
kierowcy 
 
Radny Alfred Depta – ja powiem Pani tak, mnie powiedziano, Ŝe nie idzie wjechać, bo kierowca tak 
stwierdził, to niech Państwo stwierdzą przede wszystkim czy tam nastąpiła zmiana tej obsady na tej 
śmieciarce, bo przez 2 lata wywozili, a teraz nie idzie. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak, dokładnie 
 
Radny Alfred Depta – w końcu powiedziano, Ŝe jeśli ktoś nie wierzy to niech wsadzi pewną część 
ciała w auto, w tą śmieciarkę i niech przejedzie przez ulicę i zobaczą.  Wygląda to naprawdę – jak 
powiedziałem – jak kiedyś na sesji broniłem tą spółkę, ale to co jest do tej pory to  trzeba powiedzieć 
... Ŝe listopad był juŜ gorszy, grudzień gorszy, a w styczniu był tragiczny jeśli chodzi i o plastyki i o 
nawet o same kosze, bo jeśli tak ktoś będzie stawiał, to te nasze wszystkie starania, wszystkie plany 
odnośnie segregacji śmieci, uchwały to wszystko „psu na budę” będzie. I tu jeśli Gmina będzie 
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podejmować rozmowy to naprawdę  trzeba – jeśli jeszcze będzie podejmować rozmowy  - to trzeba 
się tym naprawdę zająć i o tym myśleć, albo prowadzić, kontaktować się z tym Raciborzem, a moŜe 
Kuźnia by wzięła, to co tu Radny Przybyła proponował, trzeba szukać. Naprawdę – nie moŜemy być 
postawieni w sytuacji, Ŝe nam ktoś będzie dyktował i jeszcze łaskę robił, Ŝe będzie odbierał czy nie 
odbierał. Jak nie odbierze, teŜ będziemy mu płacić. To jest nie to. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – juŜ, mogę Panu  
 
Radny Alfred Depta – bo ja chcę powiedzieć - jeszcze nie skończyłem- Ŝe, ja i moja rodzina płacimy 
z góry w styczniu czy przy podatku się płaci za cały rok, a potem ja w grudniu mam się prosić, kogoś 
Ŝeby wykonał, Ŝe pieniądze wziął, i dysponuje moimi pieniędzmi trzy ćwierci roku.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to co chcę w tej chwili wyjaśnić, to jest nie zgodne z prawem, to Ŝe jest juŜ  
przed wykonaniem usługi pobierana opłata za to. JeŜeli chodzi o Racibórz. Kontaktowaliśmy się z 
Raciborzem, poniewaŜ nie da się ukryć, Ŝe troszeczkę nas jakby zainteresowała nas cena, którą 
Racibórz na własnym terenie oferuje mieszkańcom, czyli 9,00 zł, ale tutaj, no to momentalnie po 
rozmowie  byliśmy znowu sprowadzeni na właściwe tory ze względu na to, Ŝe Racibórz ma swoje 
wysypisko śmieci. I na te wysypisko śmieci mogą być składowane tylko śmieci z Raciborza, z Ŝadnych 
podrzędnych gmin. Stąd m.in. jest 9,00 zł. Poza tym mają firmę, która na miejscu to wszystko wywozi. 
Oczywiście ta firma na miejscu wywozić jest w stanie takŜe u nas wywozi, tylko Ŝe nie juŜ na 
wysypisko w ich tylko na wysypisko w Knurowie. Dokładnie oferuje taką samą cenę jak NAPRZÓD i 
REMONDIS.  
 
Przewodniczący RG – czy Pani Wójt udzieliła juŜ wszystkich odpowiedzi? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie, jeszcze nie, jeszcze jest tutaj kwestia Pani Renaty Bienia, która 
wnioskowała, Ŝeby obok posesji Państwa Syrnik w Nędzy ułoŜyć kratkę, więc to jest kwestia juŜ w 
planie ujęta , Ŝe będzie tam robiona studzienka. W tej chwili mamy gorszą sprawę bo mam 
prawdopodobnie jakiegoś kolekcjonera, który jakby nam te wszystkie metalowe przykrywy na .... tak 
ale to w ten czas ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ona będzie robiona w ten czas z nawierzchnią, nie będziemy tego robić 
teraz. 
 
Radna Renata Bienia – więc jaki tam jest czasookres tego wykonania tej studzienki ? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – co najmniej jeszcze miesiąc  
 
Radna Renata Bienia –  jeszcze mam takie dodatkowe pytanie jak jestem przy głosie, właśnie w 
sprawie dziur na ulicach naszych? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – juŜ mam informację z powiatu, oprócz tego, Ŝe poinformowano mnie takŜe 
o tym, Ŝe juŜ mamy remont tego skrzyŜowania tam, to takŜe Pan dyrektor Szydłowski poinformował 
mnie, Ŝe juŜ lada moment będą wszystkie dziury, te które są na naszych drogach, a głównie są to 
dziury na drogach wojewódzkich – prawda - robione będą, zalepiane i od razu powiedział, Ŝe to 
będzie taka, jakby zalepianie doraźne. No, ale to o tej porze roku przy normalnej pogodzie, czy gdyby 
był śnieg ta dziura byłaby zapchana śniegiem no i byłaby niewidoczna. W tej chwili ją widać i doraźnie 
będzie naprawiana. Zaraz ostrzegł, no Ŝe ta naprawa nie będzie zbyt duŜo trwała. ... Przepraszam 
jeŜeli pominęłam moŜe którąś jeszcze ... 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący RG – czy moŜe któryś z Radnych czuje się nieusatysfakcjonowany odpowiedziami a 
zapytania i interpelacje? ... Nie widzę Ŝeby się tutaj ktoś zgłaszał. Przystępujemy do kolejnej pozycji 
obrad: Wolne wnioski i informacje. Pkt 7 obrad  JuŜ tam bardzo niecierpliwy jest Pan Starosta więc 
udzielę mu głosu  
 
Wicestarosta Raciborski Andrzej Chroboczek -  dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado  
 
Radny Edward Mietła – ja mam 1,64 
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Wicestarosta Raciborski Andrzej Chroboczek – aha, dobrze Panie Radny, nie będę mówił o niskich 
radnych. Szanowna Rado, ja no w imieniu ojca serdecznie dziękuję za tak wspaniały gest z Waszej 
strony i myślę, Ŝe gdzieś to nazwisko cały czas będzie się święciło. Ja mówię to oczywiście w taki 
sposób potoczny jeśli chodzi o skwer i jeŜeli chodzi o miejscowość, jeszcze raz dziękuję. A przy okazji 
chciałbym się podzielić takimi rzeczami – trzema informacjami. Pierwsza informacja to dotycząca 
kapitału społecznego,  proszę Państwa sam przechodziłem takie dość powaŜne szkolenie i chciałbym 
się swoją wiedzą podzielić. Proszę Państwa zgłaszałem taką chęć na zebraniu wiejskim tutaj w Nędzy 
i do Państwa myślę, Ŝe za tydzień wystosuję tego typu zaproszenia do wszystkich organizacji, mówię 
wszystkich bo i do  DFK, Koła Gospodyń, kto będzie chciał, „człowiek z ulicy” moŜe przyjść i 
dowiedzieć się, co to jest ten kapitał ludzki, jak to moŜna konkretnie skonsumować powiedzmy w ten 
sposób, mówię o konkretnych pieniądzach,  do 2030r. zadania, na które będą ogłaszane konkursy.  Ja 
się chce właśnie na konkursach skupić, dokładnie są trzy elementy w dwóch priorytetach – jeśli chodzi 
o pierwszy to tutaj Pani dyrektor taki ukłon, jeśli weźmnie długopis i zanotuje to będzie z tego 
korzystała, dlatego Ŝe jest teŜ moŜliwość startowania w konkursach, takie konkursy będą ogłaszane 
na przedszkola i na wydłuŜanie czasu pracy w pracy na terenach wiejskich i właśnie z takiej 
miejscowości do 25.000 mieszkańców. Ale to ja tak mówię poprzez Radnych, jeŜeli moŜna zaprosić 
do takiego spotkania jeŜeli potraktujcie jako spotkanie, które ma otworzyć horyzonty na czym polega 
kapitał ludzki, to jeszcze raz bym serdecznie zapraszał. Proszę Państwa informacja dotycząca jeszcze 
jednej rzeczy, a związana jest z działaniami związanymi z korektą ustawy Wchodzimy w taki dość 
powaŜny program, on jest kierowany do gmin i myślę, Ŝe gminy przystąpią chętnie jak i równieŜ 
rodzice, bo to rodzice muszą teŜ zdecydować, przystąpią do takiego programu na zadanie oczywiście 
jeŜeli bierze się pod uwagę wady postawy od dzieci przedszkolnych do praktycznie uczących się w 
szkołach podstawowych, bo w gimnazjach to jest moŜe za późno. A jeŜeli chodzi o dzieci 
przedszkolne, dzieci w klasach podstawowych tam będzie te działania chcieli realizować. Ja mówię 
oczywiście o korekcie postawy. Jedna taka informacja, bo padł temat związany z moŜe nie 
przebudową, zmianą organizacji ruchu na ul. Jana Pawła, jeśli kogoś interesuje, nam mojej stronie juŜ 
tam wisi ten projekt moŜecie sobie Państwo zobaczyć,  jeśli kogoś interesuje jak będzie zmiana 
oznakowania jak to będzie wyglądało to skrzyŜowanie ul. Jana Pawła II z ul. Rogol z ul. Myśliwską. 
Dziękuję bardzo 
 
Przewodniczący RG -  w kolejności był Radny Depta, ale jeśli Pani musi ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ja chciałam jeszcze wyjaśnić, najmocniej przepraszam jeszcze jedna 
strona została, tutaj jest, tutaj akurat chciałbym przekazać Państwu to co potwierdziłam szkole, to co 
dot. naszych dzieci rumuńskich. Przez cały okres o którym teraz mówimy, kiedy Państwo Ci mają 
jakby takie trzy miesięczne zezwolenie na to Ŝeby mieszkać w budynku, do szkoły chodziły dwa dni. 
Jest to odpowiedź Pani dyrektor, czyli najpowaŜniejsze uchybienie rodziców w stosunku do 
kształcenia dzieci tzn. tutaj akurat te starania o edukację  są tu dzisiaj  poniewaŜ skończył okres 
zameldowania i czują się, Ŝe coś ewentualnie będziemy wyciągać z tego wnioski to dzisiaj w szkole 
były ... tak, bo widziałam    
 
Radny Alfred Depta – czyli eksternistycznie. Ja mam tutaj dwie sprawy jeśli Pan Starosta zechce 
odpowiedzieć na pytanie. Ja bym chciał nawiązać do zebrania wiejskiego w Zawadzie KsiąŜęcej gdzie 
była mowa o tym, Ŝe w tym roku ma być remontowany most, ma być remontowana droga przez 
Zawadę itd. W Internecie gdzieś się tam doczytałem Ŝe podobno ta sprawa jest przesunięta na rok 
2009 i chciałbym wiedzieć, czy to jest prawdą i jak to faktycznie wygląda, to jest jedna rzecz. Druga 
rzecz, kiedyś tam dalej pisało Ŝe się planuje zwiększenie moŜliwości promu w Ciechowicach. Ja myślę 
Ŝe jako mieszkaniec terenu i mieszkaniec gminy powinien Pan wiedzieć i wie Pan, Ŝe Odra to jest taka 
kapryśna rzeka, Ŝe ona w miesiącu marcu, kwietniu, moŜe w maju potem w sierpniu, wrześniu i 
październiku przybiera i wtedy nie moŜna promem jechać, a latem ta bestia ma znowu niski stan wody 
Ŝe znowu nie moŜna po niej jechać i to by jednak trzeba było przewidzieć i jeśli tak Starosta zakłada  
w taki sposób rozwiązanie problemu, to widzę to bardzo źle – to jest jeden temat. A teraz mam taki 
temat do Pani Wójt, mam takie pytanie do Pani Wójt. Czym Pani Wójt się kierowała przy obcięciu 
nakładów środków dla Klubu Sportowego „ZGODA” w Zawadzie KsiąŜęcej? Ja chcę powiedzieć jedną 
rzecz – praktyka tak ,jeśli chodzi o kluby którzy mają jedną z druŜyn  dot. to głównie Zawady i Babic. 
Babice przez kilka lat które tam istnieją 5-6 lat – który został reaktywowany, one z reguły zawsze miały 
kwoty w granicach 6.700,00 - 7.300,00 no w tej chwili Zawada dostała 5.000,00 zł i to jest troszkę za 
mało Pani Wójt. Ja bym myślał tak, nie wiem moŜe potraktujemy to jest wyciągniecie ręki, o której mgr 
Okręt tak ładnie pisze, ale uwaŜam Ŝe to jest nie właściwe. Taki podział bo trzeba podstawowe 
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zasady, podstawowe kanony naleŜałoby zachować. I tu ... ja wiem Ŝe w tym Klubie jest źle w tej chwili 
moŜe, rzeczywiście, ale uwaŜam Ŝe, to jest moŜe takie przekreślenie długich lat pracy pewnych ludzi i 
nawet mojej teŜ  bo gdybym dotrzymał  to bym we wrześniu tego roku  40 lat pracy. No nie 
dotrzymałem jakoś. Ale mam pytanie mimo, Ŝe odeszłem z Klubu ale jako człowiek, który coś tam 
włoŜył roboty nie mało to jednak mnie to troszkę boli i chciałbym, Ŝeby to Pani wytłumaczyła, no nie 
wytłumaczyć ... tu trzeba po prostu ... ta młodzieŜ w jakiś sposób, która i tak jest w jakiś sposób 
zdegustowana, wyjazdy za granicę, do Sądu i są tutaj problemy, ale Ŝeby ich po prostu przyciągnąć 
bo nie moŜemy gubić ludzi. Takie jest moje zdanie, to jest jedna sprawa. A druga sprawa, chciałbym 
się odnieść do tej prawdomówności, o której tutaj cały czas mówimy i chciałbym się odnieść do tematu 
tej naszej „Gazetki Samorządowej”. No ja tak czytam, poniewaŜ jak juŜ kiedyś powiedziałem nigdy się 
tym nie chwaliłem, jestem długoletnim inwestorem i mnie tak to zaskoczyło to pomieszanie w tej 
gazetce na stronie 2 wprawdzie się tu pisze wykonanie inwestycji i remontów w roku 2007. I tu jak tak 
czytam, no  z góry patrząc na waŜniejsze pozycje, bo patrzyłem raczej na budŜet, patrząc budŜet 
2007r. te podstawowe, ja nie mówię o tych drobnych zmianach, chodzi mi o taką rzecz – realizacja 
szkolnictwa  w Górkach Śląskich – tak w skrócie czytam – łączna wartość 779.000,00 zł,  to co 
przyjęte to pozostało - plan w 2007 był 30.000,00 wg „Gazety Samorządowej wykonano 49.867,50  
drugi taki punkt proszę bardzo  termoizolacja budynku ZSG w Nędzy – tam kwota znowu była 
troszeczkę większa 556.000,00, plan był na 2007r. 415.000,00 zł wykonano 290.833,00. Następna 
sprawa, budowa studni na terenie gminy – wiadomo to jest temat na pewno bardzo waŜny, 
neufraugiczny, Ŝe tak powiem. Było tam przyjęte 70.000,00 plan na 2007r. wykonanie 11.800,80, - juŜ 
tu nie będę nudził. W jednym przypadku  
Tu jest inwentaryzacja wodociągu gminnego tu moŜna powiedzieć Ŝe przekroczono – to jest teŜ 
karalne, ale przekroczono było 15.000,00 zł a wykonano 20.000,00 zł. I jak to się ma  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – Panie Depta moŜe nim Pan powie o tym przekroczeniu to moŜe na 
niektóre rzeczy odpowie Pani Skarbnik 
 
Radny Alfred Depta – ale ja moŜe skończę, a później się Pani  ustosunkuje, moŜe tak być, albo nie? 
Chyba, Ŝe chce Pani na gorąco 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie, proszę bardzo 
 
Radny Alfred Depta – ja chciałbym, mam takie pytania: po co to mieszanie robót inwestycyjnych z 
remontowymi? Czy dla zamazania obrazu,  niskiego wykonania inwestycji, bo tak niestety jest, z tego 
co tu przeczytałem. Czy tylko chodzi o podanie do publicznej wiadomości ile wydaliśmy to na 
inwestycje? Nie podliczając kwoty 1.936.707,46 co stanowi piękny procent 14,71% ogółem wydatków. 
Jest tak wspaniale. Co ci radny Klubu Radnych „RAZEM DLA WSZYSTKICH” chcą?  Pytanie, nie? 
Trzeci punkt, rodzi się pytanie czy te wymienione roboty remontowe były w planie remontów na 
2007r.? Jak długo będziemy jeszcze wydatkować środki na nie zidentyfikowany obiekt na ul. 
Sportowej?  W 2007r. było to kolejne ok. 27.000,00 zł. Czwarty punkt – na stronie 2 „Gazety 
Samorządowej” podano wysokość uzyskanych środków  - chwalebne, jest to naprawdę dobra rzecz, 
Ŝe pozyskano tyle środków, to się chwali, no tylko brak mi w tej informacji  to byłoby zamknięcie całej 
informacji na temat ogólnikowy na temat po prostu realizacji inwestycji i w ogóle działalności w tym 
polu. Nie ma piernika tam, na tymŜe tak powiem  - brakuje informacji o umorzeniach, ale naleŜałoby to 
zrobić 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak, przepraszam  to ma Pan rację, tutaj ... 
 
Radny Alfred Depta – - chociaŜby taka krótka, umorzono tyle i tyle pieniędzy – nic więcej. Poza tym 
jeszcze w tej „Gazecie Samorządowej” w tej chwili to mi tak brak zapowiedzi co będzie w następnym 
numerze. Jak przejrzymy pierwsze numery „Gazety Samorządowej” Nr 1,2,3 z zeszłego roku, to 
zawsze w następnym numerze ukaŜe się to i tamto. Teraz ostatnio ... szkoda, Ŝe tego nie ma, bo 
jednak ludzie teŜ chcą wiedzieć, to zwiększy poczytność tej gazety. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – dobrze przekaŜę to Redakcji 
 
Przewodniczący RG – moŜemy jako pewnik postawić apel Radnego Okręta – to zawsze będzie 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ja jestem daleko od takiej złośliwości 
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Radny Alfred Depta – i tutaj reasumując to wszystko, więc nie jest to wszystko zgonie z prawdą. To 
są takie „półprawdy” Ŝe tak powiem. Naprawdę niech mi Pani wierzy to nie jest zgodne z prawdą 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – proszę Pana przygotowała to nasza Pani Skarbnik, tutaj no jakby ... ale 
jedną rzecz zapamiętałam, dwie rzeczy zapamiętałam (Radny Alfred Depta) jeśli chodzi tutaj o ulicę 
Sportową czy StraŜacką tak? Chyba inwestycja na ul. StraŜackiej? 
 
Radna Beata Widera – miało być na Sportowej, jakiś obiekt niezidentyfikowany 
 
Radny Alfred Depta – mi chodziło o ZSG i o Zespół w Górkach, mi chodzi o Górki 
 
Radna Beata Widera – ale Pan powiedział, Ŝe na ul. Sportowej 
 
Radny Alfred Depta – a nie, ja myślałem o podpunktach, gdzie była mowa o GOSiR-ze 
 
Skarbnik Gminy – obiekt na ul. Sportowej gdzie jest GOSiR tzw. jest to budynek, którego własnością 
jest Gmina Nędza, który jest administrowany przez Urząd i Gmina moŜe ponosić wydatki na budynki 
administrowane przez Urząd, których jest właścicielem, takie wydatki równieŜ klasyfikacja budŜetowa 
przewiduje, są one ujmowane w rozdz. 70005 – Gospodarka nieruchomościami i gospodarka 
gruntami. TakŜe są podstawy prawne, do tego aby moŜna było wydatki bieŜące i wydatki majątkowe 
na budynki wszelkie wielofunkcyjne, nie tylko mieszkaniowe, których własnością jest Urząd ponosić. 
Co do tego Ŝe, ponoszono wydatki, na których nie ma planu, nie, takiej sytuacji nie było, nie było 
miejsca i nie będzie miało miejsca, ja bardzo drobiazgowo i szczegółowo pilnuję zadań bieŜących i 
inwestycyjnych aby były plany finansowe. Niekiedy dwa razy w tygodniu robimy zmiany tylko po, to 
aby po prostu były plany finansowe i aby zobowiązywania były pokryte. TakŜe, na pewno nie było 
takiej sytuacji ... 
 
Radny Alfred Depta – ja mam takie pytanie jeśli moŜna, chodzi mi o „rzeczówkę”, a nie plany 
finansowe, a Pani mówi o planach finansowych, mi chodzi „rzeczówkę”. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ale nie ma czegoś takiego (potwierdzenie równieŜ ze strony Pani 
Skarbnik) przepraszam, np. takie pytanie miał Pan, miał Pan pretensję,  jeŜeli chodziło o studnię, to 
jest tzw. realizacja, to juŜ Panu tłumaczę dlaczego. Studnia została, jak zresztą wszyscy radni  juŜ 
pamiętają dobrze, została wywiercona na polu, na którym nie ma dojazdu- prawda. Gdzieś na takiej 
samotnej wyspie. Ten dojazd trzeba zapewnić. Nie ma czegoś takiego, Ŝe kobieta, która jest 
właścicielem tego zostanie poinformowana „Proszę Panią, co mi Pani będzie opowiadać jak ja tam 
przejadę, nie ma o czym dyskutować, bo to jest studnia, jest woda, jest potrzeba wyŜsza itd.” Nie 
proszę Pana w tej chwili trzeba było przeprowadzać negocjacje z tą Panią, Ŝeby ta Pani zgodziła się 
ustąpić fragment swojej działki na przeprowadzenie drogi gminnej. Sam Pan wie jaka jest procedura z 
wytyczeniem, przekazaniem. Tak i tak powiem Panu, Ŝe na pewne ustępstwa przed wytyczeniem i 
sprzedaniem tego fragmentu działki na potrzeby gminy zgodziła się, aby studnia została uzbrojona, 
tzn. aby tam został pociągnięty prąd i moŜna juŜ było no jakby częściowe czyszczenie studni 
przeprowadzać. Więc stąd m.in. nie z pewnych nieumiejętności tych dwóch kobiet, tylko z pewnych 
procedur prawnych, których przeskoczyć się nie da. 
 
Radny Alfred Depta – nie, Pani wybaczy, ja nie mam pretensji do Pani, do Pani mam wielki 
szacunek, ale tam są ludzie odpowiedzialni za realizację inwestycji mi się wydaje, Pani musi ich tylko 
pogonić 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ale ja przepraszam, chwileczkę, to Ŝe zostało to wywiercone gdzieś tam 
na środku, to juŜ jest kwestia poprzedniej kadencji, ja nie będę, wie Pan, karać osoby, które coś tam 
nie zrobiły za poprzedniej kadencji. To w tej chwili nie ma co debatować, trzeb wziąć się do roboty i to 
zrobić, no na tym to polega. I następną sprawę, którą mamy, o widzi Pan, jeszcze jest taka sprawa, Ŝe 
projekt rurociągu, wodociągu, który został przyjęty takŜe za poprzedniej kadencji, no przewiduje, Ŝe 
będzie ten wodociąg szedł te określone  działek, a teraz właściciele tych działek mówią „a psinco” - nie 
wyraŜamy zgody”. I to jest następna rzecz, którą w tej chwili musimy konsultować, uzgadniać i 
najprawdopodobniej skończy się na tym, Ŝe wyznaczymy inny no jakby szlak tego naszego 
wodociągu. To jest związane z projektem,  z pieniędzmi. A chce to zrobić no jak najszybciej. 
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Przewodniczący RG – Pani Wójt ja tylko tak w woli ścisłości, jesteśmy doświadczeni teraz 
poprzednią kadencją i błędami poprzedniej kadencji, ja od razu Pani radzę zadbać o tą działkę, na 
której będziemy mieć oczyszczalnię ścieków, Ŝeby to była nasza, a nie trzeba było wirtualnie w 
powietrzu stawiać. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak, dobrze. 
 
Wicestarosta Powiatu Andrzej Chroboczek – mogę odpowiedzieć bo to zostałem jakby wywołany 
do tablicy Panie Przewodniczący i bym tak poszedł do domu bez odpowiedzi. Ja Panie Radny Depta 
na pewno taką odpowiedź na pewno udzielę na zebraniu wiejskim, za niedługo to zebranie będzie, ale 
juŜ Radny, ja jeŜeli nie zachoruję i się nic nie stanie to na pewno będę ... Proszę Państwa jeŜeli chodzi 
o sprawę związaną z mostem tak to jest fakt - planujemy, tak to jest rzeczywiście fakt - przeciągamy 
sprawę o jeden rok, jest to tym związane Ŝe zaczyna nam się pływać dojazd ze strony Markowic, tzn. 
pływać – chodzi o niestabilność tej drogi. Trzeba doprojektować lewoskręt, bo będzie lewoskręt 
robiony na Zawadę, całe skrzyŜowanie będzie przerobione, nawet jeszcze chcemy tak to załatwić, 
Ŝeby było jeszcze oświetlenie na tym skrzyŜowaniu oczywiście. Wchodzimy tutaj w układ z Miastem  
zobaczymy jak nam to wyjdzie. Oczywiście to będzie poszerzone, bo w tym momencie jest tam 
miejsce, Ŝeby ten lewoskręt zrobić. Teraz jeŜeli chodzi o część Markowicką – ze względu na to, Ŝe 
Miasta, myślę Ŝe słusznie podjęło decyzję, Ŝeby nie robić głupoty i nie robić coś po wykonaniu drogi, 
wchodzi w roboty firma BORTER wchodzi z kanalizacją i cały ten odcinek będzie po prostu 
przekopany więc teŜ będzie dość cyrkowo jeŜeli chodzi o jazdę, ale to jest tylko po to, Ŝe w następnym 
roku przyjadą maszyny i pokryją całość asfaltem i nową drogą, nową nawierzchnią, a jeŜeli chodzi o 
Zawadę. Cały odcinek Zawady jest projektowany teraz, ze względu na to, Ŝe są ekspertyzy i sześć jest 
miejsc takich powaŜnych zapadlisk i prawdopodobnie będzie to robione, ale tu musi się ekspert 
wypowiedzieć, po projekcie to wyjdzie, i będzie to robione metodą taką jak jest na Brzeskiej – czyli 
będzie palikowane, czy specjalnymi słupkami betonowymi – ja się nie znam tak dokładnie na 
drogownictwie. W kaŜdym bądź razie tak było na ul. Brzeska robiona – 400 pali powbijanych w ziemię, 
poniewaŜ na droga na Zawadę jest powaŜnie płynie, strasznie płynie. Tą stabilność tej drogi jest dość 
kiepsko. TakŜe cały projekt został zlecony na odcinek tej drogi w kierunku Zawady. (Radna Beata 
Widera – przypomnienie o promie w Ciechowicach – (Radny Edward Mietła -biuro polityczne starosty 
– Wicestarosta Powiatu Andrzej Chroboczek – raczej rzecznik Starosty) Jeśli chodzi o prom w 
Ciechowicach proszę Państwa – jest jedna alternatywa wyłoŜyć 300 mln zł wybudować most – taki 
jest typu szacunek na wybudowanie mostu w Grzegorzowicach i proszę Państwa kłaniam się tu temu, 
kto te pieniądze wyłoŜy – to pierwsza rzecz. Patrząc na przepustowość drogi i jakość drogi patrząc od 
strony Nędzy bo to jest szczególnie neufraugiczne  miejsce -  jeŜeli chodzi o prom, jeŜeli chodzi o 
sprawę przebudowy tego promu, jeŜeli udałoby się tak przebudować – bo ja wiem Ŝe to tam jest 
strasznie kapryśną rzeką, bo tam to nie jest juŜ Kędzierzyn-Koźle – bo tam moŜna sobie pływać a tu 
co popada trochę tym jest głębiej. Chodzi tu o to, Ŝe jak jest więcej wody to ten prom mógł dalej 
funkcjonować. I to co na dzień dzisiejszy wiem – prawdopodobnie większym problemem jest nie 
remont tego promu i przebudowa nasypów, co obsada na tym urządzeniu, bo prawdopodobnie 
jeszcze raz mówię te papiery ma tylko Komornik, nikt więcej, jeŜeli chodzi o przewóz osób właśnie tym 
urządzeniem - bo ostatnio czytałem, Ŝe to jest tratwa, no ale niech to będzie temu, kto to napisał. W 
kaŜdym bądź razie będziemy próbować przeprofilować i zbocza i tak Ŝeby moŜna było wydłuŜyć czas 
przejazdu, inaczej nie czas przejazdu ale czas korzystania z tego promu. To tyle. 
 
Radny Alfred Depta zapytał czy Pan Wicestarosta na pewno będzie na zebraniu wiejskim. 
Wicestarosta potwierdził, Ŝe będzie. 
  
Wójt Gminy Anna Iskała – czy mieszkańcy Ciechowic byliby tak straszliwie zadowoleni, gdyby tam 
był most zrobiony, gdy cały ruch szedł by w tym momencie przez Ciechowice? 
 
Radny Gerard Pannek – wie Pani ja powiem w ten sposób, Ŝe mieszkańcy Ciechowic byliby na 
pewno zadowoleni z tym, Ŝe to i Pan Chroboczek pamięta i wszyscy, którzy mieszkają w 
Ciechowicach tam wersji na ten temat mostu było juŜ od groma i trochę i wszystkie to są oczywiście 
tematy zastępcze, bo rację ma Starosta, Ŝe tych pieniędzy nie ma dzisiaj nikt i czy to będzie most tylko 
dla samochodów osobowych czy teŜ dwupasmowy, taki czy taki, na konkretny most drogi dojazdowe 
Pan Starosta teŜ wspominał teŜ nie pozwalają, bo przy dzisiejszym obciąŜeniu rozjechano by Nas 
dosłownie. Inną rzeczą jest to, Ŝe wcześniej czy później Racibórz sam się zadusi i wtedy po prostu 
zmusi ich sytuacja to wyrobienia obwodnic z prawdziwego zdarzenia – chociaŜ znowu przy takim 
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umieraniu rynku pracy w sensie zakładów przemysłowych jakim jest teren powiatu, no to 
przypuszczam, Ŝe jeszcze nie szybko to nastąpi, Ŝeby tam coś się rozbudowało.  
 
Przewodniczący RG – są jeszcze jakieś pytania? Radny Okręt 
 
Radny Krystian Okręt – tak jak w tym apelu napisałem, pragnę wystąpić z wnioskiem i teraz 
 
Przewodniczący RG – tzn. mamy jeszcze parę punktów do zatwierdzenia, ale proszę bardzo 
 
Radny Krystian Okręt – Wniosek - (odczytanie wniosku) – „Wnoszę o rozwiązanie Komisji Oświaty 
Kultury i Sportu Rady Gminy w Nędzy i powołanie dwóch niezaleŜnych Komisji Oświaty oraz Kultury i 
Sportu. Uzasadnienie: Akces do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w czasie jej konstytuowania się w 
kadencji 2006-2010 zgłosiło 8 osób: Małgorzata DroŜdŜ, Henryk Postawka, Krystian Okręt, Waldemar 
Wiesner, Gerard Pannek, Gerard Przybyła, Ewelina Krakowczyk i Krystian Placzek, co było w tym 
momencie pewnym ewementem, gdyŜ składy Komisji nigdy jeszcze w naszej Radzie nie były tak 
liczne. Uzasadniano to tym, Ŝe tak liczna Komisja, moŜe juŜ na swym posiedzeniu rozstrzygnąć wiele 
spraw. Zdziwiło mnie jedynie to, Ŝe do Komisji zapisali się Radny Waldemar Wiesner i Gerard Pannek, 
którzy w poprzedniej kadencji nie wyrazili chęci pracy w niej, aczkolwiek była ona wtedy dwukrotnie 
uzupełniana. Jak się okazało był to wybryk, który miał na celu zablokowanie objęcia przeze mnie 
funkcji Przewodniczącego tejŜe Komisji. Po dwukrotnym głosowaniu Przewodniczący Rady Waldemar 
Wiesner postanowił jednak poprzeć moją kandydaturę Krytycznym momentem pracy powstałej Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu było wyjazdowe posiedzenie w Lubomi w dniu 20 września 2007r. na którym 
niektórzy Nasi Radni poczęstowali się alkoholem na obiekcie szkolnym. Mimo iŜ nie byłem 
gospodarzem spotkania, a jedynie współorganizatorem posiedzenia postanowiłem zrezygnować z 
przewodnictwa Komisji uzasadniając to tym, Ŝe nie potrafiłem zapobiedz zaistniałej sytuacji. - Tylko 
Pani Ewelino, członkowie Komisji są ludźmi dorosłymi i pełnoletnimi i ja nie mogę nikomu nic 
zabraniać. - Członkowie Komisji poddali mi moje stanowisko pod rozwagę, Konflikt związany z tą 
sprawą nabrzmiewał, gdyŜ stał się przedmiotem publikacji w lokalnej prasie oraz licznych insynuacji, 
co w końcu doprowadziło do apogeum w postaci w niczym nieuzasadnionego, podstępnego  
odwołania dwóch członków Komisji – Gerarda Przybyły i Henryka Postawki, a wniosek Pani Eweliny 
Krakowczyk o odwołanie jej z składu Komisji był doskonałym pretekstem do wyeliminowania 
niewygodnych członków. Wszyscy wiemy, kto o tym zadecydował. Ale proszę mnie nie zmuszać abym 
powiedział, jaki był udział niektórych z tych osób w aferze związanej z spoŜywaniem alkoholu na 
obiekcie szkolnym w Lubomi. Kolejnym podejściem w celu pacyfikacji Komisji i przejęcie całkowitej 
kontroli nad oświatą, kulturą i sportem przez Radnych z Klubu „RAZEM DLA WSZYSTKICH” była 
próba odwołania mnie ze stanowiska Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przez 
Radnego Waldemara Wiesnera. Funkcjonowanie Komisji w obecnym składzie zwarzywszy 
potencjalną moŜliwość wyeliminowania mnie z jej składu pozbawia ją wszelkich znamion 
reprezentatywności, gdyŜ o sprawach oświaty decydować w niej będą w większości ludzie, którzy ku 
temu nie mają Ŝadnych kompetencji. Aby ustabilizować napiętą sytuację w sprawach oświaty, kultury i 
sportu sprowokowano nieprzemyślanymi działaniami Przewodniczącego Rady Gminy wnioskują jak 
we wstępie. Jest to jedyne rozsądne rozwiązanie w obecnej sytuacji. Niech działają w Komisjach 
ludzie, którzy mają duŜe doświadczenie  w poszczególnych dziedzinach Ŝycia społecznego. PrzecieŜ 
do tego zostali powołani przez wyborców. Nie moŜna im zamykać drogi do działania w strukturach 
samorządowych skoro są radnymi.” I to chciałem Panu Przewodniczącemu przekazać. 
 
Radny Alfred Depta - Ale Pan ma wenę 
 
Przewodniczący RG - Ja tylko czuje Panie Radny, Ŝe Pan zapomniał, iŜ od 1998-2002 byłem 
Przewodniczącym Komisji Oświaty, Oświaty i Sportu. 
 
Radny Krystian Okręt – tak, zapomniałem, przepraszam 
 
Przewodniczący RG – tak więc nie widzę związku braków z poprzedniej kadencji obecnością w 
Komisji w tej kadencji. 
 
Radny Krystian Okręt – ale mi chodziło o oświatę 
 
Przewodniczący RG – a przedtem co 
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Radny Krystian Okręt – ale przedtem była Komisja Oświaty osobno  i Komisja Kultury i Sportu teŜ 
była osobno, tak było w  1998-2002, tak było 
 
Ad.7 pkt 1) 
 
Przewodniczący RG – Szanowni Radni, plany pracy bo to jest kwestia, którą trzeba zatwierdzić na 
dzisiejszej sesji. Plan Pracy Rady Gminy Nędza – czy ktoś z Radnych ma jakąś dodatkową kwestie do 
Planu Pracy. Nie widzę. Dlatego kaŜdy miał czas zapoznać się z Planem Pracy  Kto jest za 
zatwierdzeniem proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw ... kto się wstrzymał ... czy ktoś 
nie głosował? ...  Jednogłośnie 
 
Radny Ewelina Krakowczyk – ja mam tylko prośbą odnośnie tych planów pracy, Ŝeby najpierw 
wyjazdowe sprawy Komisji, które dotyczą danego sołectwa, zaprosić - ja mam taką prośbą i chyba, Ŝe  
Radni się do niej przychylą – zapraszać Radnych zainteresowanych danym sołectwem czyli z danego 
sołectwa, dobrze. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący RG – Plan Pracy Komisji Rewizyjnej – kto wnosi uwagi? ... Nie widzę. Proszę kto 
jest za zatwierdzeniem proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw ... kto się wstrzymał ... 
czy ktoś nie głosował? ...  Jednogłośnie 
Plan Pracy Komisji BudŜetowej – czy ktoś ma jakieś uwagi, dodatkowe wnioski? Był wniosek Radnego 
Mietły, który słyszałem  
 
 
Radny Edward Mietła – moim zdaniem ten plan powinien być zmieniony, jeŜeli na Komisji coś 
zmieniamy, głosujemy. Pan Przewodniczący nie chce tego przekazać, to ja tego nie rozumem ... 
 
Przewodniczący RG – Pan teŜ mógł to przekazać 
 
Radny Edward Mietła – ja nie będę wychodził poza kompetencje, bo od tego jest Przewodniczący 
Komisji   
 
(dyskusja) 
 
Radny Roman Marcol – byłaby zmiana gdyby była informacja na następnej sesji, Ŝe jest zmiana w 
Planie Pracy Komisji BudŜetowej  
 
Radny Gerard Przybyła – no to zmianę moŜemy wpisać teraz od razu ... Ŝeby pkt 4 omówienie  
koncepcji  wykorzystania budynku GOSiR zmienić na ten który jest ..., tak to było 
 
Radny Roman Marcol - ale na miesiąc marzec 
 
Przewodniczący RG - informuję, Radnych, Ŝe w Planie Pracy Komisji BudŜetowej w miesiącu marcu 
został dopisany punkt 4 o brzmieniu: „Omówienie finansowania kultury i sportu”. Proszę Radnych o 
zatwierdzenie, kto jest za proszę o podniesienie ręki do góry ... kto jest przeciw ... kto się wstrzymał ... 
czy ktoś nie głosował? ...  Jednogłośnie. 
Plan Pracy Komisji Socjalnej – są jakieś uwagi? ... Nie widzę. Proszę o zatwierdzenie - kto jest za  ... 
kto jest przeciw ... kto się wstrzymał ... czy ktoś nie głosował? ...  Jednostronnie za. 
Plan Pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu ...  
 
Radny Krystian Okręt – ja chciałem tutaj wnieść poprawkę, to była  konkretnie Pana Radnego 
Gerarda Pannka - pkt  8 z 10 pkt, a 10 pkt z 8 : chodziło o to, Ŝeby spotkanie członków Komisji z 
przedstawicielami Związków Zawodowych działających w placówkach oświatowo-wychowawczych na 
terenie gminy, Ŝeby to moŜna przewidzieć na listopad 2008r., a natomiast przejawy patologii 
społecznej na terenie gmin, narkomania i alkohole, łączone spotkanie GKRPA i Komisji Socjalnej  - 
takie coś zamierzamy zorganizować Ŝeby to zaznaczyć w wrześniu. 
 
Przewodniczący RG – czy ktoś jeszcze ma  jakieś uwagi do Planu Pracy? ... Nie widzę. Proszę o 
zatwierdzenie Planu Pracy, kto jest za ... kto jest przeciw ... kto się wstrzymał ... Wszyscy głosowali. 
15 Radnych za. Plany Pracy Komisji i Rady Gminy zostały zatwierdzone. 
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Rada Gminy przy 15 głosujących   15 głosami za (jednogłośnie ) zatwierdziła plany pracy na 2008 rok  
 
Ad.7 pkt 2) 
 
Przewodniczący RG - Wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej – jak wspomniałem na ostatniej 
sesji powracamy do tematu wystąpienia pokontrolnego, czy ktoś ma coś do uzupełnienia. Proszę 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
 
Radny Alfred Depta – ja muszę wyrazić podziękowanie Pani Wójt, moŜe tak mi się wydaje, moŜe ze 
wniosku, ale jest rozpiska na tablicy ogłoszeń, Ŝe Pani poszukuje pracownika do referatu 
budownictwa. Ja jestem osobiście bardzo zadowolony z tego. 
 
Przewodniczący RG – czy Pani Wójt chce się ustosunkować do tego. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – Nie 
 
Przewodniczący RG – czy ktoś ma ochotę podyskutować na temat wystąpienia pokontrolnego. Nie 
widzę. 
 
Ad. 7 pkt 3) 
 
Przewodniczący RG – Projekt wdraŜania programu bezpieczna Gmina – bezpieczny mieszkaniec. 
Czy ktoś z organu wykonawczego ma zamiar dołoŜyć codo tego tematu? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – jest praktycznie tak jasno wszystko powiedziane, Ŝe nie widzę potrzeby 
komentowania tego jeszcze raz, bo trzeba było jeszcze raz powtórzyć tak jak to tam jest. Mam 
nadzieję, Ŝe kaŜdy z Radnych się zapoznał  
 
Radny Krystian Okręt – ja bym miał jedno zastrzeŜenie, Pani Wójt do tego, Ŝe tutaj jest takie 
wystąpienie, gdzie ten komentarz itd. i te tabelki i wszystko, wszystko pisane jest duŜymi literami. To 
jest taka maniera, ale mi się wydaje, Ŝe to Pani wystąpienie jest najbardziej właściwe, prawidłowe - 
prawda, ale mi się wydaje, Ŝe to jest jednak dokument ...  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – Nie wiem czy to przypadkiem nie jest ..... 
 
Radny Krystian Okręt – program taki  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak, to swoją drogą, Ŝe najprawdopodobniej ...  
 
Radny Krystian Okręt – jest to taki dokument po prostu 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – jak Pan będzie w naszym wieku to Pan będzie zadowolony Ŝe są takie 
duŜe literki 
 
Radny Krystian Okręt – nie, ja to nie mówię bez jakiś tam powodów, tylko, Ŝe na szkoleniu przy 
poprawianiu prac egzaminatorów to nam kazali za kaŜdy taki błąd - duŜą literę -  jako błąd klasyczny 
liczyć, ja się z tym teŜ z tym nie zgadzam, skoro to ma być dokument, to musiało by być tytuły np. itd. 
to mogą ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – powiedzmy, Ŝe Panie Radny, Ŝe są to sprawy wojskowe a wojsko jest 
specyficzne  
 
Radny Edward Mietła – zgodnie z ustawą o języku polskim wszyscy są zobowiązani szczególnie ci 
którzy pracują w jednostce publicznej do przestrzegania czystości i przejrzystości 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – chyba tak, ma Pan rację.  
 
Pan Przewodniczący RG odczytał pismo mieszkańców ul. Jana Pawła II. (pismo stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu) – pismo zawiera 15 podpisów.  
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Wójt Gminy Anna Iskała – i to jest sprawa, którą będziemy musieli ująć w następnym projekcie 
budŜetu, poniewaŜ to jest chodnik, który jest przy ulicy wojewódzkiej i wiadomo, Ŝe nie moŜe być 
finansowany z naszych ... jakby to powiedzieć na podstawie porozumienia z województwem, no 
najprawdopodobniej tego rodzaju sprawy miałby byś jakby juŜ w sołectwie Nędza troszkę prędzej 
uwzględniane, ale moŜe się taka sytuacja zdarzyć, dlatego to musimy juŜ brać jako jeden juŜ 
projektów do przyszłego budŜetu  
 
Przewodniczący RG – bardzo mnie to cieszy poniewaŜ jest to kolejne zadanie z programu 
wyborczego Klubu Radny „RAZEM DLA WSZYSTKICH” i mam nadzieję 
 
Radna Beata Widera – i nie tylko Panie Przewodniczący właśnie chciałam teŜ o to prosić, poniewaŜ 
uwaŜam, Ŝe to jest bardzo niebezpieczny punkt.  
 
Przewodniczący RG – nie doczytałem się w Pani klubie konkretnych zadań, dlatego pozwoliłem 
sobie przytoczyć program z listy Klubu Radny „RAZEM DLA WSZYSTKICH”. Czy są jakieś jeszcze 
pytania i wnioski. Radna Ewelina Krakowczyk, Radny Pannek  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – jeśli jest sprawa chodników, to ja mam 3 rzeczy – 3 chodniki na 
uwadze, Ŝe teŜ trzeba jakoś w planach tam – chodzi o drogę wojewódzką. Pierwsza sprawa w 
Szymocicach, niedaleko jak wczoraj tam jechałam od ul. Wrzosowej w stronę „Spyrowki”, tam przecieŜ 
jest cała ulica ja nie wiem jak ona się nazywa, naprzeciw „Spyrowki” w Szymocicach, ... ta boczna i 
tam duŜo ludzi chodzi właśnie do przystanku i tam nie ma tego chodnika dalej. On jest zakończony na 
ulicy chyba Wrzosowej. I co dalej z tym odcinkiem? Tam nie jest tego duŜo, ok. 100m. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tego jest duŜo więcej, dobrze Pani wie Ŝe to jest znowu województwo, 
które jak na razie nie wyraŜa chęci ciągnięcia dalej tego chodnika, nasze wnioski są, Ŝe to będziemy 
robili razem z nimi, ale tutaj musi być jeszcze w tym momencie jakby chęć województwa tym bardziej, 
Ŝe wystąpienie z wnioskami o współfinansowanie drogi raczej chodnika przy ulicy Gliwickiej to jest teŜ 
bardzo niebezpiecznym punktem i to co juŜ bardzo, bardzo dawno temu skończyli chodnik w Babicach 
którym miał być w zeszłym roku zrealizowany, ale poniewaŜ chcieliśmy skończyć cały chodnik w 
Szymocicach stąd finanse te były przełoŜone na budowę chodnika w Szymocicach. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – następna sprawa wynika teŜ w Szymocicach, czy nie moŜna było by 
się teŜ postarać, bo to jest naprawdę punkt bardzo niebezpieczny od stacji PKP do basenu, do 
Ośrodka 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – o tym mówię, mówię o ul. Gliwickiej czyli o tym fragmencie tego chodnika 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – tam nie ma się gdzie nawet schować, bo są te Ŝelazne barierki 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – to jest ten fragment który chcemy zrobić razem z województwem 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – i trzeci chodnik, ten nieszczęsny w Górkach od cmentarz do Astrów, 
ale to juŜ jest droga powiatowa.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – dokładnie ta sama sprawa  
 
Radna Ewelina Krakowczyk – teraz następna sprawa, tam gdzie jesteśmy przy tym lesie to w czyjej 
gestii leŜy montaŜ oświetlenia. Tam by wystarczyło dwie lampy od cmentarza do ul. Astrów. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – proszę, zgłosimy to do Pana Wójta  
 
Radna Ewelina Krakowczyk –  tam nie ma w ogóle sieci, ja juŜ dziękowałam za lampy na Astrów 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – my tutaj nie tylko przyjmujemy te które są, ale teŜ te które mają być. Bo 
jeŜeli wejdzie w Ŝycie porozumienie z VATTENFALLEM to ono nie obejmuje tylko wymianę starych 
lamp na energooszczędne, ale takŜe budowę nowych w tych miejscach, no które nie tyle, Ŝe są  jakby 
zgłaszane przez mieszkańców, ile jest konieczność Ŝeby te lampy były  
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Zastępca Wójta Gminy Antoni Wawrzynek – tu chciałbym przestrzec, Ŝeby to nie było na zasadzie, 
Ŝe my to wszystko będziemy finansowali, to będzie się wszystko odbywało na koszt VATTENFALLU 
jest rzeczą zrozumiałą, Ŝe po pierwsze oni nie są zainteresowani faktem wymiany opraw starych 
energochłonnych na nowe energooszczędne poniewaŜ chodzi o koszt zuŜycia i teŜ nie będą bardzo 
za tym Ŝeby wstawić dodatkowe słupy jako inwestycyjny  cel  całego przedsięwzięcia. Niemniej jednak 
te ustalenia, które idą w dobrym kierunku, które znajdą się w porozumieniu, a o których będziecie 
Państwo poinformowani, chciałbym wtedy, Ŝeby te wnioski, które sukcesywnie spływają od 
mieszkańców właśnie dostawienie jakiegoś słupa lub o przesunięcie juŜ słupa istniejącego, Ŝeby one 
były wzięte pod uwagę w momencie projektowania wymiany tego oświetlenia 
 
Radna Ewelina Krakowczyk – więc moŜna tu pisemny wniosek tutaj złoŜyć  
 
Przewodniczący RG – Radny Pannek proszę 
 
Radny Gerard Pannek – mam taką prośbę do Pani Wójt aby poprosiła patrol policyjny by przejrzeli 
śmieci wysypywane na tej ul. Kasztanowej to jest taka aleja kasztanowa, kierunek Trawniki ta 
obwodnica – kierunek Turze przed Ciechowicami w prawo i tam na Trawniki jest taka piękna aleja 
kasztanami wysadzona, tam jest od dłuŜszego juŜ czasu wysypisko śmieci. Kilka worków otworzyłem, 
bo tam są właśnie fajne kartki pocztowe, z Ŝyczeniami świątecznymi, właścicielom odwiozłem parę 
worków, nie mniej jednak skoro mamy juŜ tutaj tą uchwałę podpisaną, podjętą na temat tych sankcji 
karnych, prosiłbym Ŝeby tam patrol przejrzał to i przy okazji prosiłbym wystosować pismo do Pana 
Smotryckiego, gdyŜ niejako to na terenie jego włości to wysypisko się znajduje. Skoro mógł od strony 
Raciborza postawić sobie bramę zakazującą wjazdu, to niech z tej strony zrobi to samo i niech 
odpowiada za śmieci, które są na jego terenie. To jest jakby jedna rzecz. Kolejna rzecz ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – moment ja moŜe zaraz odpowiem na to, właściwie to bardzo szkoda, Ŝe w 
tym momencie nie zadzwonił Pan do Urzędu Gminy, Pani Zoń ma taką metodę rozwiązywania bardzo 
dobrze opanowaną i dobrze to rozwiązuje, czego przykładem było wysypisko śmieci w Nędzy, gdzie 
jeden z mieszkańców dał nam taką informację, którą Pan teŜ zauwaŜył. Ktoś tam wysypał śmieci, 
pojechali nasi poborowi, wyjęli jakieś dwa, trzy zeszyty, wiedzieliśmy czyje to jest, był telefon do 
właściciela o natychmiastowe sprzątnięcie tego bo inaczej będzie sankcja związana m.in. z Policją  I 
było załatwione to od ręki. Więc tutaj to, trzeba było zadzwonić do Urzędu. 
 
Radny Gerard Pannek – ale tutaj akurat wie Pani miałem po drodze ja zawiozłem te śmieci 
właścicielowi, no i był zdziwiony troszeczkę, niemniej jednak wszystkie są u niego z tego co wiem 
wywozi w tej chwili gdzie indziej. Natomiast kwestia interesuje mnie taka, bo modernizacja dróg 
dojazdowych  tych do pól na terenie Babic została juŜ zakończona?  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – która? 
 
Radny Gerard Pannek - Chodzi mi o te drogi tutaj np. przedłuŜenie Jesionowej, tak kierunek Tartak, 
tam na nowo zrobiona za ostatnim budynkiem – to juŜ jest zakończone, tak? 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – firma została juŜ poinformowana, Ŝe w wyniku – nie wiem – czy prac czy 
teŜ przejazdu aut, które miały chyba za duŜy cięŜar został tam naruszony mostek, który tam jest 
 
Radny Gerard Pannek – akurat nie o mostu, bo widzę, Ŝe jest Pani zorientowana, akurat nie o 
mostku chciałem powiedzieć,  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – poniewaŜ wiem, Ŝe tam jest zakaz ruchu w tym momencie 
 
Radny Gerard Pannek - natomiast chciałem zapytać ... zakaz wjazdu jest owszem, dziwi mnie akurat 
Ŝe w połowie drogi nie postawili zakaz wjazdu, moŜna byłoby go tam postawić, ale wcześniej ktoś 
mógł postawić np. „ślepa droga” czy coś w tym stylu, dlatego, Ŝe no manewrowanie tam, na tak 
wąskiej drodze 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – poniewaŜ zadanie to zostało przekazane Panu Wojtaszkowi, no jak gdyby 
no ... w tym momencie wie Pan jakby nie sprawdziłam tego, jak to faktycznie wygląda, jak to zostało 
zrobione 
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Radny Gerard Pannek – no ale pytanie zasadnicze jest takie: A kto wpadł na pomysł, Ŝeby to 
przedłuŜenie ul. Jesionowej tzn. tutaj mam na myśli ten prosty odcinek równoległy do torów do tej 
ostatniej posesji tam, tam są zresztą dwa domy podajŜe, tam był kiedyś taki tandetny asfalt, dziury i 
ktoś wpadł na pomysł, Ŝe by to takim grysem posypać. UwaŜam, Ŝe to są wyrzucone pieniądze, bo 
jeŜeli wcześniej nikt tam lepikiem albo czymśkolwiek nie posmarował tylko na sucho takim tym 
kamykiem bazaltowym chyba   
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ale mówi Pan tu o drodze nie tej, tylko w tej chwili  dojazdowej do pól. Bo 
tam ta droga dojazdowa do pól nie obejmował tego .... to jest oczywiście, to jest w tym momencie 
przejęte przez Wojewodę, bo Pani, która od Wojewody przyjeŜdŜa do klasyfikowania, jakby 
przyjmowania terenu tu wyraziła zgodę na Ŝeby ta droga dojazdowa do pól, Pani Marcol ze strony 
Urzędu Gminy wysunęła taką propozycję, zostało to zaakceptowane, jeŜeli połączyć to w całość, czyli 
jeŜeli ten łącznik plus ten hałd 
 
Radny Gerard Pannek – dobrze, bardzo ładnie, tylko Pani Wójt pytam dlatego, Ŝe no to ma 
dosłownie taki sam skutek, jakby teraz Pani w tej chwili tutaj posypała tym grysem i czekała aŜ to się 
zwiąŜe z tą posadzką. No w Ŝyciu. Na wiosnę najdalej moŜecie to pozamiatać, tzn. to juŜ wszystko 
będzie w rowach  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – juŜ to Panu tłumacze skąd to się wzięło w ten sposób, to naprawdę 
wyglądało całkiem inaczej. Młodzi zrobili sobie tam rajd kładów i z tej drogi, która miała być drogą 
dojazdową, która wyglądała dokładnie tak samo jak w Ciechowicach, zrobili coś, co w tej chwili 
wygląda na luźno rzucony grys. To jest droga, która będzie na wiosnę  musiała dostać przynajmniej na 
tym odcinku gdzie jest wyjazd taką warstwę asfaltową bo inaczej ... Zgłosiłabym to na Policję, Ŝeby 
Policja tam przyglądnęła się temu i częściej się tam pojawiała. Sytuacja wygląda tak jak w tej chwili.  
 
Radny Gerard Pannek – i chciałbym jeszcze o jedną rzecz zapytać, powiedziała Pani, Ŝe 
odpowiadając Pani Krakowczyk, Ŝe te aneksy są do pobrania u sołtysów. Chciałbym zapytać czy ... 
skąd to mają aneksy sołtysi wziąć  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – zostałam poinformowana, przez firmę, Ŝe zostaną przez firmę sołtysom 
dowiezione  
 
Radny Gerard Pannek – więc źle Panią poinformowali, ale juŜ Pani powiem, Ŝe zrobiłem sobie - 
oczywiście znowu teŜ tam moŜna ująć z gazetce – Ŝe zrobiłem na koszt gminy 120 kserokopii takiegoŜ 
aneksu, gdyŜ firma po prostu ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała -  i chwała 
 
Radny Gerard Pannek – nie chwała, Pani Wójt nie chwała, dlatego Ŝe to są nasze pieniądze, ja nie 
wiem, gdyby tu tak Pan Halfar musiał na całe sołectwo Nędza, to przypuszczam, Ŝe 120 kserokopii mu 
nie starczy   
 
Radny Joachim Halfar – ja teŜ tu zrobiłem 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ale chwileczkę ja nie pochwalam firmy, ale to Ŝe Pan tak wyszedł do 
przodu do mieszkańców 
 
Radny Gerard Pannek – ale wie Pani co, takie wychodzenie ... firma przerzuciła dosłownie wszystko 
na barki sołtysów bo co innego było ustalana na spotkaniu itd. no nie wiem ale...   
 
Wójt Gminy Anna Iskała – myśli Pan, Ŝe ja nie reaguję m.in. jak się dowiedziałam, Ŝe firma po 
cichutku powiedziała Wam „ja weźmiecie więcej niŜ złotówkę, to juŜ jest wasza sprawa” powiedziała 
Wam tak prawda? 
 
Radny Gerard Pannek – nie, nie mieli mi tego odwagi powiedzieć, bo spytałem po prostu o podstawę 
prawną i to wszystko w temacie i jeŜeli firma nie zmieni podejścia to przyjmując kwartalny okres 
rozliczeniowy Pani Wójt czyli regulując z nimi wszystkie zobowiązania na miesiąc marzec, tak jak juŜ 
zmobilizowałem parę sołectw nawet własnym samochodem odwiozę im to wszystko i podziękuję im za 
współpracę. Tylko, Ŝe Pani Wójt tu jest jakby nie patrzeć Pani interes i tudzieŜ Gminy, ewentualnie 
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odpowiedniego wydziału zajmującego się tymi sprawami, dlatego, Ŝe no co chce Pani potem 
mieszkańcom powiedzieć? śe, albo tak, ma Pani do wyboru, Ŝe albo „wredny sołtys” albo po prostu 
wyjdzie na to, Ŝe ten mieszkaniec, ta babcia ma wsiąść sobie w tramwaj, pociąg lub cokolwiek i do 
Rydułtów sobie po woreczek. Ewentualnie Gmina przejmie sprzedaŜ tych worków.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie, nie, przedstawiciel -  to o co ja wnioskuję, Ŝe przedstawiciel firmy ma 
się tutaj pojawiać. I m.in. jak Pan porozmawia z Panem Pytlikiem z Zawady, to się Pan dowie, Ŝe 
wnioskowałam o to Ŝeby przedstawiciel firmy tutaj do Urzędu przyjeŜdŜał i wszelkie aneksy i zmiany 
umów były tu robione w Urzędzie Gminy.  
 
Radny Gerard Pannek – rozumiem, Ŝe przyjechał 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – nie. To jest taka sytuacja, Ŝe w tym momencie, firma się zachowuje jak ta 
jednostka, która ma wszystkie atuty w ręku.  
 
Radny Gerard Pannek - dziękuję. 
 
Przewodniczący RG – Radna DroŜdŜ 
 
Radna Małgorzata DroŜdŜ – chciałam zapytać na kiedy VATTENFALL właśnie ma termin 
uzupełnienia tych oświetleń? 
 
Zastępca Wójta Gminy Antoni Wawrzynek – nie ma takiego terminu 
 
Radna Małgorzata DroŜdŜ – bo ciągle mnie atakują mieszkańcy ul. Za lasem, poniewaŜ tam jest ten 
las, chodzą tam dzieci, jest w środku lasu, teraz kończy się kolejny okres jesienno-zimowy i 
oświetlenia dalej nie ma. Tam chodzi tylko o jedną lampę w środku po prostu tego lasu.  I chciałam 
jeszcze o drugą sprawę poprosić, poniewaŜ jesienią wyszłam z taką inicjatywą w Górkach Śląskich, 
Ŝeby utworzyć skwer lipowy, zgłaszałam to Radzie Sołeckiej i po prostu poniewaŜ zaskoczyła nas 
zima szybko, nie zrealizowaliśmy właściwie Ŝadnych zadań. śeby teraz po prostu na wiosnę chętnie 
przyjmę kaŜdą pomoc, jeŜeli mamy mniej więcej razem z Panią Wójt załatwiliśmy tzn. Pani uzyskała 
zgodę Zarządu Dróg Powiatowych, mam skserowane plany razem z Panią Izą Kwiecińską taki projekt 
tak powierzchowny skonstruujemy i chciałabym,  po prostu Ŝeby jakoś  wspólnymi siłami, nie jestem w 
stanie tego sama zrealizować, ale Ŝeby małymi kroczkami, Ŝeby  coś zacząć tam robić, no bo 
naprawdę no jest tam brzydko i Ŝeby po prostu, Ŝeby to jakoś razem zrobić. Bo mam juŜ oferowaną 
pomoc kilku  osób, ale Ŝeby to się gdzieś na forum ukazało. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ja mam taką prośbę, Ŝeby Pani ewentualnie coś takiego mogła opracować 
w naszej „Gazetce Samorządowej”. I to przekazać jej, Ŝe jest Pani  i proszę się nie bać, jest Pani 
pomysłodawcą zrobienia czegoś takiego. śe tutaj kaŜda ... przedstawi tu Pani mieszkańcom Górek w 
tym momencie takŜe, moŜna zaoferować o pomoc do sponsorów, moŜe się sponsorzy znajdą. Pani 
dobrze wie, Ŝe ja ze swojej strony tutaj wszelką pomoc 
 
Radna Małgorzata DroŜdŜ – właśnie takim najlepszym terminem jest wiosna czy jesień, planowałam 
juŜ październik i listopad coś zacząć, ale za szybko w tym roku zima była i śnieg spadł i teraz trzeba 
by było na wiosnę bądź znów to przerzucić na jesień, bo jest po prostu przewidywane suche lato, ale 
chciałbym tak jeszcze z kimś, Ŝeby po prostu Ŝeby razem. JeŜeli tak, to postaram się to w ten sposób 
zrobić 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – bo to jest ludzka rzecz, jak sadzenie tam sadzonek, które będzie trzeba 
podlewać, prawda 
 
Radna Małgorzata DroŜdŜ – tzn. uzyskałam czy pomoc taką obietnicę pomocy współpracy ze szkołą 
z Górek. Pani dyrektor zapewniła, Ŝe będzie z dziećmi dbała, tzn. będzie to teŜ ich taki po prostu 
skwer, o który będą dbali, ale no właśnie początek będzie chyba najgorszy.  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – mam nadzieję, Ŝe jeŜeli się zgłosimy tutaj do naszego nadleśnictwa – 
nadleśnictwo teŜ będzie .... 
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Radny Henryk Postawka - jeśli chodzi o drzewa, to sprawa jest juŜ prawie zakończona. W ramach 
rewanŜu trzeba być zobowiązanym, Ŝeby zasadzić .... więc tutaj ,moŜna jak najbardziej połączyć 
 
Przewodniczący RG – Radny Placzek 
 
Radny Krystian Placzek – ja mam dwa pytania złoŜone na piśmie, jeden temat był juŜ poruszany. 
MoŜe zacznę od tego drugiego. Zwrócę się do Pani z pytaniem kiedy będzie zamontowana barierka 
zabezpieczająca miejsce, w którym chodnik kończy się na skarpie rzeki przy ul. Sobieskiego w Nędzy. 
Pragnę przypomnieć, Ŝe Radny Przybyła Gerard na sesji Rady Gminy wielokrotnie wnioskował o 
wykonanie takowej barierki. UwaŜam, Ŝe miejsce to naleŜy jak najszybciej zabezpieczyć, tak Ŝeby nie 
doszło w tym miejscu do tragedii. Piszę to z tego względu, Ŝe akurat ostatnio dosyć sporo pieszo 
pokonuje, poniewaŜ tam  wychodzę ........... Nędzy. takŜe jest to miejsce dosyć niebezpieczne i zimę 
mamy  taką wiosenną i dzieci rozpędzających się na małych rowerach, moŜe naprawdę dojść do 
tragedii. Zastanawiałem się nad tym czy to nie moŜna w jakimś zakresie własnym wiem Ŝe to jest 
droga wojewódzka – moŜe to jakimiś taśmami, transza.   
 
Radny Gerard Przybyła – Zakład wodociągów mógłby jakąś barierkę zrobić 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tylko tu jest problem taki, Ŝe zwracaliśmy się do Wojewódzkiego Zarządu 
Dróg i wiem Pan, ja się wykazałam naprawdę na samym początku powaŜną odwagą robiąc no 
powaŜną sprawę przy drodze wojewódzkiej, której od wielu, wielu lat no nikt nie umiał załatwić, 
konsekwencje jakie były takie były, pierwszy raz mogli mi pokiwać palcem i powiedzieć „Kobieto, nie 
rób, bo to jest przy drodze wojewódzkiej”, teraz nim ja cokolwiek robię wie Pan, to najpierw się jakby, 
no nie ukrywam, ubezpieczam pismem skierowanym do Dróg Wojewódzkich. Proszę jest wgląd u 
Pana Wojtaszka do tego rodzaju pism. Gdy nie będzie Ŝadnej reakcji na to ręczę, Ŝe będę po trupach 
szła. 
 
Radny Krystian Placzek – moŜna by to zrobić tak jak to był w przypadku Zawady KsiąŜęcej, gdzie był 
wieloletni problem załatania dziury, która się wiecznie pojawiała obok szkoły, natomiast wystarczyło 
jedno ogłoszenie w prasie i tego problemu juŜ nie było, Bo to jest naprawdę niebezpieczne, zrobić 
jakieś zdjęcie, moŜe gdyby się to ukazało w gazecie moŜe tutaj .... bo było zgłoszenie wniosku przez 
Pana Radnego, a nic się z tym nie dzieje.  Jakieś ponaglenia ewentualne. Drugie pytanie dotyczy 
tematu który właściwiej juŜ tutaj był, chodzi o realizację wniosków Rad Sołeckich, głównie pytam o 
polepszenie oświetlenia w naszej miejscowości, zdaję sobie sprawę mają na myśli wnioski Rady 
Sołeckiej Łęg, iŜ postawienie nowych słupów na których zostaną zamontowane lampy są obciąŜone 
bardzo duŜymi kosztami i pracochłonnością,  chciałbym jednak zaznaczyć, Ŝe nasze wnioski dotyczyły 
równieŜ montaŜu lamp na słupach istniejących, a od złoŜenia wniosku upłynął juŜ rok. To jest myślę 
do Pana Wójta. Nie wiem czy to jest naprawdę aŜ,  nie moŜna tego przeskoczyć w planie aby 
wymienić lampy, które na słupach juŜ istnieją. 
 
Zastępca Wójta Gminy Antoni Wawrzynek – jeŜeli mogę tutaj jedno zdanie, na ten temat, Ŝeby 
problem na tej sesji był, problem polega na tym Ŝe nie moŜemy jako Gmina finansować inwestycji nie 
na naszym sprzęcie. I w tej chwili Ŝadna z gmin jak sądzę nie bierze złotówki na naprawę oświetlenia 
ulicznego ze względu na fakt, Ŝe temat ten zostanie zakwestionowany czy został juŜ zakwestionowany 
(gmina KrzyŜanowice jest tego przykładem) przez RIO. I stąd próbujemy, byłem na takim spotkaniu 
pod Częstochową  gdzie praktycznie chyba całej gminy powiatu częstochowskiego się spotkałem i 
tam na tym spotkaniu poruszono temat w ogóle dla mnie anormalny, Ŝe gminy chcą odstąpić od 
płacenia za serwis wymiany oświetlenia , nie dlatego Ŝe uwaŜają, Ŝe jest to w gestii – tam jest nie 
VATTENFALL tylko inna firma – nie pamiętam w tej chwili jaka – a więc anormalna sytuacja, bo jeŜeli 
odstąpimy to najprawdopodobniej nie będzie oświetlenia. A z drugiej strony przecieŜ to oświetlenie 
jest bezpieczeństwo dla naszych mieszkańców. I tu jest ta anormalna sytuacja. Stąd te nasze 
rozmowy w tej chwili praktycznie zostaliśmy z gminą Lyski, gdzie to w jakąś miarę równolegle, 
próbujemy najwcześniej podpisać porozumienie z firmą VATTENFALL na wymianę oświetlenia 
ulicznego – kompleksowo. 
 
Wójt Gminy Anna Iskała -  intensywną i  inicjacyjną uchwałę juŜ na ten temat, tzn. umowę juŜ mamy 
 
Zastępca Wójta Gminy Antoni Wawrzynek – i to jest problem niewynikający z tego, Ŝe nie moŜemy 
się dogadać tylko jest to problem natury prawnej. Stąd bardzo ostroŜnie do tego podchodzimy, bo 
wyobraźcie sobie Państwo, Ŝe Pani Wójt podpisuje porozumienie z firmą VATTENFALL – daje 
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przecieŜ były w zeszłym roku w budŜecie na 2007r. była kwota 30 ileś tysięcy złotych  - i teraz proszę 
sobie wyobrazić, Ŝe daje te pieniądze na wymianę tego oświetlenia, a za chwilę przychodzi pismo z 
RIO kwestionujące zasadność tego. Ciekawe jaka byłaby reakcja wtedy. Więc stąd jest to trudny 
temat, nie mówię, Ŝe nie moŜliwy do załatwienia, trudny, ale jeŜeli stanie się to faktem, to wydaje mi 
się, Ŝe będzie się z czego cieszyć.  
 
Przewodniczący RG – zanim oddam głos Pani Gądzikiewicz to ja mam teŜ taką prośbę, bo wszyscy 
tutaj proszą o punkty świetlne. Ja proszę tylko o to, Ŝeby mi nie zabierać z Rogola światła, moŜe nie 
ze względu na mnie, bo to tak moŜe ... 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – czego nie mam Panu zabierać? 
 
Przewodniczący RG – tutaj Radną Widerę widzę teŜ, bo tam jest brak światła i moŜe wyłącza dla 
oszczędności  
 
Radna Beata Widera – tak często się zdarza ... 
 
Przewodniczący RG – juŜ od dwóch tygodni jest  problem z ul. Jana Pawła II, z Rogolem  ... 
 
Radna Beata Widera – i Lecznicza ... 
 
Przewodniczący RG – mam nadzieję Ŝe to nie jest teren skaŜony przeze mnie Panią Wójt 
 
Radna Beata Widera – przepraszam, ale to ja mieszkam na Leczniczej  
 
Przewodniczący RG – jeśli Pani nie chce włączyć to chociaŜ niech Pani nie zaleje 
 
Radna Beata Widera - i autentycznie co drugi dzień nie ma tam światła 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – słuchajcie to jest tak proste do zrealizowania, tak proste, tylko jeden 
telefon do Urzędu i juŜ 
 
Radna Beata Widera – ja juŜ dzwoniłam, przepraszam, Pani Wójt ja zgłaszam 
 
Przewodniczący RG - Dodzwonienie się do Urzędu to nie jest taka łatwa sprawa akurat jak się 
okazało, od dwóch tygodni nie moŜna w jakiś sposób załatwić  
 
Zastępca Wójta Gminy Antoni Wawrzynek – Jakie to są konkretne nazwy ulic 
 
Radna Beata Widera – chodzi konkretnie o Jana Pawła II,  od przejazdu w stronę Kuźni i cała 
Lecznicza. 
Zastępca Wójta Gminy Antoni Wawrzynek – ale przecieŜ to był dwa razy robione, ja nie wiem czy 
mówimy o tym samym, ale z tego co kojarzę teraz  
 
Radna Beata Widera – było robione, bo było dwa dni światło i potem znowu nie było 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – słuchajcie, czyli problem nie jest w Urzędzie Gminy, który nie zareagował, 
bo Urząd Gminy zareagował skoro to było juŜ naprawione, czyli coś jest tam 
 
Zastępca Wójta Gminy Antoni Wawrzynek – juŜ odpowiadam, prawdopodobnie jest sprawa duŜego 
naciągu, ta ścianka ugięcia jest bardzo duŜa. Trakcja energetyczna jest na tyle naciągnięta, Ŝe przy 
kaŜdym wietrze następuje po prostu zwarcie. Ja rozmawiałem z osobą, która zajmuje się wymianą 
tego i mówię jedynie to. Ale jeŜeli jest to faktycznie to, to nie jest to sprawa oświetlenia, ale wymiany 
ciągu energetycznego, a to juŜ są koszty. Więc nie ma podtekstu Ŝadnego.  
 
Przewodniczący RG – apelujemy o jak najmniej zwarć 
 
Radna Beata Widera – albo mniej wiatru 
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Przewodniczący RG – szanowni Państwo ja udzielam głos Pani Gądzikiewicz jako, Ŝe a zgłosiła swój 
akces 
 
Pani Gądzikiewicz – ja dość uwaŜnie słuchałam Państwa wywodów, no róŜne takie odczucia, 
troszeczkę jest takiej niezgody co się potem odczuwa czytając prasę. Nigdy tak – a ja jestem teraz 
emerytką – siedzę w domu duŜo czasu, nigdy tak duŜo źle o Nędzy nie było pisane, jak w tych 
ostatnich czasach, o tym pijaństwie. To nie powinno w ogóle wyjść gdziekolwiek, to naprawdę jest nie 
smaczne. I w tym momencie i mi jest wstyd, Ŝe takie coś ... chociaŜ nie jestem w ogóle winna, nie 
byłam, 
 
Radny Edward Mietła - a moŜe w Pani sklepie kupili to  
 
Pani Gądzikiewicz – akurat ja nie mam Ŝadnego sklepu, dlatego się nudzę i tutaj przyszłam, bo 
jestem na prawdziwej emeryturze, ale o czymś innym chciałam. Słuchając, dosłuchałam się Ŝe place 
zabaw mają powstać w Ciechowicach i w Górkach, w Babicach moŜe nie usłyszałam, ale nic nie 
słyszę o Nędzy i bardzo mnie boli serce. Bo przecieŜ tak duŜo mamy dzieci 
 
Radny Roman Marcol- przygotowujemy wnioski 
 
Pani Gądzikiewicz - tak duŜo mamy, jak moŜe ten plac zabaw w Nędzy powinien powstać jako 
pierwszy, tu jest najwięcej dzieci i tak naprawdę ja juŜ jako babcia z tymi dziećmi przez lata nie mam 
gdzie wychodzić. O tyle jest to – ja się zwracam do Przewodniczącego Rady – bo ja jestem babcią, a 
on jest tatuś, tu jest kolejna babcia, przecieŜ wstyd, Ŝeby nasze dzieci w Nędzy zupełnie nie miały się 
gdzie bawić. I to się nie da sponsorami. Bo sponsorować sobie moŜemy , to sponsoruje się i Pani 
dyrektor o to dba. Jest tam taki duŜy plac, jest w ogóle wiele innych placów, chodźmy koło tego 
GOSiR-u. Nie wiem. Placów w Nędzy powinno być więcej niŜ jeden, ale Ŝeby ani jednego nie było to 
chyba źle świadczy o nas wszystkich. O mnie, Ŝe nie walczę o to i dlatego przyszłam, i na następnej 
Radzie chciałabym usłyszeć, teŜ Ŝe w Nędzy buduje się plac zabaw. Bo to jest naprawdę wstyd. 
Babice maluśka wioska, Górki maluśka wioska i szkoła, Szymocice w ogóle nie ma ją, a w Nędzy Ŝeby 
wcale nie było. To jest straszne. To jest raz to jest pierwszy mój wniosek 
 
Przewodniczący RG – muszę odpowiedzieć od razu.  
 
Pani Gądzikiewicz - bardzo proszę  
 
Przewodniczący RG - poniewaŜ znowu powołam się na ulotkę przedwyborczą Komitetu „RAZEM 
DLA WSZYSTKICH” jest to jeden z punktów, aby odnowić  elewację budynku przedszkola oraz 
obejścia w Nędzy. Dlatego na następnej sesji Klub Radnych na pewno wystosuje taki wniosek 
 
Pani Gądzikiewicz – ale dlaczego to nie było od razu priorytetowe. 
 
Przewodniczący RG – jest wiele rzeczy priorytetowych i będziemy sukcesywnie działać 
 
Pani Gądzikiewicz – ale Panie Przewodniczący bądźmy uczciwi, ja się juŜ pofatygowałam, poniewaŜ 
nie chce być gołosłowna, i dlatego teŜ chciałam o tym powiedzieć. To co powiedział Pan Starosta 
Chroboczek, jestem w domu w Nędzy, jestem aktywna, czuje się bardzo młoda, więc staramy się 
załoŜyć Stowarzyszenie Kobiet Aktywnych i Ich Rodzin w Nędzy. W tej chwili jest jasna sprawa - Pani 
Wójt była na naszym pierwszym spotkaniu, zgłosiło się w Dzień Babci, kiedy były wszystkie Panie 
zajęte rodzinami, przyszło na to spotkanie, czego świadkiem teŜ jest Pani Radna Bienia 17 osób. I 
Zarząd Ŝesmy otworzyły, sprawa będzie rejestrowana w Sądzie w Gliwicach i takie Stowarzyszenie 
powstanie wtedy moŜemy coś więcej zrobić dla starszego pokolenia, do którego ja naleŜę. I o tym 
chciałabym teŜ poinformować i w razie czego zgłoszę się do Rady o jakąś pomoc w sensie – no 
myśmy juŜ z Panią Wójt rozmawiali - ale w sensie jakiegoś lokalu. No owszem od czasu do czasu ja w 
swoim mieszkaniu zmieszczę te 16 osób, ale myślę, Ŝe jak za rok się spotkamy w 80 takich kobiet 
aktywnych, bo my przecieŜ nie moŜemy stać w miejscu i nie tylko chodzi o to Ŝeby naprawiać drogi, 
chodniki itd. ale Ŝeby rozwijać się intelektualnie. I powoli nam babciom jest wstyd, Ŝe nie umiemy się 
posługiwać komputerami. Nie mamy takiej moŜliwości. A przecieŜ moŜna by w ramach tych róŜnych 
programów i takie rzeczy realizować, no nie tylko samym chlebem człowiek Ŝyje i to był druga 
informacja, tylko Ŝeby po prostu pochwalić się, Ŝe coś tam myślimy pozytywnie, ciepło. Dziękuje 
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Przewodniczący RG – równieŜ dziękuję, za te dwie informacje, czy któryś z Radnych ... jeszcze tutaj 
Radny Przybyła 
 
Radny Gerard Przybyła – ja chciałem odpowiedzieć Pani Gądzikiewicz odnośnie ogródków 
jordanowskich bo mówi Pai o Szymocicach, Górki są to dwa ogródki jordanowskie, które są głównie 
teraz sponsorowane przez Komisję Do Spraw Rozwiązywania Problemów Alkoholowych., której 
akurat jestem Przewodniczącym i to jest tak. Do tej Komisji wpłynęły wnioski Rady Sołeckiej z 
Szymocic i Górek i wpłynął takŜe projekt z Łęgu. I na te wnioski Komisja odpowiedziała, akurat projekt 
z Łęgu został uwzględniony w budŜecie gminy, wielki wkład był takŜe Radnego Placzka, który był po 
prostu współorganizatorem festynu na którym zebrano przeszło 5.000,00 zł i Komisja przyznała mu 
kolejne 3.000,00 zł na dokończenie tego placu zabaw. TakŜe na razie z innych sołectw nie wpłynął 
wniosek do Komisji Alkoholowej, ja mogę powiedzieć ze swojej strony, Ŝe Klub Sportowy w Nędzy w 
tej chwili ma taki wniosek gotowy, czekamy tylko na umowę Pani Wójt o przekazania pewnej części 
terenu, którym będziemy zarządzali. JeŜeli go otrzymamy, będziemy składać wniosek o 
dofinansowanie budowy placu zabaw właśnie  na budynku przy  Sportowej 10. 
 
Pani Gądzikiewicz – tzn. ja do Sołtysa mam napisać podanie 
 
Radny Gerard Przybyła – nie, tzn. w   tych innych sołectwach te Rady Sołeckie złoŜyły gotowe 
wnioski o dofinansowanie, poniewaŜ Komisja nie moŜe tam poszczególnym osobom przekazać 
 
(albo najlepiej pod latarnią)  
 
Radny Edward Mietła – na wniosek i tak odpowie Rada 
 
Wójt Gminy Anna Iskała – ja tutaj nie chciałam tego mówić bo to jest jeszcze w tracie projektu w 
Urzędzie Gminy, a nie ma jeszcze tego programu jeśli chodzi o pozyskiwanie funduszy. W ramach 
projektów, które powinny ruszyć co najmniej od roku bo od 2007r. w ramach zagospodarowania 
obszarów wiejskich, mamy przygotowane m.in. takie projekty pozyskiwania funduszy na 
organizowanie ogródków jordanowskich w kaŜdym sołectwie. PoniewaŜ program przez rok nie ruszył, 
miał ruszyć od stycznia tego roku, teŜ nie ruszył, juŜ wiemy Ŝe na pewno nie ruszy do końca lutego 
stąd m.in. mój apel był do Komisji Alkoholowej, Ŝeby maksymalną ilość pieniędzy przekazywać na 
organizację ogródków jordanowskich, nie da się ukryć, Ŝe Rada Sołecka w Szymocicach  była 
najbardziej aktywną Radą z wszystkich Rad Sołeckich, i ona to pierwsza pozyskała. Następna Rada 
Sołecka to jest Rada Sołecka z Górek, która takŜe zaczęła te starania. Tutaj to jest na zasadzie, kto 
jest szybszy i bardziej operatywny ten pierwszy składa te wnioski do komisji Alkoholowej i stąd 
 
Pani Gądzikiewicz – ale jest więcej dzieci Pani Wójt jest więcej  
 
Wójt Gminy Anna Iskała – tak, ale tu moŜna narzekać, ale tu nie ma nic, to narzekanie nie jest 
Ŝadnym wytłumaczeniem. Trzeba się starać, zdobywać pieniądze i te ogródki jordanowskie zakładać. 
A ten projekt, który wstępnie przedstawił mi Pan Radny Przybyła, który jakby obejmuje kolejny etap 
zagospodarowania obiektu wokół GOSiR-u mam nadzieję, Ŝe będzie takim projektem, Ŝe ogródek 
jordanowski powstanie i będzie to tam dalej funkcjonowało. 
 
Przewodniczący RG – czy jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, Dziękuje Państwo bardzo serdecznie. 
Zamykam sesję Rady Gminy godz. 19.05 – Do widzenia  
  
 
Za zgodność z zapisem na nośniku elektronicznym. 
Nędza, dnia 19.02.2008r. 
 
 
 
Sporządziła : Joanna Kuśma/Krystyna Tront 


